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روزنامه

مدیرکل تأمین اجتماعی استان قم با اشاره به ابلاغ الکترونیکی صورت حساب 
کارگاه ها گفت: جایگزینی مکانیزم ابلاغ الکترونیک احکام مطالباتی به جای ابلاغ 
دستی به منظور بهبود فرآیندهای پیگیری مطالبات و تحقق وصول به هنگام مطالبات 

جاری و معوق از سال گذشته آغاز شده است.
سید مجتبی موسوی در گفت وگویی به مناسبت هفته تامین اجتماعی به تشریح 
اقدامات این اداره کل در سال 93 پرداخت اظهارداشت: امکان ارائه لیست صورت 
مزد و حقوق از طریق اینترنت برای پانزده هزار کارفرما که موظف هستند هر ماه 
لیست بیمه کارکنان خود را ارائه دهند از طریق تمامی شعب که مجهز به سیستم 

دریافت لیست از طریق اینترنت هستند، در سال 93 امکان پذیر 
شده است.

وی با بیان اینکه دریافت و پرداخت غیر حضوری حق بیمه توسط 
سازمان تامین اجتماعی محقق شده است، افزود: حق بیمه ها از طریق 

اینترنت و دستگاه های ATM و POS دریافت می شود.
وی با اشاره به دریافت برگ پرداخت و پرداخت غیر حضوری حق بیمه از 

بیمه های اختیاری، حرف و مشاغل آزاد و بیمه های خاص، اظهار داشت: بیمه 
شدگان بیمه های اختیاری، حرف و مشاغل آزاد و بیمه های خاص ....

مدیرکل تأمین اجتماعی استان قم خبر داد:

جایگزینی ابلاغ الکترونیک احکام مطالباتی کارفرمایان به جای ابلاغ دستی

دستگیري کلاهبردار17 میلیاردي با شگرد دریافت وام مسکن

کلاهبرداری عجیب یک رئیس بانک در قم

نشست هم اندیشی سرپرست استاندار ی قم با مسئولان احزاب و تشکل های سیاسی استان یکشنبه شب در حالی در 
تالار معصومیه استانداری برگزار شد که فریدون همتی از انتخاب استاندار جدید قم تا پایان ماه رمضان خبر داد. 

سرپرست استانداری قم در این نشست از حضور پرشور مدیران استانی در راهپیمایی روز قدس تقدیر کرد و افزود: امیدواریم تا پایان ماه 
مبارک رمضان، سکان استانداری قم را به مسئول اصلی اش برسانیم...

در نشست هم اندیشی سرپرست استانداری قم 
با مسئولان احزاب و تشکل های سیاسی استان مطرح شد

انتخاب استاندار جدید
تا پایان ماه رمضان

سقائیان نژاد از تشکیل کمیته ویژه براي پرداخت بدهی های شهرداري قم خبر داد:

بدهی های شهرداری روی میز دولت
 مجلس و حتی بالاتر

شهردار قم با اشاره به مشکل بدهي 1۳۲۸ میلیارد توماني 
بدهي هاي  پرداخت  براي  ویژه  کمیته ای  گفت:  شهرداري، 
شهرداري تشکیل شده است و درعین حال رایزني ها با بانک هاي  

ملي و تجارت نیز براي رفع این مشکل در حال انجام است.

سید مرتضي سقائیان نژاد در گفتگو با قم فردا، با اشاره به گذشت 
یک ماه از حضور خود در شهر قم و فعالیت های صورت گرفته طي 
این یک ماه، اظهار داشت: البته در شهري مانند قم نمی توان در طول 

مدت یک ماه به تمام پارامترهای موردنیاز دست یافت....
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آبیاری آسفالت توسط شهرداری قم!

اختصاصی ایمان / تخریب بعد از بازسازی برای تبدیل به فضای اداری

دبیرستان معلم را دریابید!
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یادداشت: متین مسلم

سرمقاله: جواد قاسمی ورجانی

مذاکره  تیم  حضور  ماجرای 
محل  و  وین  در  ایران  کننده 
مذاکرات آنها )هتل یا به زعم یک 
سایت دلواپس کاخ کوبورگ( به 
تبدیل  دلواپسان  جدید  سوژه 
شده است. آنها بهانه ایی برای آزار 
روحی تیم ایران و تشویش اذهان 

عمومی پیدا نکرده اند...

توسعه روستاها برای جلوگیری 
از مهاجرت روستائیان به کلان شهر 
قم ضرورتی انکارناپذیر است. یکی 
از ابعاد بسیار مهم توسعه روستایی 
ایجاد اشتغال پایدار در این مناطق 
است و صدالبته برای تحقق این 
هدف مهم ترین رکن توجه ویژه و 
حمایت از صنایع خرد خواهد بود..

هتل کوبورگ
بهانه ایی برای دلواپسی

حمایت از صنایع خرد
ضرورت توسعه روستاهای قم

برگزاری  برای  کشور  وزارت  آمادگی  از  کشور  وزیر 
جشن هسته ای خبر داد و گفت: به همه استان ها و نیروی 
انتظامی اعلام کرده ایم در صورت توافق هسته ای شرایط 

مناسبی را برای حضور مردم مهیا کنند. 
عبدالرضا رحمانی فضلی روز دوشنبه در حاشیه هفتاد و 
پنجمین جلسه شورای اجتماعی کشور در جمع خبرنگاران 
افزود: اگر موضوع هسته ای ختم به خیر شود مردم به صورت 
خودجوش این موضوع را جشن می گیرند و ما آمادگی لازم را 
برای برگزاری این جشن داریم.وی تاکید کرد که به همه استان 
ها و نیروی انتظامی اعلام کرده ایم تا در صورت توافق هسته ای 
شرایط مناسبی را برای حضور مردم مهیا کنند.وزیر کشور در عین 
حال یادآور شد : تاکنون چیزی با عنوان برگزاری جشن هسته ای 

به وزارت کشور ابلاغ نشده است...

وزیر کشور: 

برای برگزاری 
جشن هسته ای 
آمادگی داریم 
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بازداشت یک نفر در پرونده دکل نفتی 
سخنگوی قوه قضائیه خبر داد:
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 به اطلاع کلیه صاحبان محترم مشاغل و املاک
مدیران محترم شرکتها و موسسات می رساند

 آخرین مهلت ارائه اظهار نامه مالیاتی الکترونیکی 
عملکرد سال 1۳9۳ تا پایان تیر ماه سال جاری

 می باشد.
مودیان محترم مالیاتی با مراجعه به سایت سازمان امور مالیاتی 
کشور به نشانی WWW.tax.gov.ir  یا با مراجعه به دفاتر مجاز 
پیشخوان خدمات دولت، دفاتر پستی و کافی نت ها ، پس از تکمیل 
مراحل ثبت نام شماره اقتصادی ، بدون مراجعه حضوری به ادارات 
مالیاتی نسبت به ارسال اظهار نامه مالیاتی عملکرد سال 1۳9۳ 

حداکثر تا ۳1 تیرماه سال جاری اقدام نمایند.
- تکمیل مراحل ثبت نام شماره اقتصادی، پیش شرط اظهار نامه 
مالیاتی الکترونیکی و شرط استفاده از هر گونه معافیت مالیاتی 

می باشد.
- شرط استفاده از هر گونه معافیت ها و تسهیلات مقرر در قانون 
مالیاتها ارسال اظهار نامه مالیاتی الکترونیکی در مهلت مقرر قانونی 

می باشد.
- مودیان محترم مالیاتی می توانند نسبت به پرداخت مالیات به 

صورت نقد واقساط از طریق الکترونیکی اقدام نمایند.

قابل توجه مودیان محترم مالیاتی

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

اطلاعیه
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مشکلات  قم  استانداري  سرپرست 
مالي، معارضات اجتماعي اطراف پروژه ها 
و زمانبر بودن هماهنگي دستگاه ها را سه 
عامل کندي پیشرفت پروژه هاي عمرانی 
مورد توجه قرار داد و گفت: با احصاي این 
موانع و مشکلات، بدنبال سرعت دادن به 

اجراي طرح هاي عمراني هستیم.
فریدون همتي پیش از ظهر دیروز از پروژه 
هاي در حال احداث روگذر میثم، مجموعه پل 
هاي جمهوري و ادامه بلوار زائر بازدید کرد و 
از نزدیک در جریان روند اجري این پروژه ها 

قرار گرفت.
سرپرست استانداري قم پس از انجام این 
بازدید و طي سخناني با بیان اینکه اجراي 

پروژه ها از روند نسبتاً خوبي برخوردار است، بر ضرورت تلاش 
براي تسریع در این روند تاکید کرد. وي مشکلات مالي، 
معارضات اجتماعي اطراف پروژه ها و زمانبر بودن هماهنگي 
دستگاه ها را سه عامل کندي پیشرفت پروژه هاي عمرانی 
مورد توجه قرار داد و گفت: با احصاي این موانع و مشکلات، 

بدنبال سرعت دادن به اجراي طرح هاي عمراني هستیم.
پروژه ي  اجراي  روند  از  ارزیابي خود  به  اشاره  با  وي 
روگذر میثم، افزود: طبق وعده ي پیمانکار، این پروژه که 
نقش مهمي در تسهیل رفت و آم ساکنین این منطقه خواهد 

داشت تا پایان آذر ماه به بهره برداري خواهد رسید.
مشاور عالي وزیر کشور پروژه ي مجموعه پل هاي روگذر 
جمهوري را دیگر طرح مهم مدیریت شهري قم عنوان کرد و 
با اشاره به بحث معارض و اعتبارات مورد نیاز این طرح گفت: 
امیدواریم با تمهیدات استانداري و شهرداري و با تزریق منابع 

مالي، شاهد بهره برداري از این طرح تا پایان امسال باشیم.
همتي همچنین طرح احداث بلوار زائر به طول 7 کیلومتر 
را در راستاي کاهش ترافیک پردیسان مورد توجه قرار داد و 
گفت: با اجراي این پروژه ، بخش قابل توجهي از بار ترافیکي 

پردیسان به این محور منتقل خواهد شد.
رئیس شوراي اسلامي شهر قم  خبرداد:

بهره برداري از سه پروژه مهم تاپایان سال در قم 
رئیس شوراي اسلامي شهر قم نیز در این بازدید از به 
بهره برداري رسیدن بلوار مرجعیت، پل میثم و تقاطع سه 

سطحه عمار یاسر در قم تا پایان سال جاري خبر داد.
ولي الله بیاتي گفت: پل میثم از جمله پروژه هایي است 
که با مشارکت راه آهن قم در دست اجرا بوده و طبق قرارداد 
منعقد شده راه آهن متعهد شده است که ۴ میلیارد تومان 
به این پروژه کمک کند. وي بیان کرد: طبق پیش بیني هاي 
صورت گرفته این پروژه تا پایان آبان ماه امسال به مرحله 

بهره برداري خواهد رسید.
رئیس شوراي اسلامي شهر قم به اجراي پل 
9 دي اشاره کرد و گفت: عرشه این پل در سال 
گذشته به بهره برداري رسید و ادامه پروژه در 
دست اجرا بوده و تا پایان سال به صورت نهایي 

رمپ و لوپ ها اجرا مي شود.
وي با اشاره به توسعه و تعریض مسیر بلوار 
با توسعه و تملک  این پل  جمهوري گفت: 
ساختمان هاي واقع در مسیر به بلوار میدان 

حسین)ع( منتهي مي شود.
اجراي 1۳ پروژه در اولویت برنامه هاي 

شهرداري قم 
بیاتي روند اجراي بلوار زائر را مورد توجه قرار 
داد و با اشاره به اینکه این پروژه که یکي از 
راه هاي دسترسي منطقه پردیسان است در اولویت برنامه هاي 
شهرداري قرار گرفته است بیان کرد: این مسیر تا تقاطع 
مسیر دسترسي به بیمارستان امام رضا)ع( و در مقابل شهرک 
پردیسان ادامه مي یابد و موانع موجود در مسیر اجراي پروژه 
برطرف شده و تا پایان سال شاهد بهره برداري از آن خواهیم 
بود. وي در خصوص روند اجراي پروژه مترو اظهار کرد: پروژه 
مترو روزانه 3۰ متر در بخش حفاري پیشرفت دارد و با تزریق 
33۰ میلیارد تومان اعتبار حاصل از فروش اوراق مشارکت، 

شاهد تسریع در روند اجراي این پروژه خواهیم بود.
رئیس شوراي اسلامي شهر قم با اشاره به بودجه ۱۱۰۰ 
میلیارد توماني شهرداري قم در سال جاري گفت: ۸۰ درصد 
این بودجه به اجراي پروژه هاي عمراني اختصاص یافته است 
و اجراي ۱3 پروژه در اولویت برنامه هاي شهرداري قم قرار 

گرفته است. 

 در بازدید سرپرست استانداري از سه پروژه شاخص عمراني قم عنوان شد:

سه عامل کندي پیشرفت پروژه هاي عمرانی قم  از نگاه »همتی«
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اخبار
نظر چند تن از مراجع معظم تقلید 

در خصوص میزان زکات فطره
مراجع معظم تقلید، نظر خود را پیرامون میزان و مبلغ زکات فطریه اعلام کردند.

به گزارش خبرگزاری»حوزه«، نظر  حضرات آیات مکارم شیرازی،صافی گلپایگانی، و 
شبیری زنجانی بیدن شرح است:

نظر آیت الله العظمی مکارم
بر اساس فتوای  حضرت آیت الله مکارم شیرازی، زکات فطره امسال بر مبنای قوت غالب 
گندم در تهران مبلغ شش هزار تومان )6۰۰۰ تومان( و در شهرستان مبلغ پنج هزار تومان 
)5۰۰۰ تومان( و بر مبنای قوت غالب برنج، مبلغ پانزده هزار تومان )۱5۰۰۰ تومان( اعلام 
شده است. لازم به ذکر است که براساس مسأله ۱۴92 رساله توضیح المسائل این مرجع 
تقلید ، زکات فطره بر تمام کسانی که قبل از غروب شب عید فطر بالغ و عاقل و غنی باشند 
واجب است، یعنی باید برای خودش و کسانی که نان خور او هستند، هر نفر به اندازه یک صاع 
)تقریباً سه کیلو( از آنچه غذای نوع مردم آن محل است، اعم از گندم و جو یا خرما یا برنج 
یا ذرتّ و مانند اینها به مستحق بدهد و اگر پول یکی از اینها را بدهد کافی است. در ضمن 
بنابر فتوای معظّم له اگر کسی تنها در افطار شب عید فطر میهمان دیگری باشد فطریه او به 

عهده خودش است.
نظر آیت الله العظمی صافی:

با آرزوی قبولی طاعات و عبادات روزه داران محترم، به اطلاع مؤمنین گرامی می رساند؛ با 
توجه به این که قیمت گندم در شهرهای مختلف، متفاوت می باشد، لذا روزه داران عزیز لازم 
است قیمت سه )3( کیلوگرم گندم یا برنج )قوت غالب( را بر طبق قیمت محلّ زندگی خود 

محاسبه نموده و به عنوان فطریهّ پرداخت نمایند.
 نظر آیت الله العظمی شبیری زنجانی:

عضو  واحد استفتائات دفتر  حضرت آیت الله شبیری زنجانی رفع نیاز فقرای شیعه را یکی 
از بهترین موارد برای مصرف زکات فطره دانست و از تدابیر ویژه این دفتر برای رساندن مبلغ 
زکات فطره مؤمنین، به نیازمندان خبر داد. حجت الاسلام کاظمی درباره مبلغ زکات فطره در 
سال جاری گفت: بر اساس بررسی های انجام شده زکات فطره برای هر نفر 6۰۰۰ تومان است. 
وی درباره نحوه محاسبه مبلغ زکات فطره توضیح داد: هر شخص باید برای خودش و کسانی 
که نان خور او هستند، هر نفر یک صاع از خوراکیهای رایج در آن منطقه، همچون گندم، جو، 
خرما، کشمش، برنج و مانند اینها، به مستحقّ بدهد و اگر پول یکی از اینها را هم بدهد کافی 
است، وزن هر صاع بنا بر نظر معظمٌ له، به حساب گندم حدود سه کیلو و ششصد گرم است 
که مومنین می توانند قیمت آن را حساب کنند و به مستحقین برسانند.  دفتر معظمٌ له  مبلغ 
6۰۰۰ تومان را بابت فطریه هر نفر به حساب گندم و مبلغ ۱۸۰۰۰ تومان را برای پرداخت 
زکات فطره به حساب برنج تعیین کرده است. حجت الاسلام کاظمی درباره زمان پرداخت 
زکات فطره گفت: کسی که نماز عید فطر می خواند باید فطریه را پیش از نماز عید پرداخت 
کند و یا به این نیت کنار بگذارد ولی اگر نماز عید نمی خواند باید تا غروب روز عید فطر، زکات 
فطره را پرداخت کند یا کنار بگذارد. وی از آمادگی دفتر حضرت آیت الله شبیری زنجانی برای 
پاسخگویی به سوالات مربوط به زکات فطره و همچنین دریافت این مبلغ از طریق بخش 
وجوهات سایت دفتر معظمٌ له خبر داد و گفت:  مصرف زکات فطره همان مصارف زکات 
است ولی احتیاط مستحب آن است زکات فطره فقط به مصرف مساکین شیعه یعنی فقرایی 
که بسیار نیازمندند، برسد. لذا دفتر آیت الله العظمی شبیری زنجانی دام ظلّه تدابیر ویژه ای 
را در این راستا اتخاذ کرده تا زکات فطره روزه داران و مؤمنین را به مصرف نیازمندان برساند.

عضو شورای استفتائات دفتر حضرت  آیت الله شبیری زنجانی درباره زکات فطره میهمان 
توضیح داد: میهمانی که فقط شب عید میهمان است، از آنجا که نان خور صاحب خانه به طور 
مطلق به حساب نمی آید،  فطریه اش بر میزبان واجب نیست و باید خودِ میهمان، فطره خود 

را بدهد،  البته اگر مدتی نزد وی می ماند بعید نیست نانخور صادق باشد.
وی در پاسخ به سؤالی درباره مبلغ کفاره روزه گفت: کفاره افطار غیر عمدی برای هر 
روز به حساب گندم 9۰۰ گرم است که در صورت اطمینان می توان قیمت آن را به مبلغ 
۱5۰۰تومان به شخص مستحق داد تا به وکالت از او برای خودش این مقدار طعام بخرد. این 

مبلغ برای افطار عمدی 9۰۰۰۰تومان تعیین شده است.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم خبر داد:

مهار آتش سوزی گسترده در منطقه پلنگ دره 
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: آتش سوزی گسترده در منطقه 
حفاظت شده پلنگ دره استان قم طی بیش از شش ساعت تلاش بی وقفه محیط 
بانان و ماموران اجرایی حفاظت محیط زیست استان به همراه دیگر گروههای 

امدادی مهار شد. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم، سید رحمان دانیالی 
با اشاره به وقوع آتش سوزی در منطقه حفاظت شده پلنگ دره واقع در بخش سلفچگان 
در سخنانی اظهار داشت: یکشنبه بعدازظهر در حوالی پاسگاه محیط بانی سمندری در این 
منطقه دچار حریق شد که متاسفانه به دلیل وزش باد به سمت منطقه، آتش سوزی به سرعت 
گسترش یافت. وی در ادامه افزود: خوشبختانه با توجه به حضور محیط بانان و کارشناسان 
اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم در طرح سرشماری حیات وحش در منطقه پلنگ 
دره، وقوع آتش سوزی بلافاصله مشاهده و عملیات مهار حریق با توجه به شرایط حساس 

منطقه آغاز شد. 
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: با آغاز عملیات مهار آتش سوزی، موضوع 
به ادارات کل مدیریت بحران، منابع طبیعی، هلال احمر، فرمانداری، بخشداری سلفچگان و 
سازمان های مردم نهاد اطلاع رسانی و برای مهار حریق از جبهه های مختلف و جلوگیری از 

گسترش آن، درخواست اعزام گروههای امدادی انجام گرفت. 
وی از حضور موثر و مشارکت گروههای مردمی بومی منطقه و همچنین اعضای تشکل 
های مردم نهاد زیست محیطی در عملیات مهار آتش سوزی خبر داد و گفت: بحمدالله طی 
بیش از شش ساعت تلاش بی وقفه محیط بانان و ماموران اجرایی اداره کل حفاظت محیط 
زیست استان قم و گروههای امدادی این آتش سوزی که بیش از 25 هکتار از اراضی منطقه 

را درگیر ساخته بود، مهار شد. 
دانیالی همچنین تصریح کرد: در حادثه آتش سوزی در منطقه پلنگ دره رییس اداره 
حیات وحش و یکی از محیط بانان اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم دچار مسمومیت 
تنفسی شدند که بلافاصله با اورژانس هوایی به بیمارستان شهید بهشتی)ره( منتقل شدند و 
هم اکنون حال عمومی آنها خوب است و باید از حضور به موقع ماموران امدادی برای انتقال 

مصدومان حادثه قدردانی کنیم. 

حوادث
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم   تشریح کرد:

جزییات دستگیري 4 سوداگر مرگ 
و کشف ۳۸ کیلو تریاک در قم

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهي انتظامي استان قم از کشف حدود 
۳۸ کیلوگرم ماده مخدر تریاک در این استان خبر داد.

سرهنگ غلام عباس بلفکه در تشریح این خبر بیان داشت: با تمرکز ماموران عملیات 
ویژه پلیس مبارزه با مواد مخدر استان بر روي عناصر اصلي تهیه و توزیع مواد مخدر، 
مشخص شد چند تن از این عناصر در حال انتقال مواد از یکي از استان هاي جنوبي به 

سمت مرکز کشور مي باشند.
وي افزود: با تلاش پلیس در کنترل محورهاي مواصلاتي استان، افراد مورد نظر 

شناسایي و پس از یک تعقیب و گریز، خودروي آن ها توقیف و افراد دستگیر شدند.
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم در ادامه اظهارداشت: پس از بازرسي از 
صندوق عقب خودروي مذکور، مقدار 26 کیلو و 9۰۰ گرم ماده مخدر از نوع تریاک کشف 

شد.
سرهنگ بلفکه در خصوص عملیات دوم نیز عنوان داشت: با اقدامات اطلاعاتي پلیس 
مبارزه با مواد مخدر ، فردي که قصد حمل مواد مخدر از یکي از استان هاي جنوبي به داخل 

استان را داشت، شناسایي شد.
وي با اشاره به اینکه متهم، پس از شناسایي و دستور ایست پلیس، قصد فرار داشته 
است، افزود: با تلاش و هوشمندي ماموران و در یک عملیات ویژه ي پلیسي، متهم دستگیر 

و خودروي وي توقیف شد.
این مقام انتظامي در خصوص مقدار ماده مخدر کشف شده در این عملیات عنوان 
داشت: بعد از بازرسي به عمل آمده از خودرو، مقدار ۱2 کیلو و 77۰ گرم تریاک که در 

داخل کپسول گاز جاسازي شده بود، کشف شد.
سرهنگ بلفکه خاطرنشان کرد : طي این دو عملیات، ۴ نفر متهم دستگیر و پس از 

تشکیل پرونده مقدماتي جهت سیر مراحل قانوني تحویل مراجع قضائي شدند.
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان در خاتمه به شهروندان توصیه کرد: در صورت 
داشتن هرگونه اطلاعات پیرامون مواد مخدر و یا مشاهده موارد مشکوک، پلیس را مطلع 

کرده تا قاچاقچیان مجال و فرصت فعالیت پیدا نکنند.

هشدار پلیس فتا به عاملان توزیع
 بازي هاي غیر مجاز

رئیس پلیس فتا فرماندهي انتظامي استان قم به عاملان توزیع بازي هاي غیر 
مجاز از طریق اینترنت هشدار داد.

سرهنگ علي موالي با اشاره به افزایش اوقات فراغت نوجوانان و جوانان در ایام تابستان 
گفت: در گذشته سپري کردن اوقات فراغت در ایام تابستان در رفتن به سینما و تلویزیون 
و سایر فعالیت هاي تفریحي خلاصه میشد اما رشد تکنولوژي موجب شده تا تجارت با 
صنعت بازي هاي رایانه اي نیز پیوند خورده و اوقات فراغت در عصر حاضر به صورت 

دیگري سپري شود.
وي افزود: امروزه تنوع بازي هاي رایانه اي به قدري بالا رفته است که حتي در گروه 

سني بزرگسال نیز شاهد استفاده از این بازي ها هستیم.
 رئیس پلیس فتا فرماندهي انتظامي استان قم با بیان اینکه استفاده ي بیش از حد از 
بازي هاي رایانه اي به دلیل تمایل کمتر افراد به سمت ورزش و حرکات بدني مي تواند 
آسیب جسماني ایجاد کند، اظهار داشت: در این میان، برخي از بازي هایي نیز هستند که به 

دلیل افزایش خشونت و سایر علل کارشناسي شده، غیر مجاز شناخته شده اند . 
 وي در ادامه بیان داشت: بررسي هاي این پلیس حاکي از این است که اوقات فراغت 

تابستانه موجب افزایش تب خرید و فروش این بازي ها در فضاي مجازي شده است.
سرهنگ موالي در خاتمه با اشاره به اینکه خرید فروش بازي هاي رایانه اي غیر مجاز 
در فضاي مجازي طبق قانون جرائم رایانه، جرم تلقي مي شود به شهروندان توصیه کرد بر 
خرید و استفاده از بازي هاي رایانه اي به خصوص براي فرزندان خود نظارت کافي داشته 

باشند.

دستگیري کلاهبردار17 میلیاردي با شگرد دریافت وام مسکن

کلاهبرداری عجیب یک رئیس بانک در قم
فرمانده انتظامي شهرستان قم از دستگیري کلاهبردار 17 میلیاردي با شگرد 

دریافت وام مسکن در قم خبر داد.
سرهنگ  هادي دیده ور  در تشریح این خبر گفت: با شکایت چند نفر از شهروندان 
مبني بر اینکه فردي پس از فروش آپارتمان به آنان، اقدام به دریافت وام مسکن به نام 
خریداران بدون اطلاع آنان کرده است، مراتب در دستور کار پلیس فرماندهي انتظامي 
شهرستان قرار گرفت. وي افزود: ادامه تحقیقات حاکي از این بود که متهم، رئیس شعبه 
یکي از بانک ها است که با توجه به اشتغال همزمان وي در ساخت و ساز مسکن، با اسناد 
آپارتمان هاي فروخته شده، به نام خریداران و بدون اطلاع آنان وام هاي سنگین دریافت 

کرده و از بازپرداخت آن خودداري کرده است.
این مقام انتظامي اظهار داشت: با پیگیري هاي به عمل آمده ، آدرس محل سکونت 

متهم شناسایي و در یک عملیات پلیسي دستگیر شد.
فرمانده انتظامي شهرستان قم بیان داشت : این فرد، داراي ۱۰نفر شاکي و متهم به بیش 
از ۱7 میلیارد ریال کلاهبرداري است که پس از تکمیل پرونده براي سیر مراحل قانوني به 

مرجع قضایي معرفي شد.
سرهنگ دیده ور در خاتمه به شهروندان هشدار داد: در هنگام تنظیم قراردادها، 
معاملات از وجود خارجي شرکت ، بنگاه و یا شخص حقیقي یا حقوقي فروشنده یا آگهي 

کننده مطمئن شوید و درباره سابقه فعالیت و نتیجه کارهاي قبلي آنان تحقیق کنید.

معاون اجتماعي فرماندهي انتظامي استان قم :

تشکیل اتاق فکر به منظور ارتقاء 
فرهنگ ارتباط جمعي ضروري است

معاون اجتماعي فرماندهي انتظامي استان قم، گفت: تشکیل اتاق فکر به 
منظور ارتقاء فرهنگ ارتباط جمعي ضروري است.

سرهنگ  احمد صادقي در جلسه کارگروه پیشگیري از آسیب هاي اجتماعي، به مساله 
خشونت در جامعه اشاره کرد و عنوان داشت: خشونت مي تواند به صورت آني و بر اثر عدم 
برخورد صحیح و ارتباط کلامي مناسب افراد رخ دهد و یا با برنامه قبلي و از پیش تعیین 

شده باشد.
وي در ادامه بر اهمیت ارتباط کلامي صحیح و منطقي افراد جامعه با یکدیگر تأکید 
و اظهارکرد: رفتار اشتباه و استفاده از الفاظ نامتعارف مي تواند منجر به مشاجره، درگیري 
فیزیکي و در برخي موارد یک اتفاق تلخ شود که دیگر قابل جبران نبوده و پشیماني درپي 

داشته باشد.
معاون اجتماعي فرماندهي انتظامي استان افزود: لحظه اي درنگ و صبر در هنگام 
عصبانیت، انسان ها را از تصمیم خود منصرف کرده و مي تواند از وقوع یک جرم پیشگیري 
کند.وي با بیان اینکه روابط بین اعضاي خانواده و به خصوص رابطه والدین با فرزندان در 
روحیه و روان افراد و تاب آوري آن ها نقش تعیین کننده اي دارد، تصریح کرد: باید سعي 
کنیم با توسعه ارتباطات اجتماعي، فرهنگ برخورد و روابط عمومي در جهت ارتقاي ادبیات 
گفتاري و مکالمه اي خود بکوشیم.سرهنگ صادقي با تأکید بر اینکه تا نگرش مردم عوض 
نشود، رفتار مردم تغییر نخواهد کرد، عنوان داشت: باید با همکاري و هم افزایي دستگاه 
هاي مختلف استان، اتاق فکري به منظور افزایش آگاهي مردم و آموزش فرهنگ صحیح 

ارتباط در جامعه، تشکیل شود.

مسؤل امور فرهنگی و دینی شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم از اجرای 
کمی و کیفی برنامه های دینی و فرهنگی در این شرکت خبر داد.

به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم، محمد عسگری در 
گفت و گویی با اشاره به اینکه ماه مبارک رمضان ماه خدا، بهارقرآن، لیلةالقدر و ماه پاکی وتعالی 

انسان است به تشریح برنامه های دینی و فرهنگی شرکت آبفار در این ماه پراخت.
مسؤل امور فرهنگی، دینی و ستاد اقامه نماز شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم 
گفت: در سال جاری با حلول ماه پر فیض و برکت رمضان و در آخرین روزهای ماه شعبان، 

همچون سال های گذشته مراسم غبار روبی و عطر افشانی نمازخانه این شرکت برگزار شد.
وی با بیان اینکه مراسم غبار روبی با حضور مدیر عامل شرکت آبفار، معاونین و کارکنان 
مؤمن و علاقه مند صورت گرفت، افزود: در این مراسم نماز خانه شرکت با گلاب قمصر 
کاشانشست و شو و عطر افشانی گردید. عسگری با اشاره به اینکه قرآن، کتاب هدایت و 
راهنمایی بشر در این ماه نازل شده است، گفت: ضمن برگزاری نماز جماعت، ادعیه مخصوص 

ماه رمضان و نیز یک حزب از قرآن کریم قرائت می شود.
وی دیدار مدیر و معاونین شرکت آبفار با سالمندان بهزیستی، بیان احکام روز و تفسیر 

موضوعی برخی از آیات قرآن توسط امام جماعت شرکت را از دیگر برنامه ها در این ماه عنوان 
کرد. مسؤل امور فرهنگی و دینی شرکت آبفار از برگزاری مسابقه ای با موضوع احکام دینی 
میان کارمندان و خانواده های آنان خبر داد و افزود: به 5 نفر از برگزیدگان این مسابقه جوایز 

نفیسی از سوی شرکت آبفاروستایی اهداء خواهد شد.
وی با اشاره به اینکه در ماه رمضان حضور مردم در مساجد پررنگ تر از ماه های دیگر سال 
است، تصریح کرد: از امام جماعت روستاها خواسته شده تا در مراسم ها وسخنرانی های خود 

در این ماه به مصرف صحیح و صرفه جویی آب تذکر دهند.
عسگری با بیان اینکه سیاست استراتژیک و راهبردی شرکت مهندسی آب وفاضلاب 
کشوربرای عبورازبحران کم آبی اجرای برنامه های فرهنگی است، گفت: شرکت آبفا روستایی  
استان قم در این راستا اقدامات ارزنده ای را انجام داده است و در سال جدید نیز اجرای هرچه 

بهتر کمی وکیفی برنامه های فرهنگی و دینی را در دستور کار قرار داده است.
وی بیان کرد: حضورکارکنان و پرسنل آب وفاضلاب روستایی دربرنامه های فرهنگی 
ودینی می تواندباعث افزایش کارایی و ایجاد انگیزه مضاعف درآنها برای حضور درحوزه 

کاری آنها شود.

سرپرست  اندیشی  هم  نشست 
و  احزاب  مسئولان  با  قم  ی  استاندار 
تشکل های سیاسی استان یکشنبه شب 
در حالی در تالار معصومیه استانداری 
برگزار شد که فریدون همتی از انتخاب 
استاندار جدید قم تا پایان ماه رمضان 

خبر داد. 
سرپرست استانداری قم در این نشست از 
حضور پرشور مدیران استانی در راهپیمایی روز 
قدس تقدیر کرد و افزود: امیدواریم تا پایان 
ماه مبارک رمضان، سکان استانداری قم را به 

مسئول اصلی اش برسانیم.
تدبیر  دولت  اینکه  به  اشاره  با  قم  وی 

نمایندگان سلایق  به عنوان  احزاب  تقویت  برای  امید  و 
گوناگون در جامعه اسلامی برنامه ریزی های متفاوتی ارائه 
داده است تصریح کرد: وزیر کشور تاکنون بارها جلساتی با 
احزاب رسمی کشور برگزار کرده و برای تشکیل خانه احزاب 

تلاش هایی انجام شد و این وعده به تحقق پیوسته است.
وی خاطرنشان کرد: استان قم از شرایط ویژه ای نسبت 
به دیگر استان های کشور برخوردار است و به همین علت، 
این استان باید در عرصه های مختلف تاثیرگذاری متفاوتی در 

سطح کشوری داشته باشد.
همتی با بیان اینکه احزاب باید با تکیه بر نقاط مشترک 
خود در راستای تحقق اهداف استانی همکاری داشته باشند 
تاکید کرد: دولت تدبیر و امید با توجه به شرایط کشور، شعار 
اعتدال و تدبیر که امیدوارکننده ملت است را انتخاب کرده 
و نگاه رئیس جمهور مبتنی بر عقلانیت، توجه به نخبگان، 
استفاده از اندیشه های مختلف و تصمیم های مشارکتی است.

وی با تاکید بر اینکه هم افزایی در دولت تدبیر و امید 
افزایش پیدا کرده است مطرح کرد: اگر مدیران دولتی که 
به دولت رای نداده اند در دولت به کار گرفته می شوند باید 
افکار و نظر شخصی خود را کنار گذاشته و برای اجرایی کردن 
برنامه های دولت تدبیر و امید گام بردارند زیرا موفقیت دولت 
موفقیت نظام اسلامی است و مردم با عملکرد مطلوب دولت، 

پایبندی بیشتری نسبت به نظام اسلامی پیدا می کنند.
همتی از پیوند ملت با رهبری و قوای سه گانه یاد کرد 
و گفت: دولت در شرایط ویژه ای در حال فعالیت است زیرا 
فروش دو میلیون بشکه نفت ۱۱۰ دلاری اکنون از نظر تعداد 
و قیمت بسیار کاهش پیدا کرده است اما دولت در چارچوب 

قوانین نظام، اهداف خود را تحقق می بخشد.
وی با اشاره به اینکه احزاب استانی باید در اتاق فکر 
استانی برای توسعه و پیشرفت حضور داشته باشند عنوان 
کرد: بنده مخالف پرداخت نقدی یارانه ها بودم زیرا می دانستم 
روزی کشور به این تنگنا می رسد؛ نبود سرمایه گذاری در 
گذشته و نبود پیش بینی برای نیازهای جدید منابع برق 
در قم سبب شده است تا مشکل قطعی برق در استان قم، 

نارضایتی برخی را به دنبال داشته باشد.

همتی ادامه داد: اگر قانون هدفمندی یارانه درست اجرا 
می شد برکت های بسیاری برای جامعه اسلامی داشت اما 
اکنون نیز دیر نشده زیرا می توان بدون نگاه سیاسی و با 
آگاهی بخشی در میان آحاد جامعه اسلامی و آماده سازی 

افکار عمومی کشور منابع کشور را بهینه استفاده کنیم.
قم 7۸  استان  عمرانی  بودجه  اینکه  به  اشاره  با  وی 
میلیارد تومان است گفت: اقتصاد مقاومتی باید مورد توجه 
مسئولان استانی قرار گیرد؛ اکنون گسترش سرمایه گذاری 
خارجی یکی از راهبردهای اساسی کشورهای نوین برای 
پیشبرد اهداف ملی است اما متاسفانه اکنون کشور نمی تواند 

سرمایه گذاران داخلی خود را نیز جذب کند.
سرپرست استانداری قم همچنین تاکید: احزاب سیاسی 

باید در رفتارهای خود، به منافع ملی کشور توجه کنند.

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم: 
 هیچ پروژه عمرانی در قم  متوقف نشده است 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم نیز در 
این نشست بر ضرورت همدلی، هماهنگی و همفکری مردم 
و مسوولان برای رفع نیازها و مشکلات استان در عرصه های 

مختلف اقتصادی و اجتماعی تاکید کرد. 
وضعیت  گذشته  سال  در  گفت:  رضوی  سید حسن 
اقتصادی کشور مناسب نبوده، اما در استان قم با استفاده 
از برخی منابع، انجام پروژه ها متوقف نشده است. وی در 
ادامه افزود: دولت یازدهم در سال جاری با برنامه ریزی دقیق 
و هدفمند به دنبال رفع مشکلات و چالش های اقتصادی 
کشور بوده و امیدواریم با همت و تلاش مضاعف همه مردم 
و مسوولان شاهد رشد، توسعه، پیشرفت و آبادانی کشور و 

استان قم باشیم. 
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم با بیان 
اینکه حضور مستمر سرمایه گذاران داخلی و خارجی در 
استان برای اجرای پروژه های مناسب، بسیار لازم و ضروری 
است، اظهار داشت: اگر میزان سرمایه گذاری ها در بخش 
های مختلف تولیدی و خدماتی افزایش پیدا کند، قطعا شاهد 
پیشرفت ها و تحولات شگرف در استان خواهیم بود. وی 

با اشاره به جایگاه ویژه اقتصادی و جغرافیایی 
استان قم در مرکز کشور و نقش آفرینی استان 
کرد:  تصریح  المللی،  بین  و  ملی  سطح  در 
سازمان ها و وزارتخانه ها باید نگاه ویژه ای به 
قم داشته باشند و دستگاههای اجرایی نیز باید 
از ظرفیت ها و اعتبارات ملی به خوبی برای 
اجرای برنامه های خود بهره مند شوند.رضوی 
در پایان با اشاره به اهتمام دولت تدبیر و امید و 
شخص رییس جمهوری در برگزاری انتخابات 
پرشور و سالم در سراسر کشور، خاطرنشان 
شورای  مجلس  انتخابات  امیدواریم  کرد: 
اسلامی و مجلس خبرگان رهبری که در پیش 
رو داریم، با حضور حماسی و گسترده مردم، 
همچون گذشته پرشور و با شکوه برگزار شود. 

فرماندار قم: 
جناح های سیاسی در استان قم باید 

در جهت رفع مشکلات مشارکت کنند 
و  مسوولان  گفت:  نشست  این  در  نیز  قم  فرماندار 
نمایندگان احزاب و جناحهای سیاسی در استان قم باید با 
همدلی و همفکری در جهت رفع مشکلات و چالش های 

پیش روی استان در حوزه های گوناگون مشارکت کنند.
رضا سیار افزود: بدون تردید اراده ملت ایران در مذاکرات 
هسته ای تحقق پیدا خواهد کرد، از این رو اگر توافق انجام 
بشود و یا نشود، پیروزی و سربلندی از آن مردم غیور ایران 

اسلامی است. 
وی ادامه داد: جمهوری اسلامی ایران در مذاکرات هسته 
ای در تقابل با کشورهای غربی قرار گرفته و تیم مذاکره 
کننده بی وقفه برای حفظ عزت و سربلندی کشورمان تلاش 
می کند. وی درادامه خاطرنشان کرد: احزاب و تشکل های 
سیاسی استان قم با توجه به جایگاه رفیع این خطه مقدس 
در سطح ملی و بین المللی، از جایگاه خاصی برخوردار بوده و 
برنامه ریزی و تعامل با جناحهای سیاسی در قم باید منطبق 

با این ویژگی برجسته باشد. 
فرماندار قم با بیان اینکه علما و مراجع عظام تقلید قطعا 
از رفتارها و اندیشه های درست حمایت می کنند، اظهار 
داشت: مسوولان و نمایندگان احزاب و جناحهای سیاسی در 
استان قم باید با همدلی و همفکری در جهت رفع مشکلات 
و چالش های پیش روی استان در حوزه های گوناگون 
مشارکت کنند. وی در پایان با اشاره به انتخابات پیش 
روی مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان رهبری، 
بر ضرورت حفظ و حراست از رای مردم بر اساس منویات 
رهبر معظم انقلاب تاکید کرد و گفت: برنامه ریزی ها و 
اقدامات لازم برای برگزاری هرچه بهتر و باشکوهتر انتخابات 
انجام گرفته و امیدواریم با همکاری و هماهنگی همه مردم 
و مسوولان شاهد برگزاری انتخابات پرشور و بی نقص در 

استان باشیم.

مسؤل امور فرهنگی ودینی شرکت آفار استان قم:

اجرای هرچه بهتربرنامه های فرهنگی ودینی در شرکت آبفا روستایی

در نشست هم اندیشی سرپرست استانداری قم با مسئولان احزاب و تشکل های سیاسی استان مطرح شد

انتخاب استاندار جدید تا پایان ماه رمضان

شهری  خدمات  کمیسیون  رئیس 
شورای اسلامی شهر قم گفت: به دلیل 
و  مسافران  میلیونی  ورود  پیش بینی 
به قم، لازم است  زائران در نوروز 95 
ایمن سازی بوستان های شهری تا پایان 

سال اجرایی شود.

عباس ذاکریان با اشاره به لایحه دو فوریتی 
شهرداری قم در زمینه ایجاد ردیف بودجه به 
منظور ایمن سازی بوستان های قم اظهار کرد: 
ایمن سازی  مورد  در  اولیه  آسیب شناسی 
بوستان ها طی ماه گذشته صورت گرفته ولی 
پس از برق گرفتگی کودک خردسال قمی، 

بوستان های قم همچنان در خاموشی به سر 
می برند. به گزارش فارس، وی افزود:بر همین 
اساس فوریت در انجام ایمن سازی، به نفع 
شهر خواهد بود و در نظر داریم طرح مذکور 
تا پایان سال به اتمام برسد. رئیس کمیسیون 
خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم با 

تاکید بر اینکه بوستان های قم باید تا ابتدای 
ایمن   کامل  طور  به  آینده  سال  فروردین 
شده باشند، گفت: در نوروز 95 شاهد ورود 
تعداد بیشتر زائر و گردشگر نسبت به گذشته 
خواهیم بود، بنابراین تامین ایمنی فضاهای 

سبز تا پایان سال امری ضروری است.

معاون برنامه ریزي و امور اقتصادي 
سازمان جهاد کشاورزي استان قم از 
اختصاص47۲77 میلیارد ریال اعتبار 
جهت اجرای طرحهای آبیاری تحت 

فشار خبر داد.
سید مصطفي منزوي اظهار داشت: از 
محل ردیف  اعتباري  آبیاري تحت فشار  
ریال  میلیون  مبلغ  ۴7277   ، سال 93 
تخصیص اعتبار داده شده  که تا کنون 
تعداد  ۴6 طرح  به مبلغ 36۰5۰ میلیون 
ریال مورد تصویب وبه صندوق حمایت از 

گردیده  معرفی  کشاورزی  بخش  توسعه 
از  برداری  بهره  با  میباشد  اجرا  ودرحال 
این طرحها65۰ هکتار ازباغات استان زیر 
پوشش  آبیاری تحت فشار  قرار خواهد 

گرفت. 
وی اعتبارات طرح آبیاری تحت فشار 
در سال 92 را 2۱3۸3 میلیون ریال اعلام 
نموده همچنین اعتبار طرح مذکور را در 
سال 9۴ و 95 که همزمان با سفر کاران 
تدبیر وامید به استان قم مصوب گردید بالغ 

بر 35۰۰۰۰ میلیون ریال اعلام نمود.

اعتباری  خط  محل  از  افزود:  وي 
مبلغ    93 سال  در  نیز  مکانیزاسیون 
6۰۰۰۰  میلیون ریال به استان اختصاص 
که تا کنون تعداد 335 فقره طرح  به مبلغ 
۸5۰7۴ میلیون ریال مورد تصویب و به 

بانک عامل معرفی شده اند.
مبلغ  این  بر  علاوه  کرد  تصریح  وی 
ریال  میلیون   ۸۰۰۰۰ نیز   9۴ سال  در 
اختصاص  سازمان  به  زمینه  این  در 
یافته  که برنامه ریزی لازم جهت جذب 
توانند جهت  می  ومتقاضیان  انجام  آن  

بهرهمند شدن از اعتبار مذکور به مراکز 
جهادکشاورزی دهستان مراجعه نمایند 

اقتصادي  امور  و  ریزي  برنامه  معاون 
قم  استان  کشاورزي  جهاد  سازمان 
همچنین اظهار داشت : برای تامین سرمایه 
در گردش محصولات زراعی و باغی سال 
۱39۴ با عاملیت بانک کشاورزی از محل 
منابع داخلی مبلغ 277۰۰۰ میلیون ریال 
به سازمان ابلاغ گردیده که معرفی افراد 
برای دریافت تسهیلات در  واجد شرایط 

حال انجام می باشد.

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر قم:

ایمن سازی بوستان های قم تا پایان سال اجرایی شود

معاون برنامه ریزي و امور اقتصادي سازمان جهاد کشاورزي استان قم خبر داد:

اختصاص 47 میلیارد ریال اعتبار برای اجرای طرح های آبیاری تحت فشار

سرمقاله
حمایت از صنایع خرد

ضرورت توسعه روستاهای قم
توسعه روستاها برای جلوگیری از مهاجرت روستائیان به 
کلان شهر قم ضرورتی انکارناپذیر است. یکی از ابعاد بسیار 
مهم توسعه روستایی ایجاد اشتغال پایدار در این مناطق 

است و صدالبته برای تحقق این هدف مهم ترین رکن توجه ویژه و حمایت از صنایع خرد 
خواهد بود. یکي از اهداف کلان توسعه در اغلب کشورها و ازجمله کشور ما، کاهش بیکاري 
و توسعه فعالیت های شغلي است. توسعه و عمران روستایي در چند دهه اخیر همواره یکي 
از دغدغه های اصلي توسعه در ایران و اکثر کشورهاي درحال توسعه بوده است. برخی 
معتقدند که با توسعه روستاها و ایجاد اشتغال در این مناطق می توانیم از حاشیه نشینی و 
افزایش نرخ بیکاری در شهرها جلوگیری کنیم. بااین حال برخي معتقدند که صنعتي شدن 

با ایجاد فرصت های شغلي جدید، نرخ بیکاري را کاهش می دهد.
اما موضوعی که در این میان نباید مورد غفلت واقع شود، مفهوم توسعه روستایی 
است. متأسفانه در این زمینه برداشت های نادرستی از این عبارت صورت می گیرد. توسعه 
روستایي را می توان عاملي در بهبود شرایط زندگي افراد متعلق به قشر کم درآمد ساکن 

روستا و خودکفا سازی آنان درروند توسعه کلان کشور دانست.
باید به این نکته توجه داشت که توسعه روستایي به معني حفظ یا گسترش روستا 
نیست، یعني مسئولین و مردم نباید به این مقوله این گونه فکر کنند که توسعه روستا یعنی 
گسترش آن. نباید فکر کرد که با توسعه روستایي می خواهیم روستاها را گسترش دهیم و 
یا روستاها را حفظ کنیم؟ به طور مرسوم وقتي می گوییم توسعه روستایي، این عبارت این 
معني را می رساند که روستاهاي موجود در قم یا باید حفظ شوند یا گسترش پیدا کنند. به 
نظر من هردوی این معانی و برداشت ها از عبارت توسعه روستایی غلط است. اگر بخواهیم 
به صورت جامع به این عبارت نگاه کنیم، توسعه روستایی را باید همان بازسازی روستا 
بدانیم. بازسازی روستا در ابعاد مختلف ازجمله فکری، آموزشی، فنّاوری، تولید و ... پس 
هدف از توسعه روستایی، باید بازسازی کامل جامعه روستایی باشد. بسیاری از روستاهای 
قم درگذشته نه چندان دور در بسیاری از تولیدات خودکفا بوده اند، اما متأسفانه امروز تبدیل 
به یک مصرف کننده بزرگ شده اند. با این تفاسیر، توسعه روستایي را باید به مفهوم بازسازی 
جامعه روستایي در نظر گرفت؛ اما چرا می گوئیم بازسازی جامعه روستایی، دلیل این 
موضوع این است که بالاخره نسل جدیدی و متفاوتی امروز در روستاهای استان قم زندگی 
می کنند که بعضاً تحصیل کرده و دارای افکار متفاوتی از والدین خود هستند، لذا معتقدم 

که توسعه فرایند نوسازي و بازسازی جامعه بر اساس اندیشه ها و باورهای تازه باید باشد.
این توسعه ابعاد گوناگونی دارد که در این نوشتار قصد داریم تنها یک بعد آن را 
موردبررسی قرار دهیم. یکی از ارکان مهم توسعه روستایی ایجاد اشتغال در این مناطق 
است. در این میان صنایع خرد و حمایت از آن می تواند نقش بسیار مهم و حیاتی را در 
تحقق این امر داشته باشد. با حمایت از تولیدات خرد و کوچک در قالب کارگاه های کوچک 
و تولید خانگی باید تلاش کنیم تا هر خانه روستایی را به یک کارگاه کوچک تبدیل کنیم 
که اعضای خانواده در آن اشتغال دارند. امروز روستاهای استان قم هرکدام دارای یک 
توانمندی خاص درزمینه تولید هستند. اگر بتوانیم از این تولیدات خرد در قالب کارگاه های 
کوچک حمایت نمائیم، هر روستای استان قم یک محصول منحصربه فرد دارد که در هر 
خانه این روستا به عنوان یک کارگاه کوچک تولید شده است. یکی دیگر از ویژگی های 
حمایت از صنایع خرد، تلاش در راستای تحقق اقتصاد مقاومتی است. مهم ترین اصل در 

این میان حمایت مالی از این صنایع در قالب تسهیلات ارزان قیمت است.

جواد قاسمی ورجانی



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

3,855,000یک مثقال طلا

889,930یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

8,700,000سکه بهار آزاد ی

8,710,000سکه امامی

4,550,000نیم سکه

2,570,000ربع  سکه

1,670,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خود رو

 20634,400,000 تیپ 5

 206SD37,200,000وی 8

GLX 405 ۳۲,400,000پژو 

SLX 405 ۳۲,600,000پژو 

ELX 43,600,000پژو پارس 

 ۳9,000,000پژو پارس سال

E2 90 46,000,000تند ر 

LX ۳۳,000,000رانا 

TU5 ۳۳,۳00,000رانا 

LX ۳0,۲00,000سمند 

LX EF7 ۳1,000,000سمند 

ELX ۳7,000,000سورن 

قیمت بازارنام خود رو

300 S 75,000,000زوتی 

 17,000,000سایپا کارا 151

 ۲1,000,000سایپا 111

 ۲0,500,000سایپا 131

 20,500,000سایپا 132

SX ۲4,500,000سایپا تیبا 



قیمت بازارنام خود رو

315 MVM41,500,000 

530 MVM42,000,000 

MVM X3368,000,000 

 MVM X3375,000,000 جد ید اتومات

 MVM11020,500,000 چهار سیلند ر

از یارانه تیرماه چه خبر؟ 
زمان  با  رابطه  در  اطلاع رسانی  تاکنون  یارانه ها  هدفمندی  سازمان  گرچه 
واریز یارانه تیرماه نداشته ولی واضح است که قرار نیست یارانه این ماه هم به 
روال زمانبندی گذشته یعنی ساعت ۲4 امروز بیست دوم ماه جاری به حساب 

سرپرستان خانوار واریز شود. 
حدود سه ماه است که زمان پرداخت یارانه نقدی از روند معمول خود خارج شده و با 
تاخیر حتی چهار روزه به حساب سرپرستان واریز می شود. این در حالی است که یارانه 
اردیبهشت ماه در روز بیست و چهارم و یارانه خردادماه هم کمی دیرتر و در روز بیست و 
ششم پرداخت شد.  در حالی یارانه بگیران به دریافت یارانه ۴5 هزار و 5۰۰ تومانی خود 
در بیست و دوم هر ماه عادت کرده اند که سازمان هدفمندی یارانه ها از از زمان واریز یارانه 
تیرماه ابراز بی اطلاعی می کند. این در حالی است که بعید نیست زمان واریز یارانه تیرماه 
نیز تا بیست و ششم این ماه طول بکشد.  یارانه نقدی ۴5 هزار و 5۰۰ تومانی برای بیش از 
76 میلیون متقاضی هزینه ای حدود 35۰۰ میلیارد تومان را در هر ماه برای دولت به همراه 
دارد. رقمی که در مجموع در سال به بیش از ۴2 هزار میلیارد تومان رسیده و با توجه به 
درآمد سالانه حدود 33 هزار میلیاردی ناشی از افزایش قیمت حامل های انرژی، با کسری 
بالغ بر 9 هزار میلیارد تومانی همراه است.  بر این اساس در شرایطی از اواخر سال گذشته 
دولت طبق تکلیف بودجه نسبت به غربالگری و حذف یارانه بگیران پردرآمد اقدام کرده که 
تاکنون با وجود آمارهای متفاوت از 5۰ تا ۴۰۰ هزار نفر حذف شده از لیست یارانه بگیران 
باز هم کمک چندانی به جبران کسری بودجه هدفمندی نکرده است.  در عین حال که 
بعد از اقدام به حذف یارانه بگیران پردرآمد و اعلام برخی اعتراضات نسبت به این موضوع ، 
وزارت کار و رفاه اجتماعی به عنوان بانی شناسایی و حذف یارانه بگیران با راه اندازی سامانه 
ir.yaraneh۱۰ از پنجم خردادماه فرصت را برای دریافت شکایات حذف شدگان ایجاد 
کرد. این در حالی است که سامانه بسته نخواهد شد و افراد از هر زمانی که یارانه نقدی شان 
قطع شد تا دو ماه بعد از آن فرصت دارند اعتراض خود را نسبت به این موضوع و اطلاع از 

علت حذف ثبت کنند. 
 

هرچند نرخ سپرده قانونی بانک ها از مسایل مورد مناقشه 
با مخالفت ها و  امر همواره  این  بانکی کشور است و  نظام 
موافقت هایی همراه بوده اما تبعات نامطلوب کاهش نرخ سپرده 
قانونی بانک ها نزد بانک مرکزی بر نرخ تورم این روزها به محل 

اختلاف صاحبنظران تبدیل شده است.
 یکی از نقش های مهم نظام بانکی و شاید مهمترین نقش آن، 
کنترل و هدایت متغیرهای اساسی اقتصاد کلان از طریق اجرای 
سیاست های پولی است که تنظیم و اجرای سیاست های پولی و 
اعتباری از منظر قوانین مرتبط و تجربه کشورها، برعهده مقامات پولی و 

به طور مشخص بانک مرکزی و شورای پول و اعتبار است.
 به طور معمول بانک های مرکزی در دنیا برای ایفای نقش خود و 
اجرای سیاست های پولی به منظور دست یافتن به اهداف اقتصادی، 
ابزارهای مختلفی در دست دارند که معمولا در هر کشور و متناسب با 

شرایط خاص سیاسی و اقتصادی آن کشورها متفاوت است. 
در این میان، از آنجا که نرخ ذخیره قانونی و اثربخشی آن به عنوان 
یکی از مهمترین ابزارهای سیاست پولی در ایران و دارایی بانک ها به 
عنوان ویژگی خاص هر بانک بر حجم تسهیلات اعطایی بانک ها مطرح 
است، این روزها کاهش این نرخ به موضوع اختلاف تیم اقتصادی دولت 

و بانک مرکزی تبدیل شده است.
 برپایه بند 5 بخش سیاست های پولی بسته خروج از رکود، کاهش 
تدریجی نسبت سپرده های قانونی بانک ها متناسب با تحولات نرخ 
تورم به عنوان یکی از موارد اولویت دار برای آزاد شدن منابع بانکی که 

نزد بانک مرکزی قرار دارد، مطرح است. 
توجه به این مهم و ابزار سیاست پولی انبساطی، متناسب با وضعیت 
روز کشور و در شرایطی که اقتصاد دچار رکود تورمی بوده و با عنایت 
به چالش های نظام اقتصادی و بخش تولید که نیازمند حمایت است، 
از سوی علی طیب نیا وزیر امور اقتصادی و دارایی مورد تاکید قرار 

گرفته است.
 اما از سوی دیگر ولی الله سیف رئیس کل بانک مرکزی، کاهش نرخ 
ذخیره قانونی بانک ها را تورم زا می داند و معتقد است که کاهش هر 
یک درصد از نرخ سپرده قانونی بانک ها 5.۴ درصد نقدینگی را افزایش 
می دهد و نتایج تورمی ناشی از این موضوع می تواند دستاوردهای 

کنترل تورم را در ماههای اخیر خدشه دار کند.
  کاهش نرخ ذخیره قانونی مشروط بر افزایش نظارت بانک 

ها، دارای تاثیرات مثبت بر اقتصاد است 
مهدی تقوی استاد اقتصاد دانشگاه علامه طباطبایی در این زمینه به 
خبرنگار ایرنا، گفت: نرخ ذخیره قانونی و اثربخشی آن، به عنوان یکی از 

مهمترین ابزارهای سیاست پولی در سیستم بانکی ایران مطرح است.
 وی اظهار داشت: از دیدگاه اقتصادی، بانک ها موظف به نگهداری 
درصدی از سپرده های مردمی نزد بانک مرکزی به عنوان ذخیره 
قانونی هستند لذا بانک ها می توانند مابقی سپرده های موجود در بانک 

را به عنوان وام و تسهیلات در اختیار متقاضیان قرار دهند.
 این استاد دانشگاه تصریح کرد: بی تردید کاهش نرخ سپرده قانونی 
بانک ها می تواند افزایش توان وام دهی و اعطای تسهیلات بانک ها 
به مردم را به دنبال داشته باشد که در صورت هدایت آنها به سمت 
فعالیت های تولیدی و عدم انحراف به فعالیت های سفته بازی، رونق 
اقتصادی را در پی خواهد داشت.  وی تاکید کرد: در مجموع تصمیم 
تیم اقتصادی دولت مبنی بر کاهش نرخ سپرده قانونی را مثبت 
ارزیابی می کنم، به شرطی که موضوع نظارت بر محل مصرف وام ها 
و تسهیلات اعطایی در پی این کاهش، تقویت شود.  تقوی تصریح کرد: 
اقتصاددانان، محققان و پژوهشگران و بخصوص پژوهشگران مؤسسه 
مطالعات پولی و بانکی در برهه کنونی باید به این مهم بپردازند که 
این کاهش تا چه اندازه می تواند ضمن داشتن بار تورمی کمتر، اثر 
واقعی بر بخش های مختلف اقتصاد و بخصوص فضای کسب و کار و 

تولید کشور داشته باشد و مقدار این کاهش باید مورد بحث و بررسی 
دقیق قرار بگیرد.

   تکرار تجربه دولت های پیشین در انبساط نقدینگی 
جامعه به صلاح نیست

 ایرج ندیمی عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
نیز  در این زمینه گفت: مسائلی همچون خلق پول و تزریق نقدینگی 
موجب افزایش تورم یا کاهش ارزش پولی می شود و بانک مرکزی 
باید با توجه به سیاست های کلی اقتصاد کشور پاسخگو باشد.  وی با 
بیان آنکه تامین مالی واحدهای تولیدی و اقتصادی و رفع موانع پولی 
به عنوان وظیفه دولت تعریف شده، تاکید کرد: دولت تدبیر و امید دو 
سال انتقادات بی شمار را تحمل کرد تا تورم را کاهش داد و حتی مورد 
نقد قرار گرفت که باید به جای پرداختن به کاهش تورم، رکود حاکم بر 
بازار را کاهش دهد که امروز قصد دارد با لایحه رفع موانع تولید که در 
مجلس نیز مورد تایید قرار گرفته، این مهم را به اجرا برساند؛ اما آنچه 
مهم است نباید به گونه ای عمل کند که سیاست های دو ساله اش 
در بحث کاهش تورم مورد نکوهش قرار گیرد.  ندیمی تصریح کرد: با 
عنایت به تجربه دولت گذشته، انبساط نقدینگی نمی تواند جامعه را 
به اهداف اقتصادی اش یعنی کاهش رکود و کاهش تورم سوق دهد و 
تکرار چنین سیاستی اصلاً به صلاح جامعه نیست؛ چرا که ارزش پول 
مالی را تحت تاثیر خود قرار داده و کنترل و پاسخگویی نظم بانکی را 

خدشه دار می کند.
 وی با تاکید بر لزوم تعطیل شدن کارفرمایی از سوی دولت و کاستن 
از نفع و سود خود در انجام امور، گفت: هرچند دولت به دنبال تامین 
مالی طرح ها و پروژه ها برای فعالان اقتصادی است، اما می تواند 
حداقل ۸۰ درصد فعالیت های خود را با کاستن از سود خود و برقراری 
شرایط سهل تر و با محاسبات دقیق، به جای انجام امور آنها را واگذار 

کند.

  نرخ کاهش ذخیره قانونی بانکها کارشناسی شود
 ابراهیم نکو نماینده مردم بهارستان و رباط کریم در مجلس شورای 
اسلامی و عضو دیگر کمیسیون اقتصادی مجلس نیز بیان کرد: به 
کاهش نرخ ذخیره قانونی بانک ها معتقدیم، اما باید نرخ آن از سوی 
کارشناسان و صاحبنظران با دقت تعیین شود تا هیچ یک از دو طرف 

دولت و بانک مرکزی متضرر نشوند.
 وی تصریح کرد: به نظر نمی رسد با وجود دو دیدگاه مختلف از 
سوی دولتمردان و کارگزاران بانک مرکزی که اولی به رونق تولید و 
دیگری به کاهش تورم می اندیشد ، این مشکل در آینده نزدیک حل 
شود؛ مگر اینکه با اتخاذ تصمیمی همه جانبه نگر رضایت دو طرف 
حاصل شود تا هیچ یک از آنها با مشکل در حوزه وظایف و عملکرد 

خود مواجه نشوند.
  اثرات منفی کاهش نرخ ذخیره قانونی بانک ها بیشتر از 

اثرات مثبت آن است
 مهدیه امیری اقتصاددان و کارشناس امور بانکی نیز گفت: با کاهش 
نرخ ذخیره قانونی، قدرت تسهیلات دهی و اعطای وام بانک ها افزایش 
می یابد که می تواند در خروج از رکود بنگاه های تولیدی و اقتصادی 
تاثیرگذار باشد؛ اما در شرایط کنونی کشور و به رغم تلاش های دولت، 
نرخ تورم، سطح نقدینگی اقتصاد و مطالبات بانک مرکزی از بانک ها 

بالاست و با وضعیت رکود تورمی در اقتصاد مواجه هستیم.
 وی تصریح کرد: هرچند کاهش نرخ ذخیره قانونی بانک ها می 
تواند به کاهش رکود کمک کند، اما در مقابل منجر به رشد پایه پولی، 
افزایش نقدینگی در سطح کشور و افزایش تورم می شود و با وجود 
شرایط رکود تورمی حاکم بر اقتصاد، رکود را کمتر کاهش داده و در 

عوض تورم را با شتاب بیشتری بالا می برد.
 این کارشناس امور بانکی تاکید کرد: مطالعات و پژوهش های 
انجام شده از سوی اقتصاددانان نشان داده، اثرات منفی کاهش نرخ 
ذخیره قانونی بانک ها بیشتر از اثرات مثبت آن است و تاثیرات تورمی 
شدیدی به دنبال دارد. گزارش ایرنا حاکیست؛ تحقیقات محققان و 
پژوهشگران مختلف حوزه اقتصاد پولی و بانکی کشور نشان داده، در 
سیستم بانکی ایران نسبت ذخیره قانونی به عنوان یکی از ابزارهای 
سیاست پولی که هم در نظام ربوی و هر غیر ربوی جزو ابزارهای مهم 
اجرای سیاست های پولی است، از کارآمدی لازم برخوردار نبوده و در 
نتیجه بانک مرکزی قادر نیست با کمک این ابزار تاثیر قابل توجهی بر 
قدرت پرداخت وام و اعتبار بانک ها و در نتیجه عرضه پول داشته باشد.

نرخ  کاهش  موضوع  کنار  در  کارشناسان،  از  برخی  اعتقاد  به   
سپرده های بانکی که طی ماه های گذشته برای تحرک بخشی بیشتر 
به اقتصاد و خروج آن از وضعیت رکود فعلی از سوی شورای پول و 
اعتبار در نظر گرفته شده و به بانک ها ابلاغ شده )هرچند شنیده شده 
بسیاری بانک ها نرخ های جدید را رعایت نکرده و سودهای بیشتر و 
بالاتر پرداخت می کنند(، کاهش نرخ سپرده قانونی بانک ها نیز باید در 
دستور کار قرار گیرد تا تاثیرات مثبت آن بر اقتصاد کشور ملموس باشد. 
این در حالی است که بررسی های پژوهشگران حاکیست؛ اقدام 
قانونی  ذخیره  نسبت  کاهش  در  مرکزی  بانک  گذشته  سال های 
بانک ها به عنوان یک سیاست پولی انبساطی، به فشار بر منابع بانک ها 
و رشد بدهی به بانک مرکزی و تسهیلات دریافتی از بانک مرکزی 
منجر شده که در نتیجه، کسری منابع بانک های دولتی سبب شده 
اضافه برداشت ها و تسهیلات دریافتی از بانک مرکزی فراتر از مبالغ 
سپرده های قانونی توزیع شده نزد این بانک ها باشد.  امید می رود 
متولیان امر با تعامل، همفکری و در نظر گرفتن تمام جوانب امر و با 
نگاهی ژرف اندیش و همه جانبه نگر، ضمن در نظر داشتن و درس 
گرفتن از تجربیات تلخ گذشته در این موضوع، با بهره گیری از نظرات و 
آرای تمام صاحبنظران، کارشناسان و تحلیلگران، به این مقال بپردازند 

تا آحاد جامعه از منافع یک تصمیم سازی هوشمند بهره مند شوند.

 کاهش نرخ سپرده قانونی و تبعات نامطلوب آن بر اقتصاد

وال استریت ژورنال :

 سرمایه گذاران به بازار ایران چشم دوخته اند 
روزنامه امریکایی وال استریت در گزارشی با عنوان سرمایه گذاران به بازار 
ایران چشم دوخته اند به مشاهدات یک مدیر سرمایه گذاری از ایران پرداخته که 

موقعیت این کشور را بسیار مطلوب توصیف کرده است . 
این روزنامه در گزارش خود که بامداد دوشنبه در پایگاه اینترنتی خود قرار داد، در مورد 
مشاهدات دومینیک بوکور- اینگرام از ایران نوشت : وی اخیرا از یک اقتصاد رو به رشد مملو 
از شرکتهای به خوبی اداره شده دیدار کرده است تا حدی که این مدیر مالی مستقر در لندن 
برای سرمایه گذاری مناسب دیده است.   تهران مکانی که هدف تحریم های بین المللی قرار 
گرفته است صید دومینیک در این دیدار توصیف شده است. وی گفت : من از کشورهایی 
دیدار کرده ام که همه چیز در آنها رو به شکوفایی و بسیار عالی بود ولی هیچ یک از آنها زیر 
ساختی در سطح ایران نداشتند.بازار سهام یکصد میلیارد دلاری ایران در کانون اصلی توجه 
قرار دارد مشروط بر این که هیچ محدودیتی در مورد سرمایه گذاری صورت نگیرد .علاوه بر 
این ، بیش از 3۰۰ شرکت در فهرست بورس تهران قرار دارند که بسیاری از آنها براثر سالها 
تلاش برای رشد کردن در مواجهه با تحریمهای اعمال شده ، مهارت مدیریت و مقاومت را 
یکجا جمع کرده اند. در ادامه این گزارش آمده است : اگر انتقال ایران از یک بازار حاشیه ای 
تحت سلطه سرمایه گذاران داخلی به یک بازار آزاد در حدی متناسب با اقتصادش باشد، 
جنبه مثبت زیادی خواهد داشت.ارزش شرکتهایی که در بورس تهران قرار دارند حدود 
2۸ درصد تولید ناخالص داخلی کشور است که به نسبت اکثر بزرگترین بازارهای نوظهور 
پایین تر است. وال استریت ژورنال در ادامه با اشاره به مذاکرات ایران با گروه پنج به اضافه 
یک برای نیل به یک توافق نهایی می نویسد : به امید این توافق ، ده ها شرکت مالی دیگر 
دیدارهای حقیقت یابی از ایران از زمان توافق هسته ای اولیه در ماه اوریل داشته اند.   برخلاف 
شرکتهای چند ملیتی ، شرکت هایی چون شارلمانی و ' فرست فرونتیر کاپیتال ' در آمریکا 
نیستند که در آن محدودیت ها در مورد معامله با ایران شدیدتر از اروپا است، لذا این شرکت ها 
می توانند معاملاتی انجام دهند ولی خود را از تیررس نهادهای تحریم کننده دور نگه دارند 
و در عین حال امریکا طیف گسترده از فعالیت های مالی را منع کرده است .  این روزنامه به 
نقل از رامین ربیعی مدیر اجرایی شرکت تورکوآز که مدیریت 2۰۰ میلیون دلار سرمایه را به 
عهده دارد، می نویسد :' ما ده سال است که در انتظار این لحظه بودیم . ما در حال گسترش 
دادن گروه فروش و گروه سرمایه گذاری خود هستیم . ' وی با اشاره به گزارشهایی که مرتبا 
به زبان انگلیسی در این مورد ارائه می شود، افزود :' وقتی تقاضا شروع شد ما می خواهیم 

مطمئن باشیم که قادر به برآورده کردن این تقاضا خواهیم بود. '

کارشناسان بازار نفت:
 توافق با ایران می تواند قیمت نفت را افزایش دهد 

بسیاری از کارشناسان و تحلیلگران بازارهای نفتی معتقدند که توافق هسته ای 
با ایران، می تواند بهای نفت را در بازارهای جهانی افزایش دهد. 

کارشناسان بر این عقیده اند که دو عامل می تواند محرک قیمت نفت در بازارهای جهانی 
شود. آن ها می گویند که توافق هسته ای با ایران و همچنین افزایش نرخ بهره در آمریکا دو 
عامل تاثیر گذار در تعیین قیمت نفت در ماه های آتی خواهد بود. سازمان کشورهای صادر 
کننده نفت)اوپک( همانطور که انتظار می رفت میزان صادرات نفت خود را از 3۰ میلیون 
بشکه در روز کاهش نداد، اما عوامل فوق می توانند با وجود مازاد عرضه نفت، قیمت این 
طلای سیاه را افزایش دهند.در ادامه این گزارش آمده است، با وجود قیمت بسیار پایین 
نفت در بازارهای جهانی، این کارتل نفتی برای مقابله با نفت شل آمریکا، حاضر نشد مقدار 
عرضه خود را کاهش دهد. با توجه به آنکه هزینه نفت شل بالا است، اوپک قیمت نفت را 
پایین نگه داشته است تا برای آمریکا تولید رستی مقرون به صرفه نباشد.یک کارشناس 
نفتی در این باره می گوید: بر این اساس نباید انتظار داشت که قیمت نفت به این زودی ها 
به یکصد دلار در هر بشکه برسد. اما باید احتمال دو رویداد را در آینده داشت که می تواند 
محرکی برای افزایش بهای نفت در بازارهای جهانی باشد. نخست اینکه آیا بانک مرکزی 
آمریکا نرخ بهره بانکی خود را افزایش می دهد یا خیر و دوم اینکه آیا کشورهای غربی 

می توانند بر سر برنامه های هسته ای ایران با این کشور به توافق برسند یا خیر.

پس از سال ها خلاء آماری در بازار کار کشور، طرح 
ایجاد بانک اطلاعاتی کلیه شاغلان اعم از بیمه شدگان 
و کارگران زیرزمینی و غیررسمی به منظور صدور کارت 
کلید  آینده رسما  روزهای  از  منظوره  هوشمند چند 

می خورد.
سال هاست بازار کار کشور با مسئله نبود اطلاعات قابل استناد 
از وضعیت نیروی کار کشور و به ویژه مشمولان قانون کار مواجه 
است. با وجود تغییرات سریع تکنولوژی در جهان، به کارگیری 
انواع ابزارها و تکنیک های اطلاعاتی و همچنین وجود شبکه 
های بزرگ اینترنتی، هنوز بازار کار ایران به صورت کاملا سنتی 
و بدون هرگونه اطلاعات قابل اعتنا اداره می شود. کارشناسان 
بازار کار می گویند نبود بانک اطلاعاتی، مشخص نبودن آمارهای 
کارگران، روشن نبودن وضعیت شاغلان هر بخش، چگونگی و 
چرایی جابه جایی های نیروی کار و ده ها مسئله دیگر مرتبط 
با این حوزه باعث شده که دولت ها و سیاست گذاران نتوانند 
تصمیمات درستی درباره آینده بازار کار کشور بگیرند. در واقع 
وقتی اطلاعی از کارکرد بازار کار در دست نیست، مسلما نمی 
توان از رفتارهای این بازار هم اطلاع داشت و در نتیجه هر 
تصمیمی که برای آن گرفته شود، تقریبا آزمایش و خطایی و 
غیرقابل اطمینان است و احتمال به هدف خوردن آن به شدت 

افت می کند.
دولت ها چگونه درباره بازار کار تصمیم می گیرند؟

وضعیت فعلی بازار کار کشور مانند این است که فرماندهان 
یک عملیات جنگی بخواهند بدون اطلاع از وضعیت طرف 
مقابل، ادوات و تعداد نیروها و همچنین شرایط دشمن دست 
به حمله بزنند. مسلما نتیجه چنین حمله ای شکست و کشته 
شدن نیروهای خودی و از دست رفتن مواضع در میدان نبرد 
است. بازار کار نیز برای بیکاران و شاغلان نوعی نبرد به حساب 
می آید. آنها برای ورود به این بازار می جنگند، از فیلترهای 
گزینش و پذیرش رد می شوند، خود را تچهیز می کنند و با 
متقاضیان دیگر رقابت می کنند و زمانی هم که وارد شغل می 
شوند تلاش می کنند خود را بالا بکشند، بهتر شوند و درآمد 
بیشتری از این بازار داشته باشند اما اگر آنها اطلاعی از چگونگی 
انجام یک شغل، ملزومات آن و در یک کلمه صلاحیت انجام 
آن را نداشته باشند، حتما شکست می خورند. بنابراین شرایط 
بازار کار عمومی کشور نیز به همین شیوه است. چگونه است 

که دولت ها امید دارند می توانند قفل بیکاری را بشکنند اما 
هنوز ابتدایی ترین اطلاعات لازم از وضعیت این بازار را ندارند. 
سیاست گذاران چیز زیادی از وضعیت نیروی متقاضی کار 
کشور، علایق آنها، انتظاراتشان از کار و حتی تعداد آنها نمی 
دانند. آمارهایی که امروز از تعداد شاغلان کشور ارائه می شود، 
براساس فرمول هایی صورت می گیرد که به عقیده کارشناسان 
بازار کار، از شفافیت لازم برخوردار نیست؛ همچنان که درباره 
وضعیت و تعداد بیکاران چنین نقدهایی وجود دارد. اطلاعات 
امروز در بازار کار به قدری پایین است که بیشتر آمارها برآوردی 
و تخمینی بوده و به عنوان نمونه، به روشنی مشخص نیست چه 
تعداد نیروی متقاضی کار در کشور داریم؟ تحصیلات آنها در 
چه سطحی است؟ به دنبال چه هستند؟ چه مدت از بیکاری و 
جستجوی شغلی آنها می گذرد؟ به شغل چگونه نگاه می کنند؟ 

و ده ها سئوال بی پاسخ دیگر از این دست.
اطلاعاتی که حدسی و برآوردی است

به عقیده کارشناسان، آن چیزی که امروز به آشفتگی بیشتر 
بازار کار کشور و ناتوانی دولت ها در تصمیم گیری های درست 

و به موقع درباره بیکاری دامن می زند، نبود اطلاعات است.
کارشناسان می پرسند آیا دولت ها و سیاست گذاران می دانند 
چه تعداد فارغ التحصیل بیکار داریم؟ در چه رشته هایی درس 
خوانده اند؟ سطح تحصیلات جامعه بیکار کشور چقدر است؟ 
اگر روند سیاست گذاری های بازار کار تغییر نکند، چقدر هزینه 
و آسیب برای کشور به بار خواهد آمد؟ آیا هنوز هم باید در 
اجرای طرح های هزاران میلیاردی اشتغال زایی به روش آزمایش 
و خطایی عمل کرد؟ اگر دولت ها می گویند اطلاعات دقیقی از 
این سئوالات دارند و حتی بیشتر از این هم درباره وضعیت بازار 
کار می دانند، پس چرا سال ها تصمیم گیری درست را معطل 

نگه داشته اند؟ 
چرا وقتی برخی رشته ها در بازار خریدار ندارد، دانشگاه ها 
همچنان در آن بخش ها دانشجو می پذیرند؟ آیا هدف پول 
درآوردن از عطش جامعه به تحصیلات است؟ مسئول تغییر 
روند تولید مدرک و جویندگان کار بدون مهارت و تخصص 
انجام کار کیست؟ آیا غیر از این است که حل این مسائل و 
هدایت بازار کار کشور به مسیر درست نیازمند اطلاعات است؟ 
حالا نمایندگان کارگران می گویند قرار است بخشی از این 
کمبودهای اطلاعاتی حل شود و یک بانک اطلاعاتی درباره 

شاغلان و نه بیکاران، تشکیل شود تا بتوان از طریق سامانه ای، 
اطلاعات همه مشمولان قانون کار کشور را جمع آوری کرد. این 
بانک که قرار است به سال ها بلاتکلیفی و خلاء های اطلاعاتی 
بازار کار کشور پایان دهد، پایه ای برای سیاست گذاری های 

کلان دولت ها خواهد بود.
هادی ابوی در گفتگو با مهر با اعلام اینکه مجوز اولیه تشکیل 
بانک اطلاعاتی از کلیه شاغلان دارای شناسنامه کاری و بیمه، 
افراد شاغل در بخش غیررسمی اقتصاد و همچنین شاغلان 
کارگاه های زیرزمینی اخذ شده است، گفت: وزارت کار با ایجاد 
سامانه شناسایی تمامی مشمولان قانون کار و افراد شاغل فاقد 

بیمه و شناسنامه کاری، موافقت کرد.
تعیین روش ثبت نام برای دریافت کارت هوشمند

عضو هیات مدیره کانون عالی انجمن های صنفی کارگران 
ایران اظهارداشت: قرار است در روزهای آینده نشستی با دفاتر 
پیشخوان دولت درباره این طرح داشته باشیم و پس از آن 
چگونگی مراجعه کارگران و انجام مراحل ثبت نام مشخص 

خواهد و اعلام خواهد شد.
 ابوی خاطرنشان کرد: کلیات کار این است که یک بانک 
اطلاعاتی از کلیه شاغلان بازار کار کشور تشکیل شود تا به 
سال ها خلاء آماری در این زمینه پایان داده شود. ما امروز حتی 
به درستی نمی دانیم تعداد شاغلان در بازار کار کشور چقدر 
است، چه شغل هایی دارند و چگونه کسب درآمد می کنند. 
این مقام مسئول کارگری کشور افزود: همچنین نمی دانیم چه 
تعداد کارگاه مشمول بیمه در کشور مشغول به فعالیت هستند؟ 
چه تعداد زیرزمینی فعالیت می کنند؟ شاغلان این کارگاه ها چه 
وضعیتی دارند؟ و خلاصه اینکه امکان برنامه ریزی در این بخش 
ها وجود ندارد. وی تاکید کرد: از دیگر ضعف های موجود فعلی 
این است که به عنوان نمونه در مسئله شناسایی و بیمه شدن 
کارگران ساختمانی، نبود اطلاعات قابل اعتنا، مسائل و دشواری 
های زیادی در کار ایجاد کرد، بنابراین از طریق این طرح می 
توانیم تعداد شاغلان هر بخش اقتصاد، نوع شغل و دیگر مسائل 
مرتبط به آن را مشخص کنیم. وقتی بانک اطلاعاتی باشد، به 

آسانی می توان کار بیمه کارگران ساختمانی را انجام داد.
شاغلان کارگاه های زیرزمینی هم شناسایی می شوند

عضو هیات مدیره کانون عالی انجمن های صنفی کارگران 
ایران اظهارداشت: در حال حاضر طرح این کار آماده شده و 
قصد داریم با تشکیل بانک اطلاعاتی، کارت هوشمندی برای 
تمامی افراد ایجاد کنیم که بتوان طی آن برخی خدمات را برای 
آنها پیگیری کرد. به گفته ابوی، کارت هوشمند چندمنظوره 
ای که در آینده نزدیک در اختیار کارگران قرار خواهد گرفت، 
حاوی اطلاعات بیمه ای و شغلی افراد خواهد بود. حتی از طریق 
این کارت که به نوعی کارت بانکی نیز می تواند باشد، موضوع 
پرداخت حقوق افراد هم دنبال می شود. این مقام مسئول 
کارگری کشور خاطرنشان کرد: این طرح از هفته اول پس از 
ماه مبارک رمضان به صورت پایلوت در خراسان رضوی و شهر 
مشهد آغاز می شود و پس از آن در یک دوره زمانی یکساله 
در کل کشور اجرایی خواهد شد. وی تصریح کرد: کارگران 
می توانند با مشخص شدن جزئیات دقیق اجرای کار در روزهای 
آینده، چگونگی ثبت نام و اظهار اطلاعات شغلی خود را و اینکه 
در چه شرایطی هستند را اعلام کنند. پس از آن، آمار شغلی 
تمامی افراد مشخص می شود و در واقع می توان گفت یک 
بانک اطلاعات ملی از وضعیت شاغلان کشور برای اولین بار 

ایجاد خواهد شد.

همه شناسنامه کاری می گیرند؛

جزئیات طرح صدور کارت هوشمند شاغلان

آگهی مزایده اموال منقول نوبت دوم 
موجب اجراییه صادره از شعبه ۸ محاکم حقوقی قم که در اجرای احکام به شماره ۴/93ج/3۸9ثبت گردیده له محمد علی امینی و علیه علی رنجبر که محکوم علیه محکوم است به پرداخت 
59/۱۸2/۱2۱ ریال در حق محکوم له و تادیه حقوق اجرائی به صندوق دولت که محکوم له در راستای وصول محکوم به اقدام به توقیف اموال نموده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده:

۱- یکدستگاه مبل دسته متکائی 9 نفره به رنگ طلایی – چوبی به همراه میز وسط مبلی و عسلی کامل نو به مبلغ 2۸/۰۰۰/۰۰۰ ریال
2-  یدستگاه مبل راحتی ۸ نفره – پارچه فندوقی به همراه میز وسط مبلی و دو عدد عسلی – کامل به مبلغ ۱2/۰۰۰/۰۰۰ ریال 

3- یکدستگاه مبل چنگکی به رنگ طلایی و 9 نفره به همراه سرویس غذاخوری ۸ نفره و میز مربوطه به طور کامل به مبلغ 2۸/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
جمع کل اموال توقیف شده مبلغ 6۸/۰۰۰/۰۰۰ ریال برآورد می گردد.

که مقرر گردیده اموال فوق الذکر در تاریخ 9۴/۰5/2۱ ساعت 9 الی 9/3۰ صبح به آدرس قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده 
حضوری به فروش برسد لذا افرادی که قصد بازدید از اموال را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده 
شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد برنده مزایده باید ده درصد ارزش مزایده را فی المجلس و الباقی را قبل از 

یکماه پرداخت نماید. این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به این واحد مراجعه نمائید.
حسن کاظمی – دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم 
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بهروز عطایی: 

برخی به کواچ خط می دهند
مربی سابق تیم ملی والیبال با بیان اینکه کادر فنی تیم ملی کارایی لازم را 
ندارد و برخی ایرانی های اطراف کواچ علیه مربیان ایرانی به او خط می دهند، 
گفت: فدراسیون باید پاسخگو باشد زیرا این مسیر غلط است بد جایی گریبان 

والیبال ایران را می گیرد.
 بهروز عطایی با انتقاد از کادر فنی تیم ملی و مدیریت فدراسیون در گزینش مربیان، 
اظهار کرد: من انتقاد را به سمت فدراسیون می برم زیرا فدراسیون است که کادر فنی تیم 
ملی را انتخاب می کند. باید تاثیر کادر فنی را در مسابقات اخیر دید. تیمی که نوسان و 
روند متغیری دارد، قطعا کادر فنی اش دچار مشکل است. مقصر بالا و پایین های تیم ملی 
کادر فنی است. این انتقاد به فدراسیون وارد است که چرا وقتی یک مربی را استخدام می 
کند، هر چه او بگوید را اجرا می کند و سیاست گذاری ندارد. زمانی که کواچ سرمربی تیم 
ملی شد، قراربود یک دستبار و یک بدنساز با خودش بیاورد. و سایر مربیان را فدراسیون 
معرفی کند. اما حالا همه دستیاران او خارجی هستند. چه معیاری پشت این مضوع است. 
شما رفتار آنتیگا سرمربی لهستان را در انتخاب دستیار با کواچ مقایسه کنید.  وی تاکید 
کرد: این ها توهین به والیبال کشور است و فدراسیون هم همسو با این موضوع شده است. 
همه مربیان از این موضوع ناراحت هستند. بعضی از مربیان مصلحت اندیشی می کنند 
و حرف نمی زنند. من با شخص کواچ مشکلی ندارم او جوان است و می تواند بهتر شود. 
اما افرادی که روی نیمکت می نشینند، کارایی لازم را ندارند. باید این موضوع را با دقت 
نظر بیشتری بررسی کرد. در تمام بازی هایی که در این تورنومنت ها انجام دادیم هیچ 
گاه کادر فنی نتوانست روند بازی تیم را تغییر دهد و جریان بازی به سود ایران تغییر 
نکرد. کادر فنی نمی تواند کمکی به کواچ کند.  مربی سابق تیم ملی والیبال با گلایه 
از برخی بداخلاقی ها در کادر فنی تیم ملی تاکید کرد: متاسفانه به کواچ اطلاعات غلط 
می دهند. برخی افراد ایرانی کنار او در رابطه با مربیان خوب ایرانی خط منفی می دهند. 
من شنیدم که کواچ از مربیان ایرانی به دلیل بیان انتقادها گلایه دارد. شک ندارم که به 
او دروغ می گویند. تا کنون هیچ مربی از کواچ انتقاد نکرده است. کواچ زبان فارسی بلد 
نیست و نمی تواند روزنامه های فارسی زبان را بخواند. این آدم های ایرانی که کنار کواچ 
هستند به او اطلاعات غلط می دهند. من خودم با او حرف زدم متاسفانه برداشت او این 
است که افرادی تخریبش می کنند. باید مشکلات تیم ملی را اصلاح کنیم. الان عده ای 
برای منافع خود به کواچ اطلاعات غلط می دهند.  بهروز عطایی درباره استدلال فدراسیون 
مبنی بر اینکه دستیار کواچ باید زبان انگلیسی را به خوبی بداند، نیز گفت: این ها توجیه 
است. فرضا یک مربی بسیار عالی از آرژانتین یا برزیل بیاید و زبان مادرش اش انگلیسی 
نباشد. ما باید چه کار کنیم. مگر اینکه نباید مترجم اسپانیایی بیاریم. اگر لوزانو سرمربی 
تیم ایران می شد، باید مترجم اسپانیایی می آمد. این حرف ها زشت است. بازیکنان ایران 
هم همه انگلیسی را بلد هستند. این حرف ها برای توجیه عملکرد خودشان است اصلا 
پسندیده نیست و باید اصلاح شود. باز هم می گویم هر انتقاد از کادر فنی را فدراسیون باید 
پاسخ دهد. این کادر فنی انتخاب فدراسیون است. متاسفانه این مسیر غلط است بد جایی 
گریبان والیبال ایران را می گیرد.  کارشناس والیبال در پاسخ به پرسشی درباره هدایت 
ش��ش تیم در شش تورنومت بین المللی والیبال توسط پیمان اکبری گفت: من خودم 
اعتقاد دارم پیمان اکبری مربی توانایی است و می تواند به تیم ملی کمک کند. او کارنامه 
خوبی دارد. سابقه اش ملاک قضاوتش است. در این مورد انتقاد به شخص اکبری وارد 
نیست. اما سوال این است که چرا در همه بخش ها باید فقط از او استفاده شود؟ تیم های 
ملی، پیکان و تیم دانشجویان را به یک نفرداده ایم. او باید در ژنج ، شش تورنومنت شرکت 
کند. هیچ مربی در هیچ ورزشی اینقدر مشغله ندارد. این نشان می دهد که سازماندهی 
والیبال ایران از خیلی کشورها پایین تر است. مگر ما حتی پنج مربی داخلی خوب در 
کشور نداریم؟ چرا از آن ها استفاده ای نمی شود؟  عطایی در پایان گفت: من فکر می 
کنم شرایط برای والیبالی ها خیلی سخت شده زیرا تفکر جمعی بر مدیریت والیبال حاکم 
نیست. حتی والیبالی هایی که در بطن فدراسیون قرار می گیرند، خیلی در تصمیم گیری 
ها نیستند. منظمی و افشاردوست عملا اقدامی در این باره نمی کنند. ما فقط دلخوش 
به چهار پیروزی تیم ملی هستیم. متاسفانه شرایط خبی برای خانواده والیبال و مربیان 

والیبال وجود ندارد و باید در این باره بحث کنیم. 
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 مهدی زاده: 

به دنبال بهترین مدال در مسابقات 
قهرمانی آسیا هستیم

 قهرمان کاراته جهان گفت: نتیجه گرفتن در ژاپن به مراتب سخت تر از امارات 
اس�ت ولی تیم ایران برای کس�ب بهترین نتیجه به رقابت های قهرمانی آسیا 

خواهد رفت.
امیر مهدی زاده ضمن ایده آل خواندن جو اردوی تیم ملی کاراته در مورد وضعیتش اظهار 
داشت: خوشبختانه در وضعیت مناسبی قرار دارم و تمرینات را نیز به خوبی در کنار دیگر 
ملی پوش��ان پیگیری می کنم. اردو بدون هیچ حاشیه ای در قم در حال پیگیری است و 

وضعیت کلی تیم خوب است.
وی ادامه داد: قطعا برای گرفتن بهترین مدال به ژاپن می روم اما باید به این نکته توجه 
کرد که کار در این کشور با امارات بسیار متفاوت است. در دوره قبلی رقابت های قهرمانی 
آسیا که رقابت های قهرمانی آسیا در امارات بود بسیاری از تیم ها با نفرات اصلی شان حاضر 
نشدند و کار خیلی متفاوت بود. حتی همین ژاپنی ها که میزبانی این دوره را بر عهده دارند 
در مسابقات تیمی دوره قبل با نفرات اصلی شان به میدان نیامدند اما قطعا در این دوره با 

تمام قدرت مبارزه خواهند کرد.
قهرمان کاراته دنیا عنوان کرد: اگر مسابقه تدارکاتی داشتیم قطعا خوب بود اما حالا که 
واقعا هیچ مسابقه خوبی پیش از برگزاری مسابقات قهرمانی آسیا برگزار نمی شود، نباید 
روی این موضوع تاکید کنیم. بچه های تیم ایران میدان دیده و باتجربه هستند و به تازگی 
از مسابقات لیگ خارج شده اند. مشکلی از این بابت نداریم و همه تیم با انگیزه بالا به دنبال 

رسیدن به عنوانی درخور نام کاراته ایران در رقابت های قهرمانی آسیا هستند.

نایب رئیس هیئت تنیس روی میز استان:

مسابقات تنیس روی میز جام رمضان
 ویژه بانوان در قم پایان یافت

 نایب رئیس هیئت تنیس روی میز استان قم گفت: مسابقات تنیس روی میز 
جام رمضان بانوان در قم برگزار شد و نفرات برتر معرفی شدند.

آزاده مهدوی اظهار داشت: پس از برگزاری مسابقات تنیس روی میز بخش مردان، با 
توجه به جمعیت قابل توجه ورزشکاران بخش بانوان در این رشته، برگزاری مسابقات جام 

رمضان در 3 رده سنی برنامه ریزی شد و شکل عملی به خود گرفت.
وی افزود: هدف از برگزاری مسابقات مناسبتی، ایجاد فضا برای میدان دیدن ورزشکاران 
به منظور افزایش توان تجربی برای حضور در مسابقات قهرمانی کشور است و این سیاست 

می تواند در بلندمدت آینده تنیس روی میز قم را تضمین کند.
نایب رئیس هیئت تنیس روی میز استان قم گفت: مسابقات تنیس روی میز بزرگسالان 
جام رمضان با شرکت 32 ورزشکار در سالن شهید محمدی ورزشگاه تختی به انجام رسید 
و فاطمه جوکار در این مسابقات به مقام نخست رسید و زهرا دوازده امامی و مائده مهدوی 

در رده های دوم و سوم قرار گرفتند.
مهدوی بیان داشت: در مسابقات رده سنی نوجوانان که 26 ورزشکار بانو در آن حضور 
داشتند سارا محمدی مقام نخست را به دست آورد و عنوان نائب قهرمانی را زینب کاکایی 

از آن خود کرد و هانیه عموییان نیز سوم شد.
وی عنوان کرد: در مس��ابقات رده سنی نونهالان، سارا کراری مقام نخست را به دست 
آورد و آمنه فخاریان، زهرا حاجی رضایی و زهرا مصباحی رده های دوم و سوم مشترک 
را از آن خود کردند در حالی که این مسابقات با حضور ۱6 ورزشکار مدعی خردسال به 

انجام رسید.
نایب رئیس هیئت تنیس روی میز استان قم تصریح کرد: مسابقات تنیس روی میز جام 
رمضان قم به منظور شناسایی نفرات برتر برای حضور در مسابقات قهرمانی کشور به انجام 
رسید چنان که نفراتی که موفق به عناوین برتر این رده سنی شده اند به مسابقات قهرمانی 

کشور که در مردادماه سال جاری در شهر همدان برگزار می  شوند اعزام خواهند شد.

با پایان مسابقات قهرمانی کونگ فو نونهالان قم جام رمضان؛

نفرات اول تا سوم معرفی شدند
مس�ابقات کونگ فو قهرمانی رده س�نی نونهالان اس�تان قم در پایان جدال 

مدعیان شرکت کننده در پیکارهای جام رمضان، برترین های خود را شناخت.
 این دوره از مسابقات در سبک کونگ فو گرات سان به انجام رسید در حالی که این رشته 
یکی از سبک های فعال زیر مجموع هیئت هنرهای رزمی و کونگ فو استان قم است که 
در کنار کونگ فو کمپو، نیوکونگ فو و چند سبک دیگر در کشور نیز فعالیت می کند و در 

میادین برون مرزی نیز حضور می یابد.
ماه مبارک رمضان فرصت مناسبی بود که با برنامه ریزی صورت گرفته توسط این سبک، 
رقابت های استانی کونگ فو گرات سان برگزار شود و در آن چهره های مدعی در رده های 
سنی مختلف برای کسب عناوین اول تا سوم رده بندی هر وزن با یکدیگر به رقابت بپردازند.

این دوره از رقابت ها فرصتی بود تا بار دیگر رزمی کاران مستعد و خوش آتیه فعال قم 
در سبک کونگ فو گرات سان در رقابتی نزدیک و نفس گیر با یکدیگر به رقابت بپردازند، 
رقابت هایی که طبق برنامه ابتدا در رده س��نی نونهالان به انجام رس��ید و برترین ها آن 

معرفی شدند.
رزمی کاران شرکت کننده در رقابت های رده سنی نونهالان مسابقات کونگ فو گرات سان 
قهرمانی قم در تلاش برای کسب عناوین برتر اوزان 23، 26، 29، 32، 35، 3۸، ۴۱ و به 
اضافه ۴۱ کیلوگرم به میزبانی خانه ورزش های رزمی مجموعه ورزشی راحله قم با یکدیگر 

پیکار کردند.
در وزن منه��ای 23 کیلوگرم امیرطاها کریمی  و محمد مرادی  جواز حضور در دیدار 
نهایی را به دس��ت آوردند که س��رانجام برنده بازی نهایی کریمی بود و این کونگ فوکار 
قهرمان ش��د، ضمن اینکه مرادی در جایگاه دوم ایستاد و سیدیاسین موسوی موفق به 

کسب مقام سوم شد.
در مسابقات وزن منهای 26 کیلوگرم کونگ فو گرات سان رده سنی نونهالان استان قم 
دیدار پایانی بین محمدهادی گندم کار و محمد عبدالله اف برگزار شد و برنده این رقابت ها 
گندم کار بود و وی قهرمان ش��د در حالی که در این وزن عبدالله اف در جایگاه دوم قرار 
گرفت و علیرضارحمانی به همراه محمدمعراج زرین چرخ مش��ترکاً مقام سوم را کسب 

کردند.
در وزن منهای 29 کیلوگرم این دوره از پیکارها حسین مهدی  در دیدار نهایی موفق به 
شکست امیرمحمد شعبانی  شد تا قهرمان این وزن لقب بگیرد ضمن این که در رده بندی 
نهایی پیکارهای این وزن سیدعلی فتاحی و ابوالفضل بیرانوند مشترکاً به مقام سوم بسنده 

کردند.
در وزن منهای 32 کیلوگرم مسابقات کونگ فو گرات سان قهرمانی رده سنی نونهالان 
استان قم علی شادمانی  و امیرحسین دهقان نصیری به مقام های قهرمانی و نایب قهرمانی 
دست یافتند در حالی که پایان پیکارهای این وزن با مقام سومی مشترک بین مسعود 

چهره قانی و سید مجتبی ذوالفقاری همراه بود.
در وزن منه��ای 35 کیلوگرم کونگ فو گرات س��ان قهرمانی نونه��الان قم امیرمهدی 
کریمی  با غلبه بر محمدطاها گیلان پور  قهرمان شد، گیلان پور در جایگاه دوم ایستاد 
و مقام س��وم مشترک را سید علیرضا حسینی و امیرمهدی ملکان کسب کردند و این 
وزن برترین های خود را شناخت.در وزن منهای 3۸ کیلوگرم علی ده نمکی، حمیدرضا 
حسینی و امیرحسین فروغی به ترتیب اول تا سوم این وزن شدند، ضمن این که در وزن 
منهای ۴۱ کیلوگرم محمدعلی سراجی  قهرمان شد و عناوین بعدی به علیرضا گیلان پور، 
محمدصالح قاسمی و محمدامین مرادی رسید.در وزن به اضافه ۴۱ کیلوگرم مسابقات 
کونگ فو گرات سان قهرمانی استان قم در رده سنی نونهالان نیز عناوین اول تا سوم به 
ترتیب به محمدمهدی صفری، ابوالفضل ملکیان و عبدالله اصغری رسید و این پیکارها با 

تجلیل از نفرات برتر این رده سنی به کار خود پایان داد.

جام جهانی فوتبال ساحلی 2۰۱5 - پرتغال؛

مکزیک پل صعود مردان ایران

فنرباغچه سطح فوتبال ایران را نشان داد؛
وضعیت تیم ها 2۰ روز قبل از شروع فصل جدید

صعود تیم  های روسیه و تاهیتی، بازگشت اسپانیا به 
جام و شکست مردان اوکتاویو مقابل برزیل از اتفاقات 
روز چهارم جام جهانی فوتبال ساحلی شد، نتایجی که 

وضعیت گروه ایران با پیچیده تر کرد.
 روز چهارم از مرحله گروهی هشتمین دوره جام جهانی 
فوتبال ساحلی 2۰۱5 - پرتغال، یکشنبه با برگزاری چهار 
مسابقه و صعود دو تیم دیگر به مرحله یک چهارم نهایی این 
جام پیگیری شد اما با شکست ایران برابر برزیل و برتری 
اسپانیا مقابل مکزیک، تکلیف تیم های صعود کننده از گروه 

C به روز پایانی کشیده شد.
در این گروه، اسپانیا نایب قهرمان دوره گذشته جام جهانی 
که مسابقات را با شکست 6 بر 5 مقابل ایران آغاز کرد، با 
برتری 3 بر یک مقابل مکزیک به مسابقات بازگشت و در 
نبرد صدرنشین نیز برزیل شکست 3 بر یک مقابل ایران را با 
برد ۴ بر 3 عوض کرد تا شانس خود را برای صعود به مرحله 

یک چهارم نهایی بیشتر کند.
همچنین در گروه D هم روسیه قهرمان دو دوره قبلی 
جام جهانی با نتیجه ۴ بر 2 مقابل ماداگاسکار پیروز شد و 
تاهیتی هم در یک بازی نزدیک با نتیجه 7 بر 5 از سد پاراگوئه 
گذشت. با کسب این نتایج تیم های روسیه و تاهیتی به مرحله 

بعدی این رقابتها صعود کرده و پاراگوئه و ماداگاسکار حذف 
شدند.

نتایج کامل دیدارهای یکشنبه شب به شرح زیر است:
:C گروه

* اسپانیا 3 - مکزیک یک
* برزیل - ایران 3

:D گروه 
* روسیه ۴ - ماداگاسکار 2
* پاراگوئه 5 - تاهیتی 7 

 B با توجه به این نتایج، تیم های ایتالیا و سوئیس از گروه 
و روسیه و تاهیتی از گروه D به مرحله بعدی صعود کرده اند. 
همچنین برزیل تیم سوم جام جهانی قبلی، در آستانه صعود 
به مرحله بعدی است، مگر اینکه در بازی آخر گروه C اتفاقات 
عجیبی رخ داده و مانع از راهیابی این تیم به مرحله بعدی 

مسابقات شود.
در روز پنجم از مرحله گروهی این رقابتها عصردوشنبه  
و دوشنبه شب چهار مسابقه برگزار  شد که در گروه A هر 
چهار تیم شانس صعود به مرحله حذفی را دارند. بر این 
اساس برنده دیدارهای پرتغال - آرژانتین و ژاپن - سنگال 
را باید تیم های صعود کننده از این گروه به مرحله بعدی 

برشمرد.
در گروه B هم که تیم های ایتالیا و سوئیس به جمع ۸ 
تیم برتر جام راه یافته اند، ابتدا کاستاریکا و عمان در دیداری 
حیثیتی و برای کسب رتبه سوم گروه برابر هم به میدان 
می روند و سپس در نبرد صدرنشینی سوئیس با ایتالیا روبرو 
خواهد شد. درحال حاضر در این گروه ایتالیا به خاطر تفاضل 

گل بهتر صدرنشینی است.
بالایی  اهمیت  از   C گروه دیدارهای  هم  سه شنبه  روز 
برخوردار است زیرا ابتدا تیم ملی فوتبال ساحلی ایران برابر 
مکزیک قرار می گیرد و سپس اسپانیا نایب قهرمان جهان برابر 
برزیل تیم سوم دوره گذشته و صدرنشین این گروه به میدان 

می رود.
در این وضعیت تنها راه صعود شاگردان مارکو اوکتاویو به 
مرحله بعدی جام برتری مقابل مکزیک است. اگر این برتری با 
بیش از 3 گل باشد، می توان خیال تیم ایران را برای رسیدن 
به مرحله بعدی راحت تر دانست اما برتری در ضربات پنالتی 
یا شکست مقابل مکزیک اگر با برد اسپانیا برابر برزیل همراه 
شود، وداع تلخ ساحلی بازان ایران از جام هشتم را رقم خواهد 
زد. مکزیکی ها هم در صورت برتری پرگل مقابل ایران و 
شکست سنگین اسپانیا از برزیل، می تواند امیدوار به صعود 

باشند.
البته برزیل صدرنشین هم در خطر حذف قرار دارد زیرا اگر 
ایران با اختلاف 3 گل مکزیک را شکست داده و اسپانیا مقابل 
برزیل با برتری بیش از 2 گل پیروز شود، آنوقت این تیم باید با 
دست خالی به کشورش بازگردد اما برتری پرگل »سلسائو«ها 
در این بازی، راه صعود ایران به مرحله بعدی را هموار خواهد 

کرد، حتی در صورت نبردن مکزیک.
برنامه دیدارهای پایانی از مرحله گروهی هشتمین دوره جام 

جهانی فوتبال ساحلی 2۰۱5 - پرتغال به شرح زیر است:
سه شنبه - 23 تیرماه

:C گروه
* ایران - مکزیک، ساعت ۱6:3۰، ورزشگاه پرایا دابایا

* برزیل - اسپانیا، ساعت 2۱، ورزشگاه پرایا دابایا
:D گروه

* روسیه - تاهیتی، ساعت ۱۸، ورزشگاه پرایا دابایا
* پاراگوئه - ماداگاسکار، ساعت ۱9:3۰، ورزشگاه پرایا دابایا

درحالی که کمتر از بیست روز دیگر تا شروع فصل جدید رقابت های لیگ برتر 
باقی مانده است، بسیاری از تیم های حاضر در این تیم هنوز کامل نشده اند و در 

بلاتکلیفی بسر می برند و از آمادگی به دور هستند!
درحالی که کمتر از بیست روز تا شروع لیگ برتر فوتبال ایران فرصت باقی است و این روزها 
باید تیم ها در اوج شلاق خوردن و دویدن زیر آفتاب باشند تا آمادگی بدنی بهتری داشته باشند 
و در حال انجام بازی های تدارکاتی جهت رسیدن به اوج هماهنگی فنی باشند، حضیض لیگ 

را می توان با تجزیه آن به بخش های کوچکتر درک کرد.
می توان فهمید که این لیگ به سختی نفس می کشد و با سختی حرکت می کند و سخت تر 
از آن تکان می خورد. می توان درک کرد و فهمید که لیگ برتر پانزدهم علی رغم همه 

تلاش هایی که در درونش رخ می دهد، لاغر است و کم بنیه.
از شمال تا جنوب بلاتکلیف

به لیگ و باشگاه هایش نگاه کنید؛ ملوان ریشه دار مثل ورزشگاه تختی و پیشگاه هادیانش 
ترک خورده است، نم کشیده است و هر روز ممکن است چون آوار در انزلی سقوط کند و در 

مرداب غرق شود.
به پیکان و راه آهن نگاه می کنیم، آنها حتی هنوز نمی دانند که آیا برای لیگ برتر باید تیم 
ببندند یا برای لیگ یک، هر دو منتظر استیناف و کمیته ویژه و این آخری دادستانی و دادگاه ها 

هستند .
قدمی عقب تر می گذاریم، استقلال خوزستان هم هنوز تکلیف ندارد، تیمی که از مهد 
استعداد های فوتبال ایران بیرون می آید هنوز نمی داند باید چه کند و چگونه تیم ببندد؟ فولاد 
با وجود استراکچر قوی و قدیمی اش، بازیکنان زیادی از دست داده است، تراکتور همچنان 
سرباز می گیرد و ستاره از دست می دهد، آنجا در تبریز نارضایتی از جدایی آندو و ادینهو و 

گردانی و ...وجود دارد.
 پرسپولیس ریزش ستاره را تا سر حد نگرانی بالا برده و مدام بازیکن متوسط می گیرد تا 
هوادارانش دو بار تجمع کرده باشند، استقلال هنوز کامل نیست و همچنان در فاصله بیست روز 

تا شروع لیگ در حال بازیکن گرفتن است و پول ندارد به کمپ کردان بدهد.
این خط را باید گرفت و بالا رفت، شاید تنها تیمهای سپاهان و ذوب آهن و نفت تا حدودی 

روبه راه تر از دیگران استارت زده اند، بقیه هنوز سرگردان و گیج هستند.
ریشه یابی این اتفاق را باید در نبود منبع مالی و در نتیجه بی صاحب ماندن باشگاه ها دانست. 
شاید این لیگ برای کسی مهم نیست تا مشکلاتش برای همیشه حل شود، شاید برای 
مسئولان اهمیت ندارد که این لیگ تولید هیجان را رقم می زند و جامعه را زنده و پرتکاپو 

نگه می دارد.
لیگ ورشکسته

در واقع این باشگاه ها چون درآمد مشخص فوتبال در جهان را ندارند، مشتری زیادی هم 
ندارند تا بی پولی برای آنها به اوج برسد. درآمدهایی مثل حق پخش تلویزیونی و فروش اقلام به 

صورت انحصاری برای هواداران و در اختیار داشتن درآمد بلیط فروشی و ...
لیگ ایران ورشکسته است و دلیل و ریشه یابی اش هم قوانین غلط و بی توجهی مسئولان 
به تصحیح این قوانین است. فوتبال تنها محلی شده برای درآمد صدا و سیما، وزارت ورزش، 
فدراسیون فوتبال  و سودجویانی که هر چقدر دوست دارند، پرچم و لباس تیمها را تولید 
می کنند و می فروشند، اما سهم باشگاه ها را نمی دهند چون قانونی به عنوان کپی رایت و اجرایی 

شدنش در کشور وجود ندارد.
شک نکنید فوتبال ایران با این وضعیت سقوط خواهد کرد، کما اینکه نسبت به ده سال قبل 
که مملو از لژیونر بود، امروز سقوط کرده و ضعیف تر شده است. همین ذوب آهن که این روزها 
بهترین تیم ایران است را ببینید، قهرمان حذفی ایران هفت گل از فنرباغچه دریافت کرد تا 

فاصله ما با فوتبال جهان هر روز بیشتر از قبل شود.
فوتبال سرمایه گذاری،  اهدای وام دیر بازده و کم بازده، تصویب پرداخت حق پخش و مصوب 
کردن قانون کپی رایت و البته ورود مربیان برتر جهان را لازم دارد وگرنه این لیگ تا چند صباح 

بعد حتی مردم را هم سرگرم نمی کند.
1+5

این پنج ارگان: مجلس، صدا و سیما، وزارت ورزش، فدراسیون فوتبال و بانک ها برای پرداخت 
وام و ساخت و ساز بعلاوه اقتصاد دان ها باید وارد لیگ برتر شوند و اتاق فکری تشکیل دهند تا 

فوتبال را نجات دهند، در واقع فوتبال هم 5+۱ لازم دارد.

بی اعتمادی به مربیان قمی؛

صبای قم سکوی پرتاب مربیان غیربومی

باشگاه صبای قم در شرایطی برای لیگ پانزدهم حرفه ای فوتبال آماده می شود 
که به نظر می رسد نگاه این باشگاه به مربیان بومی فوتبال قم نگاه سازنده ای 

نیست .
باشگاه صبا از ابتدای انتقال به قم با گذشت 7 فصل حضور در لیگ برتر تحت نام صبای 
قم، با انتقادهای زیادی از سوی اهالی فوتبال خواه منطقی و خواه غیرمنطقی در زمینه 

استفاده از بازیکنان بومی مواجه بوده است. 
اما در این بین به نظر می رسد مقوله استفاده از مربیان بومی و فضا دادن به مربیان فوتبال 
قم که بدون تردید، آن ها نیز از فوتبال سهمی دارند و همانند بازیکنان به دنبال پیشرفت 

هستند، در باشگاه صبا مغفول مانده است. 
صبا از سال ۸7 ناصر بختیاری زاده را به عنوان یک مربی قمی وارد کادر فنی خود کرد 
و در صورتی که بختیاری زاده امسال نیز در کادر فنی صبا باشد، ۸ سال است که به عنوان 

دستیار در کادر فنی صبا حضور داشته است.
 در سال هایی که مربیان زیادی در صبا رفته اند و آمده اند، بختیاری زاده به عنوان نماینده 
مربیان قم در کادر فنی صبا در این تیم ماندگار بوده اما هرگز به وی به عنوان نفر اول کادر 

فنی اعتماد نشده است. 

مهدی رضایی دیگر مربی بومی فوتبال قم، سال گذشته به کادر فنی صبا راه یافت اما 
نقشی حاشیه ای در این کادر فنی ایفا کرد در حالی که دانش مربیان بومی فوتبال قم به واقع 

چیزی از سایر مربیان کشور کم ندارد.
 برخی زمزمه ها حاکی از نبود تمایل به استفاده از مربیان بومی توسط سرمربیانی است که 
در سال های اخیر در صبا کار کرده اند اما اهرم فشار باشگاه سبب ادامه حضور برخی مربیان 
در صبا بوده است با این وجود باید گفت مسئولان صبا هرگز برای سپردن سکان هدایت صبا 

به یک مربی قمی شجاع نبوده اند. 
ناصر بختیاری زاده پس از سال ها حضور در کادر فنی صبا از نظر منطقی می توانست 
سرمربی صبا شود و به نظر می رسید با توجه به حمایت هایی که از وی صورت گرفته بود، 

بتواند سرمربی صبا شود اما مدیران صبا به وی اعتماد نکردند.
  در اقصی نقاط جهان  مربیان جوان پا به عرصه فوتبال گذاشته اند و بسیاری از مربیان 
تیم های لیگ های اروپایی مربیانی جوان هستند اما ظاهراً در باشگاه صبا، اتکا به مربیان 

جوانی که سال ها در فوتبال قم زحمت کشیده و تلاش کرده اند جایی ندارد.
 به نظر می رسد در شرایط کنونی، اوج آمال و آرزوهای مربیان قمی باید سرمربیگری در 
تیم های پایه صبای قم یا دستیار چندم بودن در تیم بزرگسالان باشد در شرایطی که تعدادی 

از مربیان فعال و با دانش فوتبال قم به دلیل کم توجهی مدیران صبا به مربیان بومی، به تدریج 
انگیزه خود را از دست می دهند. 

مهدی تارتار سرمربی تیم فوتبال صبای قم برای فصل جدید بار دیگر از مهدی پاشایی 
و البته اکبر محمدی به عنوان دستیاران خود استفاده می کند و مربیان بومی اگر در کادر 
فنی جایی داشته باشند به حاشیه رانده می شوند بدون این که کسی در باشگاه به فکر 
معرفی مربیان کارآمد فوتبال قم به تارتار و الزام سرمربی به استفاده از یک مربی بومی در 

کادر فنی باشد. 
بدین ترتیب به نظر می رسد صبا که عمری، نقش سکوی پرتاب بازیکنان غیر بومی را بر 
عهده داشته، حالا سکوی پرتاب مربیان غیر بومی است و تا زمانی که مدیران باشگاه صبا، 
مربی بومی را قبول نداشته باشند و زحمت بررسی وضعیت مربیان استان را به خود ندهند، 

تغییری در شرایط موجود ایجاد نمی شود.
 باید از مسئولان باشگاه صبای قم سؤال کرد که یک مربی جوان فوتبال قم که در گرما و 
سرما مشغول فعالیت، تمرین و تلاش است و عمر و وقت خود را بدون کسب درآمد معقول 
از فوتبال، به مربیگری می گذراند چه زمانی باید رشد کند و چه فضایی باید در اختیار وی 

قرار بگیرد. 
مربیانی چون حسین گنجیان، مهدی کاکایی و محمدرضا عباسی و چند و چند مربی 
دیگر چه چیزی کمتر از مربیانی دارند که با قراردادهای سنگین، به قم آورده می شوند و به 

جای این مربیان قمی، رشد می کنند و اسم و رسم و رزومه کار برای خود مهیا می کنند.
 اگر باشگاه صبای قم به مربی بومی میدان ندهد، یک مربی باید در کدام تیم بزرگ 
مربیگری کند و بدیهی است که مربیگری در تیم های پایه صبای قم، نمی تواند رزومه 
قابل توجهی برای یک مربی در راه حضور در کادر فنی یک تیم بزرگسالان در سطح اول 

کشور باشد. 
ضرورت سرمایه گذاری بر روی یک مربی جوان که سال های سال برای صبا کارآمد باشد 
بیش از هر زمان دیگری در کادر فنی تیم بزرگسالان صبای قم به چشم می خورد و اهالی 
فوتبال قم امیدوارند ارتباطات و سفارش ها، تعیین کننده عناوین و مسئولیت ها در صبا در 

پست ها و مسئولیت های مختلف از جمله کادر فنی نباشد.
 صبا به مربیان بومی اعتماد ندارد 

مسئول کمیته آموزش و مربیان هیئت فوتبال استان قم در این زمینه اظهار داشت: صبا 
به مربیان بومی فوتبال قم اعتماد ندارد. 

رضا کردی اظهار داشت: بخش عمده مشکلاتی که در حال حاضر در این زمینه داریم 
مربوط به حمایت هایی است که باشگاه صبا نسبت به برخی مربیان دارد و این سبب ایجاد 

سدی برای پیشرفت سایر مربیان شده است.
  وی افزود: مربیان فوتبال قم، مربیان لایقی هستند که برای نشان دادن توانایی هایشان 
باید به آن ها فرصت داد نه این که همیشه روی یکی دو گزینه خاص اصرار داشته باشیم و 
اجازه عرض اندام به دیگران ندهیم.  مسئول کمیته آموزش و مربیان هیئت فوتبال استان 
قم گفت: اگر باشگاه صبا نمی تواند به مربی بومی خود که سال ها در این تیم سابقه و تجربه 
کسب کرده اعتماد کند، مشکل از ساختار باشگاه، قاطعیت در تصمیم گیری و نگاه منفی 
نسبت به مربی بومی است.  کردی بیان داشت: یکی از مربیانی که امسال در صبا حضور دارد، 
تازه در کلاس مربیگری درجه C شرکت کرده اما به مربی بومی فوتبال ما با 7 سال سابقه 
و 6۰ سال سن اعتماد نمی شود و صحبت من با مسئولان صبا این است که اگر نمی توانید 
به مربی بومی اعتماد کنید، مربیان جدید و جوانی را وارد کار کنید تا آن ها هم کسب تجربه 
کنند.  وی عنوان کرد: مربیان فوتبال قم نسبت به نگاه باشگاه صبا به مربیان بومی معترض 

هستند و به عقیده من، این اعتراض به جا است.

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

 برابر رای ش��ماره ۱3936۰33۰۰۰۴۰۰۰2۸3 مورخ��ه 93/6/۱7 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و س��اختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کهک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سید علی 
رضا تولیتی فرزند علی محمد بش��ماره شناس��نامه 6۴۰ صارده از تهران در یک باغ به 
مساحت ۴9۸5۸/35 متر مربع پلاک ۱97-۱9۸-۱9۰-۱۸۸-۱۸7-۱۸6-۱۸5-۱۸۴-

۱96-۱95-۱9۴-۱92-2۰۰ فرع��ی از 233 اصل��ی بخش 5 فرعی از بخش 5 واقع در 
روس��تای ویریچ خریداری بصورت عادی از فرزندان فتح اله دربانی و ربابه تولیتی مالک 
رسمی و محمد و غلام همتی فرزندان یداله همتی مالک رسمی و فاطمه و بتول میرزایی 
انتقالی از ابوالفضل تولیت مالک رسمی که به تایید شورای روستای رسیده و وراث سید 
مهدی تولیتی و نیز مالکیت قهری خود مالک از علی محمد تولیتی فرزندان مرحوم سید 
علی  اکبر تولیتی مالک رسمی خریداری نموده است و برابر استعلام اداره ثبت شماره 
۱36۰*93/5/29 مالک رسمی آن عبارتند از آقایان فتح اله دربانی و ربابه تولیتی و یداله 
همتی و ابوالفضل تولیت و س��ید علی اکبر تولیتی می باشد محرز گردیده است لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ  تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 94/4/۲۳
محمود مهدوی – رئیس ثبت اسناد و املاک



علمی و سلامت

پژوهش جدید نشان می دهد؛

استرس و افسردگی ارثی است
 طبق یک مطالعه جدید، فرایند مغزی که باعث بروز استرس، اضطراب و 
افسردگی در افراد می شود از والدین به ارث می رسد اما عوامل محیطی و 
تجربه های شخص در طول عمر نیز در کاهش خطر ابتلا به این بیماری ها موثر 

است. 
تحقیقات اخیر با تمرکز روی واکنش میمون به انجام رسید و طی آن مشاهده شد که 
این میمون ها همانند انسان ها چیزی مشابه شرایط اضطراب را زمانی که در شرایطی 
پراسترس قرار گرفته تجربه می نمایند. به عنوان مثال وقتی این میمون ها همراه با یک 
غریبه در درون اتاقی قرار می گرفتند مادامیکه هورمون های استرس آنها در حال ترشح 
باشد بدون حرکت می ایستند و هیچ واکنشی از خود نشان نمی دهند. به گفته دکتر »ند 
کالین«، روانشناس دانشگاه ویسکانسین، کودکان خجالتی نیز دقیقا در زمان قرار گرفتن 
در چنین شرایطی رفتار مشابهی از خود نشان می دهند. کالین و همکارانش با اسکن مغز 
میمون های جوان، چه آنهایی که در حین آزمایش مضطرب بودند و چه آنهایی که در 
شرایط متعادل و آرامی قرار داشتند، موفق به یافتن 3 ناحیه از مغز شدند که به شدت با 
اضطراب آنها مرتبط بوده و ویژگی های موجود در این نواحی همگی به نوعی از طریق 
ژنتیک و ارث منتقل می شوند. این 3 ناحیه شامل اوربیتوفرانتال کورتکس مغز که پشت 
پیشانی قرار دارد، آمیگدالا که بادامی شکل بوده و در قسمت مرکزی مغز واقع شده و شامل 
احساس ترس و عاطفه است و سومین ناحیه سیستم لیمبیک مغز است که در قسمت 
تحتانی آن قرار دارد. به گفته »کالین«، کودکانی که رفتارهای پر استرسی دارند در آینده 
5۰ درصد در معرض خطر ابتلا به بیماری های حاد روانی قرار دارند که این زنگ خطری 

برای والدین این قبیل کودکان به حساب می آید.

با "ساسی" چربی ها را آب کنید! 
چاقی به یکی از کابوس های شبانه روزی مردان و زنان تبدیل شده است. اکثر افراد 

چاق گاهی هم ورزش می کنند، اما حتی موفق نمی شوند یک کیلو هم کم کنند.
رژیم های غذایی البته بی تاثیر نیستند، اما اغلب افراد نمی دانند که رژیم غذایی به تنهایی 
در طولانی مدت چندان تاثیرگذار نیستند. برخی از کارشناسان امور تغذیه معتقد هستند 

که چربی سوزی باید یک فرآیند کاملا طبیعی باشد و نباید به بدن آسیبی برساند.   
فعالیت جسمی مناسب و رژیم غذایی متعادل به نظر تنها شیوه سوزاندن چربی ها است. 
اما رویه های اخیر نشان داده که »نوشیدنی ساسی« می تواند بهترین همراه شما در مبارزه 
با چربی ها باشد. اگر تاکنون نام نوشیدنی ساسی به گوش شما نخورده ادامه این مطلب را 
بخوانید تا با آن آشنایی کامل پیدا کنید.   سینتیا ساس )Cynthia Sass( مشاور تغذیه 
و روزنامه نگار آمریکایی است که این نوشیدنی را به اصطلاح طراحی کرده است. زنان پس 
از زایمان چندین کیلو اضافه وزن می آورند و همین مسئله ذهن سیتیا را به خود مشغول 
کرد تا بتواند »ابزاری« قدرتمند بسازد و این مشکل را حل کند.   نوشیدنی سینتیا ساس 
شیوه ای طبیعی برای چربی سوزی است و جواب خود را هم پس داده است. با این 
نوشیدنی تنها در عرض یک ماه می توانید حدود پنج کیلوگرم )۱۰ تا ۱2 پوند( وزن خود را 
کم کنید و به هیچ کار دیگری هم نیاز ندارید. بدن شما با کمک این نوشیدنی در بهترین 

حالت خود باقی می ماند. 
  مواد مورد نیاز: 

• دو لیتر آب تصفیه شده و یا جوشانده شده )خنک مصرف شود(
• یک قاشق چای خوری زنجبیل رنده شده

• یک خیار متوسط )برش زده شود(
• یک لیموترش

• 5 تا 7 برگ تازه نعناع یا یک قاشق چای خوری نعناع خشک
 طریقه مصرف: تمامی مواد را در یک پارچ بزرگ با هم ترکیب کنید و آن را خوب هم 
بزنید. سپس مایع را درون یک بطری شیشه ای بریزید. حواستان باشد که نوشیدنی ساسی 
قبل از مصرف باید هشت تا ۱۰ ساعت در یخچال نگهداری شود.    عصر بهترین زمان 
آماده کردن این نوشیدنی است، زیرا می توانید آن را در یخچال بگذارید و صبح روز بعد آن 
را بنوشید. حتی می توانید روز خود را با این نوشیدنی شروع کنید و در طول روز نیز آن را 
مصرف کنید تا تمام شود. سپس عصر دوباره این نوشیدنی جادویی را آماده کنید. نوشیدنی 
ساسی واقعا نتیجه می دهد. با این نوشیدنی نیازی هم نیست که از مقدار غذای خود کم 
کنید.    موارد منع مصرف خاصی برای نوشیدنی ساسی ذکر نشده است. البته سینتیا ساس 
این نوشیدنی را به برخی افراد توصیه نمی کند: زنان باردار، مادران شیرده، افراد دچار ورم 
معده و یا زخم معده. در ضمن اگر نسبت به هر یک از مواد این نوشیدنی حساسیت دارید، 
از مصرف آن خودداری کنید.    این نوشیدنی به تنهایی موثر است، اما اگر می خواهید نتایج 
بهتری بگیرید می توانید کمی ورزش را هم چاشنی آن کنید. نوشیدنی ساسی از این طریق 
بیشتر موجب کاهش وزن می شود. ضمنا فعالیت های جسمانی ماهیچه های شما را سفت تر 

کرده و برای پوستتان نیز مطلوب تر است.

با ماهیت طب سوزنی آشنا شوید 
طب سوزنی حدود ۲5 سال است که به ایران وارد شده است و این روز ها 

مراجعه کنندگان قابل توجهی را به خود اختصاص داده است.
دکتر سیامک ترابی نژاد متخصص طب سوزنی در مورد روش ها و ماهیت درمان در طب 
 chi سوزنی گفت: ۴2۰ نقطه تعریف شده در بدن وجود دارد که به کمک آنها حرکت
)در زبان چینی به معنای انرژی( و حرکت خون در بدن تصحیح می گردد و با ایجاد تعادل 
بین دو فاکتور یین )yin( و یانگ yang مشکلات جسمی برطرف می گردد. لازم به ذکر 
است از نظر طب شرقی فلسفه یین )yin( و یانگ )yang( وجود دارد که دو نیروی 
متضاد هم می باشد.  وی ادامه داد: قدرت از یانگ )yang( سرچشمه گرفته و ضعف از 
یین )yin( می باشد. گرما از یانگ و سرما مربوط به یین می باشد. پرکار بودن اعضا مربوط 
به یانگ و کم کاری آنها مربوط به یین است. لذا همواره بدنی سالم است و درست کار 
می کند که در آن تعادل بین یین و یانگ وجود داشته باشد.  ترابی نژاد افزود: طب سوزنی 
قادر است بیماری های روحی، دردهای جسمی، مشکلات بی خوابی، سردرد ها، مشکلات 
فلج و لرزش ها را درمان کند، همچنین با استفاده از طب سوزنی می توان مشکلات چاقی 
و لاغری را کنترل نمود.  این متخصص طب سوزنی گفت: درمان های دارویی و شیمیایی 
و حتی درمان هایی که با استفاده از دارو های گیاهی انجام می پذیرد، دارای عوارض هستند 
و عوارض یک دارو ممکن است بخش های دیگر بدن را نیز تحت تاثیرات منفی قرار دهد 
و چون این روش یک روش طبیعی است و از پتانسیل های خود بدن استفاده می کند 
عوارضی در پی نخواهد داشت. در پایان وی اظهار داشت: با توجه به حمایت های اخیر 

وزارت بهداشت از این نوع طب، طب سوزنی در ایران آینده بسیار خوبی خواهد داشت. 

نقش روغن نعناع و دارچین در
 درمان زخم های مزمن 

محققان روشی را کشف کرده اند که براساس آن بسته بندی هایی از ترکیبات 
ضد میکروبی نعناع و دارچین در کپسول های کوچکی تعبیه شده و می تواند به 

برخی بیماری های عفونی کمک کند 
در حال حاضر دانشمندان روشی را کشف کرده اند که براساس آن بسته بندی هایی از 
ترکیبات ضد میکروبی نعناع و دارچین در کپسول های کوچکی تعبیه شده و می توانند 
عفونت ناشی از باکتری بیوفیلم که در زخم های مزمن و دستگاه های پزشکی رشد می 
کند را از بین ببرد و روند درمان را تسهیل کند. محققان می گویند این ماده جدید که اخبار 
مربوط به آن در مجله ACS نانو منتشر شده، می تواند به عنوان یک درمان ضد باکتریایی 
و ضد عفونی کننده موضعی استفاده شود. بسیاری از باکتری ها در پلاک هایی چسبنده 
تجمع می یابند که باعث می شود از بین بردن آنها با آنتی بیوتیک های سنتی دشوار باشد.

پزشکان گاهی اوقات توصیه می کنند که بافت آلوده برش داده شده و برداشته شود. 
این رویکرد هزینه بر است و چون تهاجمی است، بسیاری از بیماران کلاً از خیر درمان می 
گذرند. محققان موفق شدند روغن نعناع و سینامالدئید را که ترکیبی است در دارچین و 
باعث عطر و طعم آن می شود، به صورت نانوذرات سیلیکا بسته بندی کنند. این نوع درمان 
در برابر چهار نوع مختلف از باکتری ها موثر بود. این کپسول همچنین باعث بهبود رشد 

فیبروبلاست ها )یک نوع سلول که در بهبود زخم نقش مهمی دارد( شد.

نقش پروتئین »پریون« در برابر صرع 
 )PrPC( دانشمندان همواره به دنبال کشف نقش فیزیولوژیکی پروتئین پریون
در حالت طبیعی فیزیولوژیک آن و بررسی تاثیر این پروتئین در مقابله با صرع 

بوده اند. 
مطالعات قبلی نشان می دهد که یکی از عملکردهای پروتئین پریون پیشگیری از شروع 
تشنج در مغز )به احتمال زیاد با تعدیل عمل کانال های خاص سیناپسی( است، اما برخی 
اعتبار این پژوهش ها را زیر سوال برده اند.پروفسور گیسپ لگنیم از مرکز بین المللی 
مطالعات پیشرفته )SISSA(، می گوید: در گذشته عقیده بر این بود که استفاده از مدل 
های حیوانی برای انجام آزمایش ممکن است با خطا همراه باشد. بنابراین از ۴ مدل حیوانی 
متفاوت استفاده کردیم تا فرضیه نقش حفاظت نورونی پروتئین پریون در برابر صرع را 

آزمایش کنیم.ما با این کار خواستیم هرگونه تردید را در این زمینه برطرف کنیم.
وی ادامه داد: نتایج مطالعات ما نشان داد که PrPC قطعا در جلوگیری از تشنج نقش 

مهمی دارد و وقتی این پروتئین نیست، میزان شیوع تشنج بسیار بالا می رود.
این مطالعه در حال حاضر مرجع مهمی برای مطالعات دیگر به شمار می آید، و تا کنون 

هیچ تحقیق دیگری با این دقت و وسعت در این خصوص انجام نشده است.

سوزن سوزن شدن پا از علائم سندرم پای بی قرار می باشد.
 سندرم پای بی قرار یا آرال اس بیماری پای بیقرار نوعی اختلال خواب است که در آن، 
فرد مبتلا دچار احساس ناخوشایند در پاها می شود و آن را به صورت احساس گزگز، مورمور، 
سوزش، درد و کشش و یا حرکت حشرات روی پوست توصیف می کند و بیمار برای کاهش 

حس ناچار است پای خود را تکان دهد و یا بکشد.
این بیماري یک اختلال عصبي حرکتي شایع است که در ردیف » اختلالات خواب« طبقه 
بندي مي شود؛ زیرا باعث اختلال در خواب شبانه مي شود. » انجمن بي خوابي آمریکا« 
برآورد کرده که حدود ۱2 میلیون زن و مرد آمریکایي دچار این سندرم هستند. اگر شما به 
این بیماري دچار باشید، وقتي نشسته یا دراز کشیده اید، شدیداً و مدام در پاهاي تان احساس 

ناراحتي مي کنید و مي خواهید بلند شوید و راه بروید.
  با این کار به طور موقت این احساس از بین خواهد رفت. این سندرم مي تواند در هر سني 
بروز کند و با افزایش سن بدتر مي شود. ) هر چند برخي از بیماران قبل از ۱۸ سالگي با 
چنین شکایت هایي به پزشک مراجعه مي کنند(. با وجودي که پاهاي بي قرار و آزاردهنده به 
آسیب هاي جدي دیگري منجر نمي شوند و به شکل یک بیماري مزمن فرد را آزار مي دهند، 

ولي گاهي اوقات هم ممکن است فرد بسیار ناتوان شود.
  علایم سندرم پای بی قرار

افراد مبتلا به سندرم پای بی قرار دچار احساساتی ناراحت کننده در پاها )بعضی اوقات در 
دست یا سایر اعضای بدن( و نیازی شدید به تکان دادن پاها برای آسایش از این مشکل دارند. 
بیماری باعث انواع احساسات از جمله سوزن سوزن شدن، خارش، ضربان و کوبیدن، سوزش، 
کشش و خزیدن چیزی در پاهای فرد مبتلا می شود. نوسان شدت علایم سندرم پای بیقرار 

عادی بوده و می تواند رخ دهد.
  این مشکل معمولا هنگام دراز کشیدن و یا نشستن طولانی مدت بر روی صندلی ماشین، 
هواپیما و یا سینما رخ دهد. علایم سندرم پای بیقرار با تکان دادن پا و یا ایستادن بهتر شده و 
کم تر آزار می دهد. این علایم می تواند باعث مشکل در خوابیدن، خواب آلودگی روزانه و کاهش 

کیفیت زندگی شود.
  بعضی از افراد مبتلا به سندرم پای بی قرار هیچگاه به پزشک مراجعه نمی کنند، چرا که 
بیان کردن علایم و توضیح مشکل برایشان دشوار می باشد. اگر فکر می کنید، دچار این بیماری 

هستید برای درمان آن و دریافت مشاوره به پزشک مراجعه نمایید.
   برای درمان سندروم پای بی قرار باید کمبود آهن بدن را درمان کنیم.

  عوامل پیدایش سندرم پای بی قرار 
در بسیاری موارد، هیچ عامل مشخصی برای بروز سندرم بی قراری پا وجود ندارد. محققان 
گمان می برند که این مشکل ممکن است به خاطر عدم توازن ماده شیمیایی دوپامین در مغز 

باشد. این ماده شیمیایی مسئول فرستان پیام برای کنترل حرکات عضلانی است.
 سندرم بی قراری پا معمولاً به صورت ارثی در خانواده منتقل می شود به ویژه اگر فرد از 
کودکی به این مشکل مبتلا بوده باشد. محققان محل هایی روی کروموزوم ها پیدا کرده اند که 

ژن سندرم بی قراری پا می تواند در آن وجود داشته باشد.
 استرس علائم این سندرم را بدتر می کند. بارداری و تغییرات هورمونی نیز ممکن است به 
طور موقتی این مشکل را حادتر کنند. خیلی از خانم ها برای اولین بار حین بارداری با این 
مشکل مواجه می شوند، به ویزه در سه ماهه آخر بارداری. اما، در اکثر این خانم ها، علائم و 

نشانه های بیماری حدوداً یک ماه پس از وضع حمل برطرف می شود.
 در اکثر موارد، سندرم بی قراری پا با هیچ بیماری دیگری در ارتباط نمی باشد. اما گاهاً 

می تواند با مشکلات زیر همراه باشد:
 بیماری عصب ثانویه:این اسیب دیدگی به عصب ها در دست و پا گاهی به خاطر بیماری 

مزمنی مثل دیابت و اعتیاد به الکل ایجاد می شود.
   کمبود آهن:حتی بدون ابتلا به کم خونی، کمبود آهن می تواند عامل پیدایش یا عود 
کردن سندرم بی قراری پا شود. اگر در سابقه سلامتیتان، خونریزی معده یا روده داشته اید، 
با قاعدگی های طولانی و شدید روبه رو بوده اید، یا دفعات زیادی خون داده اید، ممکن است 

کمبود آهن داشته باشید.
  نارسایی کلیه:اگر دچار نارسایی کلیه هستید، ممکن است کمبود آهن هم داشته باشید. 
وقتی کلیه نتواند به خوبی کار کند، ذخیره آهن در خون کم میشود. این مشکل به همراه 
سایر مشکلات در شیمی خون، می تواند باعث پیدایش یا بدتر شدن سندرم بی قراری پا 

در شما شود.
  درمان سندرم پای بی قرار چگونه است؟

بعضی برای درمان سندرم پای بی قرار باید سایر بیماری های مرتبط همچون کمبود آهن یا 
نوروپاتی محیطی را باید درمان نمود. درمان کمبود آهن ممکن است با تجویز مکمل های آهن 
در ارتباط باشد. با اینحال دقت نمایید که برای دریافت آهن باید قبل از آن سطح آهن خونتان 

را چک کرده و با تجویز پزشک اقدام به دریافت دارو نمایید.

  اگر سندرم پای بی قرار در شما با هیچ بیماری دیگری مرتبط نباشد، برای درمان آن 
می بایست بر تغییرات سبک زندگی و یا درمان دارویی تمرکز نمایید. درمان دارویی فقط با 

دستور پزشک مجاز بوده و بدون مراجعه به پزشک ممکن نیست.
   چاقي و بي تحرکي از عوامل بروز سندرم پاهای بی قرار می باشد.

  درمان خانگی برای سندرم پاهای بی قرار
•  دیرتر بخوابید:سندرم پای بیقرار باعث سخت خوابیدن می شود.برای داشتن خواب عمیق، 

کمی دیرتر به رختخواب بروید و صبح ها بیشتر بخوابید.
•  سر ساعت معینی بخوابید و بیدار شوید.

•  قبل از خواب پاهای خود را ورزش دهید.
•  دوش آب گرم بگیرید.

•  مواد کافئین دار نخورید.
•  پاهایتان را سرد یا گرم کنید.

•  هر روز ورزش کنید.
•  مغز خود را ورزش دهید.

•  پاهای تان را حرکت دهید وقتی پاهایتان درد می گیرند، حرکت دادن آن ها، احساس 
ناراحتی را کاهش می دهد.

•  به طور عمیق نفس بکشید.
•  قبل از خواب، تلویزیون را خاموش کنید.

•  پاهای خود را ماساژ دهید.
•  ببینید نیاز به قرص آهن نیاز دارید یا نه.

•  با حرکات یوگا، درد خود را کم کنید.
•  الکل ننوشید و سیگار نکشید.

•  داروهای مصرفی خود را چک کنید.برخی داروهای سرماخوردگی و آلرژی، علائم سندرم را 
بدتر می کنند، به خصوص برخی آنتی هیستامین ها )ضد حساسیت ها(.

  تأثیر رژیم غذایي در کاهش یا افزایش شدت بیماري
رعایت رژیم غذایي مناسب، سرشار از فولات و دیگر مواد مغذي حیاتي در کنار دارو و دیگر 

درمان هاي موجود، در کاهش علائم موثر است. به توصیه هاي زیر توجه کنید:
•  غذاهایي که داراي فولات هستند، مانند اسفناج، مارچوبه و سبزي هایي که برگ هاي سبز 
تیره دارند، بیشتر بخورید و غلات کامل و نان هاي سبوسدار را حتماً در صبحانه خود بگنجانید. 
اگر بیماري یا مشکل خاصي مانند بالا بودن کلسترول یا حساسیت به تخم مرغ ندارید، بیشتر 

تخم مرغ بخورید. جگر هم منبع بسیار خوبي از فولات است.
 •  تعداد دفعات غذا خوردن تان را بیشتر و حجم هر وعده را کمتر کنید. مغزها، ماهي، میوه 
تازه و غلات کامل را به قاعده در رژیم غذایي خود بگنجانید. بهتر است به جاي غذاهاي فرآوري 
شده، غذاهاي تازه بخورید و از خوردن غذاهایي که با آرد تصفیه شده درست شده اند و قندهاي 

ساده دارند ) مانند انواع شیریني ها و کیک ها( نیز بپرهیزید.
 •  مصرف خوراکي هاي حاوي کلسیم و ویتامین B۱2 ضروري است. اگر فکر مي کنید با 
خوردن غذاهاي روزانه این مواد مغذي به مقدار کافي به بدن تان نمي رسد، با مشورت پزشک 

مکمل بخورید.
چاقي و بي تحرکي دو عاملي هستند که خطر ابتلا به این سندرم را بالا مي برند و مي توانند 
علائم آن را شدت بخشند. با کمک یک متخصص تغذیه رژیم مناسبي براي کاهش وزن خود 

تنظیم کرده و با مشورت پزشک و مربي ورزش، به طور منظم ولي ملایم ورزش کنید.
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پژوهش جدید محققان آمریکایی حاکی از آن است که امکان اعتیاد به مصرف الکل 
در افراد با رنگ چشم روشن  بیشتر است.

 محققان دانشگاه ورمونت آمریکا با بررسی چند نسل از مردم آمریکا و اروپا دریافتند که میزان 
خطر اعتیاد به الکل در افرادی که رنگ چشم روشن تری دارند تا 5۴ درصد بیشتر از افرادی با 
رنگ چشم قهوه ای و تیره است. دکتر آرویس سولاری، محقق علوم سلولی و زیستی دانشگاه 
ورمونت اظهار کرد: در این پژوهش مشخص شد که رنگ چشم، فاکتور مهمی برای تشخیص 
میزان وابستگی فرد به مصرف الکل است. وی در ادامه افزود: میزان خطر اعتیاد به مصرف الکل 
در افراد با چشمان آبی حدود ۸۰ درصد بیشتر از سایر رنگ ها است. در این بررسی ها حتی ارتباط 
ژنتیکی رنگ چشم و اعتیاد به مصرف الکل نیز تایید شده است. به طوری که در بررسی های 
انجام شده مشخص شد که مشخصات ژنتیکی که در تعیین رنگ چشمان افراد دخیل هستند، 
با خطر اعتیاد به مصرف الکل نیز ارتباط دارند. محققان در مورد علت تاثیر رنگ چشم بر خطر 
اعتیاد به مصرف الکل گفتند: در تحقیقات تکمیلی انجام شده مشخص شد که افراد با رنگ 
چشمان روشن بیشتر از سایر افراد دچار افسردگی فصلی می شوند. با توجه به ارتباط اثبات شده 
افسردگی و افزایش خطر مصرف مشروبات الکلی افرادی که چشمان روشن تری دارند، با ابتلا به 
افسردگی فصلی برای فرار از این وضعیت به مشروبات الکلی روی می آورند.  محققان معتقدند 
که یکی از دلایل افسردگی افراد با چشمان روشن، حساسیت بیشتر چشم  آنها به دریافت نور 
است. این حساسیت نقش موثری در تولید هورمون  خواب یا ملاتونین و تاثیرات منفی در روحیه 

این افراد دارد. 

طراحی توربین بادی برای پل های مناطق کوهستانی  

میکروابرخازن گرافنی تقویت شده با بور

ساخت رادار کوانتومی برای شناسایی اجسام رادارگریز با همکاری محقق ایرانی

طرح مفهومی پناهگاهی بر روی ماه برای اقامت دو نفر

تیمی بین المللی از دانشمندان به رهبری دانشگاه یورک و با همکاری »شبیر 
برزنجه«، دانش آموخته دانشگاه اصفهان، نمونه اولیه رادار کوانتومی را ارائه داده اند که 

پتانسیل شناسایی اشیای نامرئی برای رادارهای معمولی را دارد.
 رادار جدید، در واقع سیستمی هیبریدی است که از همبستگی کوانتومی بین ریزموج و 
پرتوهای نوری برای شناسایی اشیای دارای انعکاس پذیری پایین بهره می برد. از جمله این اشیا 

می توان به سلول های سرطانی یا هواپیماهای جاسوسی اشاره کرد.
چون این رادار کوانتومی در مقایسه با سیستم های معمولی، با انرژی  بسیار پایین تری 
عمل می کند، پتانسیل زیادی برای کاربردهای مختلف از جمله زیست پزشکی و اسکن های 
غیرتهاجمی NMR دارد. تیم تحقیقاتی به رهبری »دکتر استفانو پیراندولا« از دپارتمان علوم 
رایانه  دانشگاه یورک، دریافت نوعی مولد ویژه )ابزاری با دو حفره( که با استفاده از یک نوسانگر 
نانومکانیکی، پرتو ریزموج را با پرتو نوری جفت می کند، ویژگی کلیدی این رادار کوانتومی است.

آنتن های یک رادار معمولی برای اسکن کردن ناحیه ای فضایی، ریزموجی را ساطع می کنند؛ در 

این جا، هر نوع شی موردهدف، سیگنال را به منبع راداری منعکس می کند اما شناسایی اشیای 
دارای انعکاس پذیری پایین که در نواحی با نویز پس زمینه بالا قرار دارند، با استفاده از سیستم های 
راداری معمولی دشوار است. این در حالی است که رادارهای کوانتومی بسیار کارآمدتر عمل 
می کنند و از در هم تنیدگی کوانتومی برای افزایش حساسیت شان و شناسایی انعکاس های نواحی 

بسیار پر سر و صدا و دارای سیگنال کوچک، استفاده می کند.
رادار کوانتومی شبیر برزنجه و همکارانش، در نواحی با فوتون پایین، دارای عملکرد بسیار بهتری 
در مقایسه با رادارهای معمولی است و چنین ویژگی غیرتهاجمی برای کارکردهای زیست پزشکی 
دارای طیف کوتاه مهم است. در درازمدت، می توان از این رادار برای شناسایی حضور نارسایی ها 
در نمونه های زیستی یا بافت های انسانی به شیوه ای کاملا غیرتهاجمی بهره برد. می توان از شیوه 
جدید برای ارائه طیف سنجی غیرتهاجمی NMR پروتئین های شکننده و اسیدهای نوکلئیک 
استفاده کرد. در پزشکی، این تکنیک ها را می توان به جای ام آرآی، با هدف کاهش میزان تشعشع 

جذب شده توسط بیماران به کار برد.

دانشگاه  و  ام آی تی  دانشگاه  دانشمندان  از  تیمی 
براون نوعی زیستگاه مفهومی را برای بسط دادن اقامت 
فضانوردان بر روی ماه و دور از فرودگرشان ارائه داده اند.

 با استفاده از این چادرهای قابل تورم، فضانوردان خواهند 
توانست از فرودگر فاصله بگیرند تا زمان بیشتری را بر روی 
سطح واقعی ماه سپری کنند. دو نفر می توانند در این چادر 

قرص مانند بخوابند و این زیستگاه مملو از اکسیژن است.
 قرار است این چادر شرایطی را مهیا کند که دو فضانورد 
لباس های فضایی شان را از تن درآورده و برای هشت ساعت 
و دور از فرودگر استراحت کنند. بدین ترتیب آن ها می توانند 
پیش از بازگشت به پایگاه اصلی مدت  زمان بیشتری بر روی 
ماه به کاوش بپردازند. این زیستگاه که طرح مفهومی آن ارائه 

شده، جایی بیش از خوابیدن است و از فضانوردان در مقابل 
پرتوهای نور خورشید محافظت کرده و غبار ماه را از آن ها دور 
نگه می دارد.  غبار ماه از لحاظ الکتروستاتی باردار است و به 
هر چیزی می چسبد؛ این غبار همچنین خطرناک بوده و هر 
دانه آن به تکه های شیشه شباهت دارد. غبار می تواند موجب 
ناراحتی های پوست، سوزش چشم و زنگ زدگی ابزارها شود. 
چادر مفهومی جدید از نوعی سپر انعکاسی برای ممانعت از 
و  شده  ساخته  فضانوردان  به  خورشید  پرتوهای  رسیدن 
سیستم های پشتیبانی کننده از حیات نیز دمای زیستگاه را 
حفظ کرده و دی اکسیدکربن را از آن خارج می کنند.  این 
سیستم ها همچنین رطوبت اضافی را از بین می برند و نوعی 
آرایه انعطاف پذیر خورشیدی هم انرژی پناهگاه را تامین کرده 

و همچنین باتری های فرودگر را شارژ می کند. زمانی که این 
چادر بسته بندی شود، نیمی از فضای یک یخچال معمولی را 

اشغال می کند. 

ساخت پروتز دست مصنوعی با 
قابلیت کنترل مغزی در کشور

محققان مرکز رشد فناوری تجهیزات پزشکی و توانبخشی دانشگاه علوم 
بهزیستی و توانبخشی، پروتز دست مصنوعی را عرضه کردند که با استفاده از 

امواج مغزی و فرامینی که مغز صادر می کند به حرکت درمی آید.
فرهاد طباطبایی قمشه، مدیر فناوری های سلامت دانشگاه علوم بهزیستی و توانبخشی 
تشخیص فرامین مغزی را از جمله محورهای تحقیقاتی این مرکز ذکر کرد و گفت: در این 
زمینه چندین پروژه تحقیقاتی از سوی پژوهشگران مرکز رشد فناوری تجهیزات پزشکی 
و توانبخشی اجرایی شد که از آن جمله می توان به ساخت پروتز دست مصنوعی اشاره 
کرد که از طریق امواج مغزی عمل می کند. وی با بیان اینکه این پروتز برای معلولان فاقد 
دست طراحی و ساخته شده است، خاطرنشان کرد: زمانی که فرد نیاز به حرکت دادن 
دست خود دارد با فکر کردن به این موضوع باعث تولید امواج مغزی و انتقال این امواج به 
پروتز می شود. طباطبایی ادامه داد: این پروتز که به صورت هوشمند طراحی شده است، بر 
اساس امواج مغزی دریافت شده حرکت می کند. مدیر فناوری های سلامت دانشگاه علوم 
بهزیستی و توانبخشی تصریح کرد: پروتز دست مصنوعی امواج مغزی را به وسیله سیستم 
پردازشگر، پردازش کرده و سپس آن را به یک موتور محرک منتقل می کند و از این طریق 
به حرکت درمی آید. وی همچنین ایجاد بانک اطلاعاتی رفتار کودکان یک تا هفت ساله از 
دیگر زمینه های تحقیقاتی این دانشگاه عنوان و اظهار کرد: تربیت کودکان در سنین یک تا 
هفت سال سنگ بنای رفتاری آنها در سنین بزرگسالی است از این رو در صورتی که الگوی 
رفتاری از آنها در اختیار باشد، اثرات مثبتی در تعلیم و تربیت کودکان خواهد داشت. در این 

راستا طرح تهیه بانک اطلاعاتی رفتار کودکان در حال پیگیری است. 

ارتباط بین رنگ چشم و خطر اعتیاد به الکل  

محققان بریتانیایی طرح جدیدی از توربین های بادی 
را برای نصب در زیر پل های جاده های کوهستانی ارائه 

داده اند.
از مطالعات  لندن پس  محققان دانشگاه کینگ استون 
بسیار موفق به ارائه طرح توربین های بادی برای نصب در زیر 

پل های مناطق کوهستانی شدند.
بر اساس شبیه سازی های رایانه ای مشخص شد که حتی 
حرکت آرام توده هوا در زیر پایه های پل، انرژی لازم را برای 

چرخاندن پره های توربین های بادی فراهم می کند.
در این تحقیق مشخص شد که بهترین روش برای تولید 
برق استفاده همزمان از دو توربین با اندازه متفاوت است. 
حتی برای افزایش ضریب تولید انرژی می توان از 2۴ توربین 

کوچک بهره گرفت.
محققان معتقدند که با توجه به مدل سازی های رایانه ای 
بهترین روش استفاده از دو توربین نامتقارن ۰.25 مگاواتی 
است که هرکدام قادر به تامین انرژی ۴5۰ تا 5۰۰ خانه 

متوسط هستند.
هدف اصلی محققان از ارائه این طرح تولید انرژی الکتریکی 
با  که  است، چرا  از شهرها  دور  مناطق  نیاز جهت  مورد 

خودکفایی نقاط روستایی از شبکه سراسری برق، هزینه های 
هنگفت اتلاف انرژی در خطوط انتقال برق به شدت کاهش 

می یابد.

محققان با استفاده از تقویت گرافن با بور موفق به ساخت میکروابرخازنی شدند 
که ظرفیت و دوام بالایی نسبت به ابرخازن های دیگر دارد. در این روش از تابش 

لیزر روی پلی ایمید استفاده شده است.
پژوهشگران دانشگاه رایس موفق به ساخت میکروابرخازنی شدند که می توان از آن در 
الکترونیک قابل پوشیدن استفاده کرد. این ابرخازن گرافنی با مولکول های بور تقویت شده 
است. محققان آزمایشگاه جیمز تور در دانشگاه رایس از یک لیزر تجاری برای ساخت این 

ابرخازن انعطاف پذیر استفاده کردند. این لیزر برای ایجاد الگو روی پلیمر مورد استفاده قرار 
گرفت. این لیزر همه چیز را به جز کربن باقیمانده به صورت ورقه ای از جنس گرافن روی 
سطح، می سوزاند. این گروه با افزودن اسید بوریک به این ساختار، ابرخازنی ساختند که 
می تواند بار الکتریکی را ذخیره کرده و دانسیته انرژی بالایی داشته باشد. محققان این پروژه 
معتقدند که از این روش می توان برای ساخت کاتالیست، ترانزیستور نشر میدان، قطعات باتری 
یون لیتیم و قطعات پیل خورشیدی نیز استفاده کرد.این گروه در ابتدای کار دریافتند که 
پلی ایمید ماده ای مناسب برای این کار است. آن ها اسیدبوریک را در این ماده حل کرده و در 
نهایت ورقه  پلی ایمیدی حاوی بور ایجاد کردند. سپس با استفاده از تابش لیزر، میکروابرخازن 
مورد نظر را تولید کردند که چهار برابر بیشتر از نمونه های قبلی بار الکتریکی در خود ذخیره 
می کند. همچنین دانسیته انرژی تولیدی این ابرخازن ۱۰ برابر بیشتر از ابرخازن گرافنی عاری 
از بور است. این ابرخازن می تواند بعد از ۱2 هزار بار شارژ/دشارژ هنوز 9۰ درصد از ظرفیت 
اولیه خود را حفظ کند. در آزمایش های استرس، ۸۰۰۰ بار خمش نیز تغییری در عملکرد این 
خازن ایجاد نکرد. محققان این پروژه معتقدند که این روش قابلیت تولید انبوه را دارد. همچنین 

می توان از مواد دیگر نیز در این روش استفاده کرد. 

حواستان به لوبیا های بدنتان باشد 
توجه کرده اید کلیه های بدنتان شبیه لوبیا است، این لوبیا ها نسبت به خیلی از 

اندام های بدنتان به توجه بیشتری نیاز دارند.
کلیه اندامی لوبیا شکل و تقریبا به اندازه ی مثلث بسته ی انسان است. عملکرد کلیه به 
زبان ساده دفع سموم بدن است که روزانه حدود 2۰۰ لیتر خون را تصفیه می کند و از 

آن حدود دو لیتر آب اضافی و مواد غربال می کند و از طریق مجاری ادرار دفع می کند.
 از آنجا که سلامت کلیه ارتباط محکمی با عملکرد صحیح دیگر اعضای بدن از جمله 

کبد، چشم و مو دارد مراقبت از این عضو اهمیت بیشتری پیدا میِ کند.
 پرهیز از عذا های مضر برای کلیه و مصرف غذا های مفید علاوه بر اینکه موجب 
پیشگیری از انواع بیماری های کلیوی می شود بلکه رعایت آنها به مرور موجب برطرف 
شدن بسیاری از بیماری های کلیه از قبیل دفع پروتئین می شود و از آنجایی که اکثر 
بیماران کلیوی به علت ناآشنایی با علائم و نشانه های بیماری کلیه و عدم درمان به موقع، 
متحمل رنج و به وجود آمدن عوارض روانی و اجتماعی می شوند، کنترل به موقع فشار 
خون، متعادل نگه داشتن وزن بدن، پرهیز از خوردن غذا های مانده، پرچرب و پر نمک و 
خودداری کردن از مصرف هرگونه دارو بدون تجویز پزشک باعث جلوگیری و پیشگیری 

از بیماری های کلیه می شود.
چه افرادی در تیررس بیماری کلیه قرار دارند؟

بیماری کلیوی مزمن اغلب قابل درمان نیست اما اگر فرد در مراحل ابتدایی بیماری 
کلیوی داشته باشد، می تواند از بروز عوارض جدی تر جلوگیری کند اما افرادی هستند 
که بیشتر در معرض این بیماری قرار می گیرند که از این دسته می توان به افراد بالای 6۰ 
سال، بیماران دیابتی، افراد با فشار خون بالا، افراد با پیشینه بیماری های قلبی و سکته ی 

مغزی و همچنین سابقه ی خانوادگی و افراد سیگاری اشاره کرد.
غذا هایی که کلیه را شاداب نگه می دارد

پیام فرحبخش متخصص تغذیه بیان کرد: گنجاندن مواد غذایی مفید در رژیم غذایی 
برای بهبود عملکرد کلیه به این عضو برای دفع سموم از بدن کمک زیادی می کند. 
نوشیدن حداقل هشت لیوان آب، مواد مضر را از بدن خارج کرده و باعث کارکرد بهتر 

آن می شود. 
وی افزود: افراد باید سعی کنند رژیم غذایی متناسب داشته باشند که در آن دریافت 
پروتئین در حد متعادل باشد از طرف دیگر موادی که حاوی رنگ های مصنوعی، اسانس، 
طعم دهنده ها و مواد غیرطبیعی در غذا ها باشد به عنوان تهدیدی برای سلامت کلیه ها 

محسوب می شوند.
 فرحبخش گفت: مصرف سبزیجات مثل کاهو، لیمو ترش تازه و همچنین میوه هایی 
مثل سیب درختی، آلبالو و مغز بادام خام از خانواده ی مغز ها برای سلامت کلیه ها بسیار 

مفید است.
 ورزش هایی که سلامت کلیه را تضمین می کنند

ورزش و تسریع گردش خون عملکرد کلیه ها را بهبود بخشیده و به دفع مواد زائد 
کمک می کند.

 وحید سبحانی متخصص طب ورزشی بیان کرد: ورزش کردن باعث تسریع گردش 
خون می شود و از این رو عملکرد کلیه ها بهتر می شود، پس بهتر است افراد حداقل 3 روز 

در هفته ورزشهای خفیف تا متوسط انجام دهند.
 وی افزود: ورزشهایی مثل پیاده روی تند، دوچرخه سواری و شنا از ایجاد سنگ کلیه و 

همچنین درمان و دفع آن کمک شایانی می کند.
 بیماری های کلیوی گریبان میلیون ها نفر را در سراسر جهان گرفته است و از آنجایی 
که کلیه ها آسیب پذیرند و در صورتیکه از کار بیفتند ترمیم پذیر نخواهند بود به همین 
دلیل تشخیص و درمان زود هنگام هر نوع بیماری و اختلال در عملکرد کلیه ها از پیشرفت 

بیماری ها و تبدیل شدن آن به نارسایی های جدی پیشگیری می کند.

وقتي پاها بي قراري مي کنند 
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اجتماعی 6

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم  خبرداد:

 تخصیص 25۰ میلیون تومان اعتبار  برای
  راه اندازي کارخانه تفکیک زباله در مقصد

 مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم  از اختصاص ۲50 میلیون 
تومان اعتبار  برای  راه اندازي کارخانه تفکیک زباله در مقصد خبرداد.

سید عبدالله میرابراهیمي با اشاره به احداث کارخانه تمام اتوماتیک تفکیک در مقصد 
اظهار کرد: سازمان مدیریت پسماند به منظور حمایت از بخش خصوصي توانست با ارائه 
مستندات مربوطه از طریق بودجه ملي تحت نظارت سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي 
کشور و با مساعدت دستگاه هاي نظارتي، مبلغ 25۰ میلیون تومان را به عنوان بخشي از 

سود تسهیلات شرکت مشارکت کننده در این بخش را پرداخت نماید.
وي تصریح کرد: امید است در سال 9۴ بتوانیم بخش دیگري از این اعتبارات را براي شهر 
مقدس قم تخصیص دهیم . میرابراهیمي ادامه داد:در شهر قم با جمعیتي بیش از یک 
میلیون نفر، روزانه 65۰ تن پسماند عادي تولید میشود که پسماند خشک ارزشمند به 
میزان ۱7 درصد کل پسماند تولیدي است. مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
قم   اضافه کرد :در راستاي اجراي مدیریت بهینه پسماند، اولین گام در این زمینه اجراي 
طرح تفکیک در مبدا است و  راه اندازي کارخانه تفکیک در مقصد مي تواند روش دیگري 
در زمینه تفکیک و جداسازي پسماندها باشد. میرابراهیمي خاطرنشان کرد :سازمان 
مدیریت پسماند شهرداري قم، شرایط حضور بخش خصوصي را براي ورود به این عرصه 
فراهم کرده است و با تامین هزینه هاي آب، برق، سوله و زباله قصد دارد تا در زمینه راه 
اندازي خط کارخانه تفکیک زباله در مقصد اقدامات لازم را صورت دهد. مدیرعامل سازمان 
مدیریت پسماند شهرداری قم   افزود :کیسه پاره کن حرفه اي)کرشر(، سیستم ادي 
کارنت )قابلیت جداسازي فلزات غیر آهني(، سیستم اشعه ایکس ري )قابلیت جداسازي 
بر اساس رنگ و جنس(، وجود تونل باد و کانال"زد" از شاخصه ها و تجهیزات موجود در 
این کارخانه است. میرابراهیمي  گفت :این کارخانه تمام اتوماتیک و تحت لیسانس شرکت 
WRM آلمان)سازنده ماشین آلات حرفه اي( است.  وی  در پایان گفت :این کارخانه 
ظرفیت جداسازي 6۰۰ تا ۸۰۰ تن پسماند را دارا است و هزینه نصب راه اندازي، ساخت 

و طراحي این کارخانه ۸ میلیارد تومان است.

مدیرکل کمیته امداد  استان قم خبرداد،

کمک بیش از 12 میلیارد ریالی شهروندان 
قمی در شب 21 ماه مبارک رمضان

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم گفت: در مراسم اکرام ایتام 
که بیست و یکم ماه مبارک رمضان در آستانه مقدسه حضرت معصومه )س( 
برگزارشد، شهروندان مبلغ 1۲ میلیارد و 616 میلیون و 9۸0 هزار 950 ریال 
اعم از نقدی و غیرنقدی کمک کردند. عبدالله جلالی با اعلام این مطلب اظهارداشت: 
مردم خیر و نیکوکار قم در ماه مبارک رمضان به خصوص در روز بیست یکم در مراسم 
طرح اکرام ایتام که با همکاری صدا وسیما و به همت کمیته امداد قم برگزارشد حماسه ای 
را خلق کردند که جای تشکر دارد. وی گفت: در این روز شهروندان در مجموع اعم از 
نقدی وغیرنقدی  مبلغ ۱2 میلیارد و 6۱6 میلیون و 9۸۰ هزار 95۰ ریال اعم از نقدی 
و غیرنقدی کمک کردند. مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم بیان داشت: 
همچنین در روز بیست و یکم  ماه مبارک رمضان  ۱۴2۴قطعه طلا به وزن سه هزارو 
7۴۱ گرم از سوی شهروندان اعطاء شد. وی بیان داشت: همچنین در این روز 239 قطغه 
انواع سکه ،99۰ دلار، سه عدد فیش حج، 2 واحد آپارتمان به ارزش تقریبی 2 میلیارد 
ریال کمک شد. جلالی با اشاره به اینکه هیچ یتیم بدون حامی در قم وجود ندارد گفت: 
در ماه مبارک رمضان به خصوص در روز بیست و یکم ماه مبارک رمضان مجموعه 
۱۸39 حامی حمایت خود را از 22۴۰ یتیم و طرح شفاء عملیاتی نمودند. وی تصریح 
کرد: مجموع کمک های خیرین دقیقا تفکیک شده و کارهای کارشناسی نیز روی ان 
صورت گرفته و در راستای نیت خیرین اقدامات لازم روی ان ها انجام می شود. جلالی 
تصریح کرد: در بیست و یک ماه مبارک رمضان تمام خانواده هایی که گزارششان پخش 
شد، به همراه خانواده 5 قلوها مسکن انها آماده شده و تا عید سعید فطر تحویل ان ها می 
شود. وی در پایان از خیرین ونیکوکاران ، مسئولین استانی ، مراجع عظام تقلید ، علما  و 

روحانیون تشکرنمودند.

مدیرکل امور شاهد و ایثارگر وزارت آموزش و پرورش؛

اعلام نتایج ثبت نام مدارس شاهد
مدیرکل امور شاهد و ایثارگر وزارت آموزش و پرورش گفت: نتایج نهایی ثبت نام 

دانش آموزان شاهد و ایثارگر پایه هفتم، اول مرداد اعلام می شود.
 محمدحسین کفراشی درباره آخرین وضعیت ثبت نام اینترنتی دانش آموزان پایه هفتم شاهد 
و ایثارگر، اظهار کرد: امسال ۸3 هزار نفر برای پایه اول متوسطه )هفتم( ثبت نام اینترنتی 
کرده اند. وی افزود: نتایج ثبت نام اول مرداد ماه اعلام می شود و خانواده ها تا دهم مرداد 
موظفند برای ثبت نام و ارائه مدارک به مدارس مراجعه کنند. مدیرکل امور شاهد و ایثارگر 
وزارت آموزش و پرورش تصریح کرد: دانش آموزانی که ثبت نام کرده اند، با دریافت کد 
رهگیری می توانند از وضعیت ثبت نام خود مطلع شوند و فرصت دارند تا ۱۰ روز مدارک 
ثبت نام خود را برای ثبت نام قطعی به مدرسه مربوطه ارائه دهند. کفراشی افزود: تعداد ۱7 
هزار دانش آموزی که ثبت نام کرده اند، توسط بنیاد شهید شرایط آنان تایید شده است که 
جزو خانواده جانباز، آزاده، ایثارگر و یا رزمنده هستند و تعداد 25 هزار نیز خوداظهاری کرده اند 
که خانواده آنان، رزمنده یا جزو نیروهای جهادگر یا وابستگی به شهدا دارند.  وی ادامه داد: 
اگر پس از تایید ثبت نام این دسته از دانش آموزان، آنان نتوانند مدارک لازم را ارائه دهند، 
از پذیرش در مدارس شاهد حذف می شوند و کسانی که جزو ظرفیت هستند، پذیرفته 
می شوند. به گفته مدیرکل امور شاهد و ایثارگر وزارت آموزش و پرورش، کل ظرفیت پذیرش 
دانش آموزان در مدارس شاهد و ایثارگر 27 هزار نفر است. کفراشی یادآور شد: تعداد ۴۰ هزار 
نفر حداقل دارای اولویت های یک، دو یا سه بوده اند. اگر مدرسه ای فضای خالی داشته باشد، 
از سایر دانش آموزان که جزو دسته شاهد و ایثارگر نیستند، پذیرفته می شوند؛ مگر اینکه تراکم 
ایثارگری در مدرسه ای بالا باشد. وی با بیان اینکه یکی از سیاست های اصلی وزارت آموزش و 
پرورش، خدمات رسانی به خانواده شهدا و ایثارگر است، بیان کرد: در سنوات گذشته به دلیل 
اعمال نفوذ، دانش آموزان آزاد پذیرش بالایی در مدارس شاهد و ایثارگر داشتند، اما امسال 

بیشترین آمار جامعه هدف را در ثبت نام داشته ایم.

توسعه فرهنگی زیر سایه بقاع متبرکه
گزارش / فریده خسروی

وجود  که  است  استان هایی  شمار  در  قم  مقدس  استان 
آرامگاه های معصومین بر ارزش آن افزوده و همین بقاع متبرک 
آن را به استانی مبدل ساخته که روح تاریخ و حقیقت در نقطه 

نقطه آن خودنمایی می کند.
بی تردید وجود بقاع متبرک امامزادگان عظیم الشأن یکی دیگر از الطاف 
حق تعالی است که موهبت وجود آنها را از ملت ایران اسلامی دریغ 
نکرده و آن را به عنوان جایگاه اصلی تسکین دل آدمیان قرار داده است.

با نگاهی گذرا به تاریخ اسلام در طول سالیان دراز جایگاه با ارزش این 
ساحات مقدس را به وضوح متوجه می شویم و برای ما آشکار می شود 
که همواره این اماکن سرچشمه جنبش های سیاسی و مذهبی در 

همه ادوار بوده اند.
در استان های بزرگ و کوچک و روستاهای مجاور آنها، معدود مناطقی 
هستند که فاقد آستان امامزاده باشند و همین بقاع به عنوان پایگاهی 
دینی - فرهنگی جایگاه والایی در ایجاد هسته های اولیه نهضت انقلاب 
و افزایش انگیزه به جوانان در جهت دهی جریانات آنها در پیروزی 

انقلاب اسلامی داشته است.
اینکه نمای ظاهر زیبای این بقاع با سیرت معنوی درون آنها ترکیب 
شده و بر احساسات معنوی آدمی می افزاید بدین دلیل است که تجمع 
انسان های حق جو و ولایت مدار در آستان امامزادگان فعالیت های 
ثمربخش انقلابی را در همه عرصه ها موجب شده و این اماکن را به 

نقطه اصلی خیزش ها و حرکت های انقلابیون مبدل ساخته است.
اگرچه مضجع شریف امامان و نوادگان آنها در اقصی نقاط کشور به 
چشم می خورد اما در شهرهایی مذهبی مانند قم و مشهد و شیراز 
وجود این بقاع متبرکه در اکثر روستاهای اطراف و محدوده شهری 

بواسطه مرکز تشیع فراگیرتر است.
آمیخته شدن فرهنگ عمیق اسلام با فرهنگ استان قم قابل اغماض 
نیست و یکی از دلایل روشن این تأثیر فرهنگی همین سفیران 
فرهنگی بوده اند که جاذبه عجیب مردم و استحکام پیوندشان را با 
بقاع موجب شده اند. علاوه بر این همین گرایش همگانی مردم افتخار 
حضور هزاران امامزاده را به ما داد تا با آگاهی از شرایط سخت امامان 

آن زمان ها حضور آنها را با جان و دل بپذیریم.
از آنجا که بقاع امامزادگان جزیی از فرهنگ و سنت ایرانیان هستند 

و به عنوان برترین بستر برای همدردی و ارتباط عاطفی اولیای الهی 
و عامل اصلی رشد معنوی به شمار می رود اصلی ترین مراکز فرهنگی 
نیز به حساب می آیند و لازم است با تقویت این نقش مهم شاهد 

مبدل شدن آنها به قطب فرهنگی کشور باشیم.
در این خصوص علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی و نماینده 
مردم قم در دیداری که با مسئولان اداره کل اوقاف و امور خیریه استان 
داشت تصریح کرد: در شهرهایی مذهبی مانند قم، مشهد و شیراز 
حضور امامزادگان معصوم زمینه لازم را برای توسعه آنها از بعد فرهنگی 

فراهم می آورد.
وی در ادامه تأکید کرد: این استان ها به عنوان مراکز فرهنگی می توانند 
از وجود آن بزرگواران بهره جویند و با تبدیل شدن به قطب های 

فرهنگی موجبات جذب نسل جوان را به این مراکز افزایش دهد.
لاریجانی خاطرنشان کرد: لزوم تحقق این امر، افزایش فعالیت های 

قرآنی در اینگونه اماکن است تا بدین وسیله گرایش جوانان به قرآن 
فزونی یابد و به دنبال آن فعالیت های فرهنگی همگانی شود.

از آنجا که برای مقابله با تهاجم ها و شبیخون فرهنگی باید از تمام توان 
و ظرفیت های فرهنگی هنری و حتی معنوی استفاده مطلوب کرد بنا 
بر این می توان در سایه برنامه های متعدد معنوی مذهبی، فرهنگی و 
جذب جوانان شاهد مبدل شدن حتمی آستان امامزادگان به قطب های 

فرهنگی باشیم.
امیررضا احمدی پور کارشناس امور فرهنگی اجتماعی با اشاره به 
برنامه های لازم برای تبدیل بقاع امامزاده های استان به مراکز اصلی 
فرهنگی کشور گفت: از آنجا که بقاع متبرک استان همواره میزبان 
زائران سراسر کشور هستند و ذاتا معنویت و آرامش را به همراه دارند 
باید همگان در تقویت این فضاها سعی و تلاش خود را داشته باشند و 

بستری مناسب برای زائران فراهم آورند.

وی در ادامه گفت: همه تلاش ها در تحقق این هدف باید به گونه ای 
باشد که اصلاح جامعه و تقویت آرامش را در خانواده ها به طور محسوس 

شاهد باشیم.
وی در خصوص برخی از راهکارهای عملی اظهار کرد: زیبا سازی 
ظاهری و معنوی بقاع نخستین گام در راستای تمایل افراد بخصوص 
جوانان به سمت این مکان های متبرکه است؛ در این زمینه آمیخته 
شدن زیبا سازی معنوی با ظاهری مطلوب برای آشنایی مردم با 

فرهنگ اصیل اسلام و تحقق قطب فرهنگی فراهم می آورد.
این کارشناس مسائل فرهنگی و اجتماعی ادامه داد: یکی دیگر از 
راهکارهای مؤثر پیوند لحظات خاطره ساز زندگی با بقاع متبرکه است. 
مانند برگزاری مناسبت های انقلابی، مراسم عقد و ازدواج و هر مناسبتی 

مرتبط زمینه ارتباط دایمی مردم را با این مراکز فراهم می کند.
وی همچنین راهکار دیگر را فراهم آوری امکاناتی مانند کتابخانه، سالن 
ورزشی و... در مجاورت آستان امامزادگان و برگزاری مراسم ملی دانست 

که این اماکن مذهبی را به هسته آگهی بخش مردم مبدل می کند.
احمدی پور بیان کرد: برگزاری کلاس های آموزش مهارت های زندگی 
به جوانان در این بقاع نقشی محوری در جوابگویی به نیازهای اساسی 

مردم دارد و متحول شدن سبک زندگی آنها را نتیجه می دهد.
وی اطعام و اکرام در بقاع را که جایگاهی معنوی و مورد قبول میان 
انسان ها دارد و خشنودی نیازمندان و در کنار آن اکرام زائران اهل بیت 

و جذب آنها را موجب می شود، با اهمیت ذکر کرد.
علاوه بر راهکارهای ارائه شده از سوی این کارشناس اقدامات ارزشمند 
دیگری هم زمینه تقویت فرهنگی این اماکن را فراهم می آورند که همه 
این راهبردها در سایه نیروهای توانمند و تلاش همه جانبه مسئولان 

محقق می شود.
در پایان باید گفت، به موجب قرار گرفتن در ماه فضیلت الهی می توانیم 
ضمن بهره مندی از برکات این ماه عزیز در تقویت بعد فرهنگی بقاع 
متبرکه اهتمام ویژه ای داشته باشیم و لازم است با برنامه ریزی های 
دقیق و راهبردهای علمی طرح هایی مانند ضیافت الهی که مختص 
این ماه است را توسعه دهیم و با جای دادن برنامه هایی مانند اقامه نماز 
جماعت، ترویج احکام، قرائت قران، اطعام فقرا و پاسخ گویی به مسایل 
شرعی توسط مبلغان و... امکان تحقق این هدف مهم را در ماه مبارکی 
مانند رمضان فراهم آوریم. به امید روزی که شاهد مبدل شدن این 

اماکن مقدس به قطب فرهنگی در سطح جهانی باشیم.

مدیرکل تأمین اجتماعی قم خبر داد:

جایگزینی مکانیزم ابلاغ الکترونیک
 به جای ابلاغ دستی در تامین اجتماعی قم

الکترونیکی  ابلاغ  به  با اشاره  مدیرکل تأمین اجتماعی قم 
صورت حساب کارگاه ها تصریح کرد: جایگزینی مکانیزم 
ابلاغ الکترونیک احکام مطالباتی به جای ابلاغ دستی به منظور 
بهبود فرآیندهای پیگیری مطالبات و تحقق وصول به هنگام 

مطالبات جاری و معوق از سال گذشته آغاز شده است.
به گزارش روابط عمومی اداره کل تامین اجتماعی قم،سید مجتبی 
موسوی در گفت وگویی با پایگاه اطلاع رسانی این اداره کل که به 
مناسبت هفته تامین اجتماعی انجام شده با تشریح اقدامات این اداره 
کل در سال 93 افزود:امکان ارائه لیست صورت مزد و حقوق از طریق 
اینترنت برای پانزده هزار کارفرما که موظف هستند هر ماه لیست 
بیمه کارکنان خود را ارائه دهند از طریق تمامی شعب که مجهز به 
سیستم دریافت لیست از طریق اینترنت هستند،در سال 93 امکان 

پذیر شده است.
وی با بیان اینکه دریافت و پرداخت غیر حضوری حق بیمه توسط 
سازمان تامین اجتماعی محقق شده است،افزود:حق بیمه ها از طریق 

اینترنت و دستگاه های ATM و POS دریافت می شود.
وی با اشاره به دریافت برگ پرداخت و پرداخت غیر حضوری حق بیمه 
از بیمه های اختیاری، حرف و مشاغل آزاد و بیمه های خاص، اظهار 
داشت: بیمه شدگان بیمه های اختیاری، حرف و مشاغل آزاد و بیمه 
های خاص می توانند با مراجعه به پایگاه اطلاع رسانی این اداره کل به 
نشانی www.qom.tamin.ir و استفاده از منوی مربوطه در بخش 
خدمات آنلاین نسبت به اخذ برگ پرداخت و پرداخت حق بیمه دوره 
مورد نظر خود از طریق اینترنت اقدام کنند و نیازی به مراجعه به شعب 

یا کارگزاری ندارند.
مدیرکل تامین اجتماعی قم با اشاره به سامانه متمرکز بیمه بیکاری 
تصریح کرد: در راستای ایجاد بانک های اطلاعات متمرکز و انسجام 
در مدیریت منابع و مصارف صندوق بیمه بیکاری و کاهش هزینه ها، 
بهبود فرآیندها، سامانه بیمه بیکاری در سطح ستاد مرکزی سازمان 
ایجاد شده و در حال حاضر اطلاعات تمامی مقرری بگیران در ستاد 
تجمیع و به روز رسانی می شود  و مراحل همپوشانی و پرداخت 

متمرکز بیمه بیکاری توسط مرکز در حال اجرا و توسعه است.
موسوی گفت:با انعقاد تفاهم نامه و تعامل اطلاعات با سازمان ها و 
نهادها، تعامل اطلاعاتی با سازمان فنی و حرفه ای به منظور استعلام 
صحت کارت مهارت کارگران ساختمانی، تعامل برخط با سازمان ثبت 

احوال به منظور دریافت اطلاعات هویتی مخاطبان انجام می شود.
وی افزود:در آینده نزدیک با تشکیل الکترونیکی پرونده های فنی 
بیمه شدگان، مستمری و درآمد حق بیمه هم زمان با نامنویسی و ورود 
اطلاعات اولیه در تمامی شعب استان با هدف حذف اسناد و مدارک 
کاغذی و سهولت در گردش اسناد و اطلاعات پروژه،پرونده الکترونیک 
برای بیمه شدگان جدیدالورود طراحی شده که موجب تحول بنیادین 

در فرآیند های سازمان خواهد شد.
وی گفت:سامانه متمرکز ارائه فیش و حکم افزایش به منظور ارائه 
خدمات غیر حضوری به مخاطبان به خصوص مستمری بگیران 
سازمان طراحی شده و ساخت سامانه های مذکور در دستور کار قرار 
گرفته و پس از طی مراحل اجرای آزمایشی به بهره برداری رسیده 
است که در حال حاضر مستمری بگیران می توانند با مراجعه به سایت 
رسمی سازمان به نشانی www.Qom.tamin.ir علاوه بر مشاهده 
فیش مستمری و حکم افزایش سالیانه نسبت به چاپ آن اقدام کنند.

مدیرکل تأمین اجتماعی قم با اشاره به اجرای ماده ۴5 قانون برنامه 
پنجم توسعه و صدور بخش نامه مربوطه، افزود:برخورداری ایثارگران و 

فرزندان شهدا از تسهیلات مربوط به معافیت از پرداخت مابه التفاوت 
متعلقه ناشی از انتقال کسور بازنشستگی از سایر صندوق های سازمان 
برای ۱5 سال سنوات بیمه ای بر اساس اجرای ماده ۴5 قانون برنامه 

پنجم توسعه انجام شده است.
وی در رابطه با افزایش تعرفه های اروتز و پروتز بیمه شدگان بعضاً تا 
3۰۰ درصد گفت: بر این اساس هزینه های پرداختی از سوی سازمان 
برای پروتز ها و اروتزهای مورد استفاده بیمه شدگان مشمول و افراد 

خانواده آنان افزایش چشمگیری یافته است.
موسوی در خصوص تقسیط بیمه کارگران ساختمانی گفت:با توجه به 
اینکه حق بیمه سهم کارفرمایی کارگران ساختمانی از محل ۱5 درصد 
مجموع عوارض پروانه ساختمانی تأمین می شود،لذا برای مساعدت به 
متقاضیان پروانه ساختمانی و پس از محاسبات حق بیمه متعلقه در 
صورت تقاضای متقاضی پروانه ساختمانی مبنی بر تقسیط حق بیمه 
ساختمانی، میزان حق بیمه سهم کارفرمایی با توجه به نسبت حق 

بیمه محاسبه شده و مساعدت لازم انجام می شود.
وی با اشاره به برون سپاری فعالیت های غیر حاکمیتی افزود: افزایش 
روزافزون فعالیت های سازمان و جلوگیری از حجیم شدن و بزرگ شدن 
سازمان، برون سپاری را به عنوان یک اصل مطرح می کند و به همین 
دلیل و به منظور کاهش فشار مراجعین به واحدهای سازمان برای 3 

کارگزاری در سطح استان مجوز لازم صادر شده و فعالیت دارند.
مدیرکل تأمین اجتماعی اظهار داشت:در اجرای مصوبه هیأت وزیران،از 
تاریخ ابتدای سال 9۴ تمامی مستمری های بازنشستگی، ازکارافتادگی 
و مجموع مستمری بازماندگان که تا پایان سال 93 برقرار شده اند به 

میزان ۱5 درصد مستمری آنان در اسفند ماه 93 افزایش یافته است.
وی تصریح کرد: با عنایت به تصمیمات متخذه  توسط شورایعالی کار 
و افزایش ۱7 درصدی حداقل دستمزد کارگران در سال 9۴،حداقل 
مستمری پرداختی به مستمری بگیران نیز وفق ماده ۱۱۱ قانون تأمین 

اجتماعی به میزان ۱7 درصد افزایش یافته است.
موسوی گفت: به منظور مساعدت به بیمه شدگان در پرداخت یکجا 
حق بیمه متعلقه بابت احتساب مدت خدمت نظام وظیفه و حضور 
داوطلبانه در جبهه ها،امکان پرداخت حق بیمه مزبور)سهم بیمه شده(

به صورت تقسیط از بهمن ماه 92 تاکنون فراهم شده است.
وی افزود:براساس تفاهمات انجام گرفته بین وزارتخانه های راه و 
شهرسازی، تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سازمان تأمین اجتماعی 
در اجرای مصوبات هیأت وزیران مربوط به مسکن مهر، دستوراداری 
محاسبه حق بیمه سهم کارفرمایی پروژه های مسکن مهر به واحدهای 
اجرایی ابلاغ و در حال حاضر مسائل و مشکلات مطروحه پروژه های 
مسکن مهر حل شده به طوری که با پرداخت حق بیمه تعیین شده 
مفاصا حساب مربوط به قراردادهای منعقده صادرمی شود و در صورت 
تداوم پروژه ها،پیمانکاران مربوطه می بایست با رعایت ماده 2۸ و 39 
قانون تأمین اجتماعی نسبت به ارسال لیست و پرداخت حق بیمه 

کارکنان شاغل پروژه اقدام کنند.
وی اظهار داشت:به منظور ایجاد وحدت رویه و یکسان سازی در نحوه 
محاسبه حق بیمه قراردادهای تحقیقاتی و پژوهشی منعقده موضوع 
ماده 3۸ قانون تأمین اجتماعی و همچنین تشخیص قراردادهای 
تحقیقاتی و پژوهشی منعقده وزارتخانه های علوم، تحقیقات و فناوری 
و بهداشت درمان و آموزش پزشکی با تشکیل جلسات مشترک در 
مجلس شورای اسلامی و وزارتخانه های مزبور تفاهم نامه مربوطه انجام 
و دستور اداری مربوطه درخصوص نحوه محاسبه حق بیمه قراردادهای 
مزبور و ارائه مفاصا حساب موضوع ماده 3۸ به واحدهای اجرایی استانی 

ابلاغ شده است.
وی با اشاره به نامنویسی متمرکز مخاطبین گفت:از ابتدای تیرماه 
امسال تخصیص شماره تأمین اجتماعی )SSN( به یکایک مخاطبان 
سازمان اعم از اصلی،تبعی و کارفرما،پس از احراز هویت و ضمن ارتباط 
بر خط با ثبت احوال و بررسی و پالایش روابط بیمه ای از طریق 
ماتریس همپوشانی و سپس شناسایی ارتباط اطلاعات بیمه ای گذشته 
مخاطب و شکل گیری حساب انفرادی توسط شعب تامین اجتماعی 

استان قم انجام می شود.
موسوی با اشاره به سامانه اینترنتی نمایش سوابق پرداخت حق بیمه 
و رسیدگی و پاسخگویی به اظهارات و اعتراضات مخاطبین افزود:در 
راستای ایجاد دولت الکترونیک و ارائه خدمات غیر حضوری مطلوب و 
همچنین تسهیل در امور جاری،بیمه شدگان محترم می توانند سوابق 
پرداخت حق بیمه مربوطه را در سامانه اینترنتی سوابق به  نشانی 
Savabegh.Tamin.ir مشاهده کرده و در صورت اعتراض به آن 
با استفاده از لینک »اعتراض« درخواست خود را ثبت و همچنین از 

طریق منوی پیگیری پاسخ را مشاهده کنند.
وی اظهار داشت:به منظور گسترش پوشش بیمه ای به ایرانیان خارج از 
کشور که فاقد نظام حمایت تأمین اجتماعی هستند،با همکاری سازمان 
های ذی مدخل امکاناتی فراهم شده است تا هموطنان مذکور بدون 
نیاز به حضور در کشور نسبت به بیمه پردازی خود نزد سازمان تأمین 

اجتماعی اقدام کنند.
مدیرکل تامین اجتماعی استان قم در خصوص تعداد بیمه شدگان 
اصلی گفت:در حال حاضر 22۱ هزار نفر بیمه شده اصلی تحت پوشش 
بیمه تامین اجتماعی استان قم هستند که با احتساب بیمه شدگان 
اصلی و افراد تبعی آنها تعداد 75۰ هزار نفر در این استان تحت بیمه 

تامین اجتماعی هستند.
وی به بیمه کارگران ساختمانی استان قم اشاره و بیان کرد: امسال این 
استان پنج هزار سهمیه برای بیمه کارگران ساختمانی داشته و این در 
حالی است که در حال حاضر ۱3 هزار کارگر ساختمانی استان قم 

تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی هستند.
موسوی به پرداخت های این سازمان در سال گذشته اشاره و ابراز 
داشت:سال گذشته اداره کل تامین اجتماعی قم ماهانه 22 میلیارد 
تومان پرداختی داشت که این رقم در سالجاری به ماهانه 27 میلیارد 

تومان رسیده است.
مدیرکل تامین اجتماعی استان قم در ادامه افزود:تامین اجتماعی قم در 
سال گذشته حدود 5۰۰ میلیارد تومان در استان هزینه کرده که 3۴2 
میلیارد تومان آن در بخش تعهدات بیمه ای و ۱22 میلیارد تومان آن 

نیز پرداخت های درمانی بوده است.
وی ادامه داد:در سالهای 9۱ و 92 با احتساب پرداخت ها و دریافت ها 
مبالغ اندکی بیشتر از مصارف نصیب تامین اجتماعی قم شد اما در 
سال 93 رقم دریافت ها و پرداخت ها با یکدیگر برابری داشت که 
علاوه بر تعهدات بلند مدت و کوتاه مدت یکی از دلایل آن افتتاح 
بیمارستان امام رضا)ع( است که منجر به مراجعات بسیاری از مردم 
به این بیمارستان و افزایش پرداختی های تامین اجتماعی شده است.

این سازمان به شکل  ارائه خدمات  بر گسترش  تاکید  با  موسوی 
الکترونیکی گفت:در حال حاضر ۱2 خدمت تامین اجتماعی بصورت 

الکترونیک ارائه می شود.
درصد   97 حدود  قمی  کارفرمایان  خوب  همکاری  افزود:با  وی 
لیست های حق بیمه کارگران بصورت اینترنتی ارسال می شود و 52 
درصد بیمه شدگان حرف و مشاغل آزاد نیز برگ پرداخت ماهانه خود 

را بصورت اینترنتی دریافت و پرداخت می کنند و این امر باعث شد تا 
از مراجعه حضوری بیش از 6۰۰ هزار نفر جلوگیری شود.

وی به اصلاحات برخی از بخش نامه ها و ابلاغ های صورت گرفته به 
این سازمان اشاره و گفت: اصلاحات خوبی در این زمینه انجام شده 
است که به عنوان مثال در گذشته فرآیند درمانی فردی که میخواست 
بیمه پرداز تامین اجتماعی شود پروسه ای طولانی داشت که این امر 
در حال حاضر تنها با مراجعه به پزشک معتمد تامین اجتماعی انجام 
می شود مگر اینکه فرد بیماری خاصی داشته باشد که در اینصورت 
با نظر پزشک معتمد برای ادامه تشخیص پرونده وی به کمیسیون 

پزشکی استان ارجاع می گردد.
مدیرکل تامین اجتماعی قم در ادامه به راه اندازی شعبه و باجه های 
این اداره کل در مناطق مختلف شهر اشاره و گفت: راه اندازی شعبه 
چهار تامین اجتماعی در منطقه نیروگاه قم با 22 هزار بیمه شده، سه 
هزار کارفرما و سه هزار مستمری بگیر و بخش قابل توجهی از کارگران 
ساختمانی که در این منطقه زندگی می کنند توانسته  بار مراجعات به 

سایر شعب را کاهش دهد.
وی به برون سپاری و واگذاری بخشی از خدمات تامین اجتماعی به 
بخش خصوصی اشاره و گفت: در حال حاضر ۱6 خدمتی که از سوی 

تامین اجتماعی ارائه می شد به بخش خصوصی واگذار شده است.
موسوی در ادامه به نظارت های مستمر اداره کل تامین اجتماعی قم 
اشاره و بیان کرد:در سال گذشته ۱6 هزار و ۸۰۰ مورد نظارت انجام 
و نزدیک به ۱3۰۰ کارگاه جدید که از دو تا ۱۰ نفر کارگر داشتند 

شناسایی شدند.
وی با اشاره به بیمه قالیبافان گفت:نزدیک به ۱۱ هزار نفر در قم تحت 
پوشش بیمه قالیبافان بودند که بیمه 2 هزار و 3۰۰ نفر از آنها به دلیل 

عدم اشتغال واقعی بیمه شده در شغل قالی بافی قطع شده است.
مدیرکل تامین اجتماعی استان قم با اشاره به اینکه برای پذیرش بیمه 
افراد در زمینه قالیبافی باید از سوی دولت تامین بودجه صورت گیرد 
و از طرفی دیگر باید نیازسنجی کامل در استان صورت گرفته شود 
تا افرادی که واقعا در این شغل فعالیت می کنند تحت پوشش بیمه 

قالیبافی قرارگیرند.
وی با اشاره به خدمات تامین اجتماعی و قانون این سازمان گفت: قانون 
تامین اجتماعی از بهترین قوانین تدوین شده در کشور است که هنوز 
نیز نسبت به مدت زمان زیادی که از آن می گذرد دارای کارایی بسیار 

خوبی است هر چند در بخش هایی نیازمند اصلاح است.
موسوی به پرداخت حق بیمه های کارفرمایان اشاره و ابراز داشت: 
متاسفانه هنوز در برخی از کارگاه ها کارفرمایان در پرداخت های 
حق بیمه کارگران تعلل می کنند و این در حالی است که درصد 

پرداخت های تامین اجتماعی از میزان دریافتی های آن بیشتر است.
وی تعداد بیمه شدگان اصلی تامین اجتماعی در استان قم را 22۱هزار 
نفر ذکر و خاطر نشان ساخت:بیمه شدگان اجباری،خاص،توافقی و 
بیکاری به ترتیب مقام های اول تا چهارم بیمه شدگان در استان را به 

خود اختصاص داده اند.
مدیرکل تامین اجتماعی استان قم تعداد کل بیمه شدگان تحت 
پوشش در بخش بیمه توافقی در استان را ۱3۴ هزار نفر ذکر کرده 
و افزود:از این تعداد تحت پوشش ۴۱ هزار نفر بیمه شده اصلی و 93 

هزار نفر تبعی آنان هستند.
و  بسیجیان،مداحان  و  روحانیون،رزمندگان  و  طلاب  از  وی 
شاعران،اعضای سازمان نظام پزشکی،خادمان مساجد و باربران بعنوان 
واجدان شرائط استفاده از بیمه توافقی نام برده و تصریح کرد:بزرگترین 
گروه بیمه شدگان توافقی تامین اجتماعی در استان قم را تشکیل 

میدهند.
سید مجتبی موسوی درادامه این مصاحبه با بیان اینکه یکی از خدمات 
سازمان پرداخت بیمه بیکاری به کسانی است که به عللی از کار اخراج 
شده و یا به عوامل دیگر از گردونه کار خارج می شوند می باشد ،تعداد 
بیمه شدگان اصلی بیمه بیکاری دراستان قم را  ۱237 نفر اعلام کرد.

وی با بیان اینکه استان قم در سطح کشور با کمترین تعداد بیمه 
بیکاری مواجه است تصریح کرد:مقرری بگیران بیمه بیکاری تامین 
اجتماعی در استان قم فقط نیم درصد بیمه شدگان اصلی را شامل 

می شوند.
وی میزان پرداختی بایت بیمه بیکاری در سال 93 را ده میلیارد تومان 

عنوان کرد.
وی تعداد مستمری بگیران اصلی تامین اجتماعی قم را 35 هزار نفر 
عنوان کرده و تاکید کرد:بازنشستگان ۴9  درصد مستمری بگیران را 
در استان تشکیل میدهند و مستمری بگیران فوت )۴5 درصد( و 
مستمری ازکارافتادگی)6 درصد( به ترتیب در رده های دوم و سوم 

قرار دارند.
سید مجتبی موسوی گفت:در سال 93 بیش از 7 میلیارد تومان بابت 
تعهدات کوتاه مدت سازمان تامین اجتماعی در استان قم پرداخت 
شده است که در مقایسه با سال 92 از آن ۱۰ درصد افزیش داشته 

است.
و  بارداری،اروتز  های  هزینه  کمک  بابت  مبلغ  این  افزود:  وی 
ایام  ،غرامت دستمزد  و دفن  نقص عضو،کفن  پروتز،ازدواج،غرامت 

بیماری و ... به بیمه شدگان تامین اجتماعی استان پرداخت گردید.
مدیرکل تامین اجتماعی قم پرداخت تعهدات بلند مدت در سال 93 را 
بیش از 2۸5 میلیارد تومان عنوان کرد و گفت:این مبلغ در مقایسه با 
مدت مشابه سال قبل از رشد 36 درصدی برخوردار بوده و بابت انواع 

مستمری بازنشستگی،ازکارافتادگی و بازماندگی پرداخت شده است.
وی میزان مطالبات معوق تامین اجتماعی قم از کارفرمایان را 65 
میلیارد تومان عنوان کرد و افزود:بیش از 2۸ میلیارد تومان از این 

بدهی به 3 شرکت بزرگ استان تعلق دارد.
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سخنگوی قوه قضائیه گفت: میلیارد نفتی در زمان دادسرا 
همکاری لازم را نمی کرد و تا آخر هم مشخص نشد که پول ها 
را چه کار کرده است، البته اقدامات فوق العاده ای در داخل و 

خارج برای ردیابی پول ها انجام شده است.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در نشست خبری خود 
از بازداشت ۴ وکیل و ۴ کارمند متخلف دستگاه قضایی خبر داد و 
اظهار داشت: در پی اولویت دستگاه قضایی برای مبارزه با فساد در 
داخل و خارج از قوه قضائیه از نشست قبلی سخنگوی قوه قضائیه با 
خبرنگاران تا کنون ۴ نفر از وکلای متخلف که رشوه به کارمندان داده 

بودند یا تخلفات دیگری داشتند، بازداشت شدند. 
وی ادامه داد: همچنین ۴ کارمند از دستگاه قضایی و ۴ نفر دلال 

که مرتکب جعل و کلاهبرداری شده اند بازداشت شدند. 
سخنگوی قوه قضائیه افزود: بعضی از این افراد با کارمندان و 

وکلای متخلف در ارتباط بودند. 
بازداشت تعدادی از اعضای هیات مدیره موسسه میزان 

محسنی اژه ای در ادامه با بیان اینکه ساماندهی موسسات اعتباری 
و شرکت  های تعاونی کماکان در دستور کار دولت، بانک مرکزی و 
قوه قضائیه است، گفت: مجدداً به این موسسات گفته شده باید تحت 
نظارت بانک مرکزی و قانون فعالیت کنند. به آنها فرصتی داده شده 
تا در این رابطه اقدام کنند و چنانچه این اقدامات را انجام ندهند با 

مشکل مواجه می شوند. 
وی با اشاره به پرونده موسسه میزان، گفت: قرار بود این موسسه 
در بانک صادرات ادغام شود ولی اعضای هیأت مدیره این موسسه، 
این موضوع را قبول نکردند. آنها باید در یک فرصت اقداماتی را انجام 
می دادند که انجام ندادند و به همین دلیل تعدادی از اعضای هیأت 

مدیره بازداشت شدند. 
محسنی اژه ای گفت که برای موسسه میزان مدیر تصفیه انتخاب 

شده و اقدامات تصفیه این موسسه در حال انجام است. 
سخنگوی قوه قضائیه تصریح کرد: هم بانک مرکزی به عنوان 
اخلال در نظام اقتصادی علیه موسسه میزان اعلام جرم کرده و هم 

بعضی از سپرده  گذاران با عنوان خیانت در امانت شکایت کرده اند. 
محکومیت 5 نفر از فعالان فتنه ۸۸ به حبس 

محسنی اژه ای اظهار کرد: 5 نفر از کسانی که در فتنه ۸۸ فعالیت 
داشتند که بعضی از آنها در خارج بودند و برگشتند و بعضی هم در 

داخل بودند، پرونده شان به دادگاه رفت و محکوم شدند. 
محسنی اژه ای با بیان این که این افراد به حبس محکوم شده اند، 

گفت: حکم صادره بدوی و قابل اعتراض است. 
محسنی اژه ای از بیان جزئیات حکم این افراد خودداری کرد. 

سخنگوی قوه قضائیه ادامه داد: در همین رابطه برخی از افراد 
جدیدی که مسائل شان روشن شد نیز ممنوع الخروج شدند. 

وی با اشاره به تشکیل پرونده برای برخی افراد در این  رابطه ، اظهار 
کرد: افرادی که در خارج از کشور هستند موضوع به آنها ابلاغ می شود 

و اگر نیایند به صورت غیابی محاکمه می شوند. 
سخنگوی قوه قضائیه گفت: در این رابطه برای یک فرد دیگر نیز 

کیفرخواست صادر شده است. 
محسنی اژه ای گفت: بعضی از افرادی که در فضای مجازی اقدام 
به نشر اکاذیب، تشویش اذهان عمومی و توهین به افراد یا نهادها 

می کردند توسط پلیس فتا بازداشت شدند. 
وی تصریح کرد: کسانی که تصورشان این است در فضای مجازی 
قابل شناسایی و پیگیری نیستند اشتباه می کنند. ما هم هشدار 
می دهیم که فکر نکنند از طریق فضای مجازی می توانند به اقدامات 

خود ادامه دهند چرا که دیر یا زود شناسایی می شوند. 
محسنی اژه ای با بیان این که از فاصله نشست خبری قبلی تاکنون 
در خصوص مواد مخدر اجرای حکم و دستورهای جدید داشتیم، 
افزود: با اقدامات امنیتی که صورت می گیرد، دستگیری ها عمدتاً به 

سمت باندها و فعالیت های عمده رفته است. 
وی گفت: با تلاش اداره اطلاعات اصفهان در یکی دو هفته اخیر 
دو باند قوی قاچاق مواد مخدر شناسایی شدند که از یکی از آنها بیش 

از ۱9۰ کیلو تریاک و ۱۴۰ کیلو هروئین کشف شده است. 
وی افزود: در همین رابطه در یزد از یک باند 9۰۰ کیلو تریاک و 

بیش از ۱۰۰ کیلو حشیش کشف شده است. 
هشدار  آنها  خانواده های  و  افراد  این  به  گفت:  محسنی اژه ای 
می دهیم که به هیچ وجه اغماض نخواهد شد. آسیب های مواد مخدر 
بسیار زیاد است؛ لذا خودشان مراقب باشند و اگر به مواردی برخوردند 

حتماً گزارش کنند. 
جلسه  سومین  برگزاری  به  اشاره  با  قضائیه  قوه  سخنگوی 
دادگاه خبرنگار واشنگتن پست، گفت: همان طور که می دانید 
امروز دادگاه جیسون رضائیان برگزار شد. رسیدگی به این پرونده 
ادامه دارد و از جلسه بعدی و همچنین صدور حکم مطلع خواهید 

شد. 
توصیه محسنی اژه ای به وکلای میلیاردر نفتی 

محسنی اژه ای در ادامه در پاسخ به سئوال خبرنگاری مبنی 
بر اینکه در پرونده آقای بقایی برخی اعلام کردند که وی اموالی 
را از کشور خارج کرده و در کشورهای دیگر سرمایه گذاری 
کرده است، آیا این موضوع صحت دارد؟ بیان کرد: اگر کسی 
درباره  محتویات پرونده قضایی که مطرح است مطالبی را بازگو 

به  پرونده  که  زمانی  تا  و  است  داده  انجام  قانون  کند خلاف 
مراحل نهایی یا نیمه نهایی نرسد نمی توان درباره  آن صحبت 

کرد. 
وی افزود: من از جزییات پرونده وی اطلاع ندارم و اگر هم اطلاع 

داشته باشم از بیان آن معذورم. 
معاون اول قوه قضاییه در پاسخ به سئوال دیگری درباره  این که 
تعدادی از نمایندگان مجلس مدعی شدند که میلیاردر نفتی در 
زندان نیست و روند رسیدگی به پرونده وی به کندی پیش می رود 
و خواستار ملاقات با وی شده اند، اظهار کرد: من تا حالا نشنیدم که 
نماینده ای گفته باشد که وی در زندان نیست و این که بیان شده کار 
قابل توجهی در این پرونده انجام نشده است من نمی دانم منظورشان 

چیست؟ 
وی ادامه داد: انصافا از زمانی که وی بازداشت شده و تا الان 
اقدامات سنگینی انجام شده و شاهد این مدعا کیفرخواستی است 

که برای وی صادر شده است. 
محسنی اژه ای ادامه داد: این متهم در زمان دادسرا همکاری لازم 
را نمی کرد و تا آخر هم مشخص نشد که پول ها را چه کار کرده است، 
البته اقدامات فوق العاده ای در داخل و خارج برای ردیابی پول ها انجام 
شده است. چند بار هیات هایی به کشورهای خارجی در این زمینه 

اعزام شده اند. 
محسنی اژه ای خطاب به وکلایی که می خواهند وکالت پرونده 
میلیاردر نفتی را بر عهده بگیرند گفت: این وکلا حتما باید برای 
تحقیقات و بازجویی هایی که در این پرونده انجام می شود وقت 
بگذارند. این طور نباشد که در کنار این پرونده، پرونده  دیگری را بر 
عهده بگیرند، بلکه آنها باید روزی 7 الی ۸ ساعت پرونده را مطالعه 

کنند. در واقع اگر آنها می خواهند حق الوکاله میلیاردی بگیرند واقعا 
باید بر روی پرونده وقت بگذارند. 

محسنی اژه ای تصریح کرد: اگر نماینده ای طبق قانون درخواستی 
را ارائه دهد طبیعتا درخواستش پذیرفته می شود.

بازداشت یک نفر در پرونده دکل نفتی
محسنی اژه ای در پاسخ به سوال خبرنگار ایلنا مبنی بر اینکه 
در خصوص پرونده دکل گمشده آیا فرد یا افرادی بازداشت شده اند، 
گفت: البته این که از این موضوع تعبیر مفقود شدن داشته باشیم، 
نمی دانم درست است یا خیر، این پرونده هنوز به پایان نرسیده است. 
باید بررسی شود که آیا سر این شرکت کلاه گذاشته اند یا با شرکت 

خارجی تبانی صورت گرفته است.
وی با تاکید بر اینکه استفاده از تعبیر دکل مقفود شده در این 
رابطه درست نیست، گفت: البته گزارش هایی در این خصوص در 
مراحل مختلف انجام شده است. من قبلا گفتم گزارش رسمی به ما 
نرسیده، اما بعد مطلع شدم که این گزارش با نام یک فرد به ما رسیده، 
نه با عنوان دکل اتفاقا در چند مرحله گزارش هایی رسیده و پرونده 

در دادسرای تهران است.
سخنگوی  قوه قضاییه با اعلام این خبر که در رابطه با این پرونده 
یک نفر دستگیر شده و همچنان در بازداشت است، گفت: البته از 
افرادی در خصوص این موضوع تحقیق شده و تحقیقات هم چنان 

ادامه دارد.
اژه ای در پاسخ به این سوال که آیا اطلاعات شرکت تاسیسات 
دریایی به  قوه قضاییه کمکی به روند پرونده داشته، گفت: طبیعی 
است که این اطلاعات مورد استفاده قرار می گیرد اما اینکه اطلاعات 

آنها مورد قبول هم واقع شود، بحث دیگری است.

گزارش: خیر الله شفیعی 

مذاکرات ایران و شش قدرت جهانی در هتل »کوبورگ« وین 
لحظات آخر، حساس و نفس گیر خود را می گذراند. مردم ایران آماده 
دریافت خبر خوش و نهایی مذاکرات هستند و در نقطه مقابل نخست 
وزیر صهیونیست ها خشم گرفته و از تسلیم قدرت های جهانی در 

برابر اراده ایرانی ها سخن می گوید. 
این وضعیت، آشکارا و شفاف دستاوردها را عیان می سازد. تا 
اینجای کار یک خسته نباشید جانانه تقدیم به تیم هسته ای ایران. 
رضایت مردم، خشم صهیونیست ها، این دستاوردی بس عظیم و 
کافی است. بقیه بماند برای روزهای آتی که مدیریت ایرانی در پسا 
تحریم و در پایان خوش مذاکرات دستاوردها و تبعات مثبت و ارزنده 
این ماراتن دو ساله - و شاید ۱3ساله- را گلچین خواهد کرد و کشور 

را به سوی عزت، آبادانی و اعتلای بیشتر پیش خواهد برد. 
گزارش ها از وین پایتخت اتریش حاکیست تیم های مذاکره 
کننده خواب را بر خود حرام کرده و سخت در حال مذاکره و مباحثه 
برای حل آخرین اختلافات بین خود هستند و بزودی پایان مذاکرات 
را اعلام خواهند کرد و چمدان به دست راهی پایتخت های خود 
خواهند شد. امید داریم که تیم ایرانی با دستانی پر، لبانی خندان و 

قلوبی آرام و پر غرور به آغوش میهن باز می گردند. 
حسن روحانی رییس جمهوری، در ضیافت افطار تشکل های 
حوزه زنان وخانواده، لبخند رضایت بر لب داشت و از تحقق وعده 
انتخاباتی خود در به پایان بردن پیروزمندانه بحران هسته ای سخن 
گفت. وی با یادآوری مذاکرات هسته ای ایران با گروه ۱+5 گفت: 
»خدا را شاکرم وعده ای که در دوران انتخابات به مردم برای حل 

معضل هسته ای دادم، تا بدین جا عملی شده است«.
رییس شورای عالی امنیت ملی با قدردانی از تلاش های خستگی 
ناپذیر تیم مذاکره کننده هسته ای ایران در دو سال گذشته اظهار 
داشت: هر زمان که با مذاکره کنندگان صحبت می کنم، خستگی از 
صدای دیپلمات های کشورمان بوضوح نمایان است، اما آنان با اقتدار 
ایستاده اند. رییس جمهوری با قدردانی از حمایت های مردم و مقام 
معظم رهبری در پیمودن راه بسیار طولانی مذاکرات هسته ای، در 
عین حال گفت: در حال حاضر به قله بسیار نزدیک هستیم، ولی 
هنوز قدم هایی تا رسیدن به این قله فاصله داریم، ان شاء الله به حول 
و قوه الهی مذاکره کنندگان ایرانی در این مصاف سخت و پیچیده، 

پیروز خواهند بود.
خبرنگاران، تصویربرداران و دیگر ناظران در وین نیز از انتظار برای 
اعلام »توافق نهایی« سخن می گویند. توافقی که فعالیت هسته ای 
از جمله غنی سازی را حق مسلم ایران می داند، کلیه تحریم ها را 
لغو می کند و ایران با قدرت و عزت به صحنه جهانی باز می گردد تا 
نقشی افزون تر در معادلات و تصمیم گیری های جهانی، و در مبارزه 
با پلشتی و تروریست های نوظهور تکفیر و داعش و برادرخوانده های 

آنان بر عهده گیرد. 
دیپلمات های حاضر در مذاکرات هسته ای وین، شامگاه یکشنبه 
از اجماع بر سر اختلافات باقی مانده و احتمال اعلام توافق جامع 
تا امروز -دوشنبه- میان گروه پنج به علاوه یک و ایران خبر دادند 
و رسانه های بین المللی نیز خبرهایی با محتوای مشابه را مخابره 

کردند.  بازگشت وزیران خارجه شش کشور گروه پنج به علاوه یک 
به پایتخت اتریش که برخی هم اکنون در وین به سر می برند و 
برخی نیز راهی این شهر هستند، نوید بخش پایان ماراتن نفس گیر 
و طولانی مذاکرات هسته ای است. »سرگئی لاوروف« وزیر امور 
خارجه روسیه شامگاه یکشنبه برای حضور در مذاکرات از مسکو به 
وین بازگشت، گفته می شود 'وانگ یی' همتای چینی وی نیز به وین 
رسیده است، »فیلیپ هاموند« وزیر امور خارجه انگلیس هم که به 

دلایل نامشخصی به انگلیس بازگشته است. 
روزنامه انگلیسی »گاردین« با بیان اینکه در تمام طول مدت 
مذاکرات، تمام طرف های مذاکره به غیر از »جان کری« وزیر امور 
خارجه آمریکا سفرهایی را به خارج از وین داشته اند، نوشت: این 
طولانی ترین زمانی است که یک وزیر خارجه آمریکا بر سر یک 

موضوع و در یک جا پس از جنگ جهانی دوم مانده است. 
کری پس از گفت وگو با همتای ایرانی اش گفته است: »من 
فکر می کنم که ما داریم به یک تصمیم واقعی دست می یابیم. لذا 
من می گویم، چون ما چند کار دشوار برای انجام داریم، من امیدوار 

خواهم ماند«. 
»لوران فابیوس« وزیر خارجه فرانسه نیز که در وین به سر می برد، 

گفت: من امیدوارم که به آخرین گام های ماراتن مذاکرات برسیم.
روزنامه 'بوستون گلوب' هم به نقل از وزیر امور خارجه آمریکا ابراز 
امیدواری کرد که با رسیدن به توافق با ایران، چالش های منطقه 
ای - از جمله داعش- حل و فصل شود. کری در این باره گفته است 
که به توافق هسته ای با ایران، نه تنها به عنوان ابزاری برای ممانعت از 
دستیابی ایران به سلاح هسته ای )طبق ادعای غرب(، بلکه به عنوان 
اصلی برای موفقیت های دیپلماتیک آینده در سراسر خاورمیانه، بویژه 

در مبارزه با داعش نگاه می کند. 
»به نظر من این فرصت وجود دارد که بتوانیم همه طرف ها را 
برای رسیدن به رویکردی هماهنگ متحد کنیم، چه کسی می داند 

شاید رسیدن به توافق با ایران مسیری را در این سمت بازگشاید« این 
بخش های دیگر سخنان کری است. 

این احتمال که توافق هسته ای با ایران می تواند به پیشرفت 
های بیشتری در منطقه منجر شود، کری را هیجان زده کرده 
است. ایجاد عزم و اراده قوی تر در قدرت های منطقه ای برای 
مبارزه با داعش مهمترین پیامد و منفعت ناشی از این توافق و 
اعتراف به جایگاه ویژه و تعیین کننده ایران در منطقه و جهان 
است. در این حال جمهوریخواهان آمریکا برخی کشورهای عربی 
و همچنین رژیم صهیونیستی از این توافق به عنوان »توافق بد« 
و »توافقی به نفع ایران« یاد می کنند و نارضایتی خود را کتمان 

نمی کنند. 
در   - صهیونیستی  رژیم  وزیر  نخست  نتانیاهو  بنیامین 
جدیدترین واکنش ها نسبت به مذاکرات وین و دستاوردهای 
آن- با بیان اینکه توافق لوزان هم برای اسراییل یک توافق بد 
بود، ادعا کرد که عقب نشینی های قدرت های بزرگ و دادن 
امتیازهای بیشتر به ایران راه آن را برای دستیابی به »بمب های 

هسته ای« هموار می کند.
نتانیاهو در حالی این ادعا را همواره تکرار می کند که جمهوری 
اسلامی ایران بارها بر صلح آمیز بودن برنامه هسته ای خود تاکید و 
اعلام کرده است که با ساخت و استفاده از سلاح هسته ای برمبنای 
رژیم  دیگر  از سوی  و  است  مخالف  انسانی  و  دینی  های  آموزه 
صهیونیستی با در اختیار داشتن صدها بمب هسته ای در زرادخانه 
های خود اکنون به خطری بزرگ برای منطقه و جهان تبدیل شده 

است.
نخست وزیر رژیم صهیونیستی اعتراف کرد که نمی توانیم نگرانی 
خود را از سرازیر شدن میلیاردها دلار به ایران بعد از توافق هسته ای 
ابراز نکنیم. وی گفت که ایران هرگز حاضر نشده از مواضع خود عقب 

نشینی کند و همواره بر مبارزه با اسراییل تاکید کرده است.

علاوه بر نتانیاهو، »یوفال اشتاینتس« وزیر انرژی رژیم صهیونیستی 
که مامور اداره ارتباطات با غرب برای مقابله با پرونده هسته ای ایران 
است نیز گفت که توافق هسته ای با ایران در چند روز آینده امضا 
می شود و این بیانگر ضعف قدرت های بزرگ است. اشتاینس به طور 
تلویحی به شکست تلاش های رژیم صهیونیستی برای جلوگیری از 
توافق هسته ای اعتراف کرد و گفت: »یک توافق بسیار بدتر از آنچه 

انتظار داشتیم، در حال امضا شدن است«.
در این حال »گیورا آیلند« رئیس پیشین شورای امنیت ملی رژیم 
صهیونیستی به شکست تلاش های اسراییل برای جلوگیری از توافق 
ایران و غرب اعتراف کرده و نوشته است: اسرائیل با سیاست ناکارای 
خود دیگر تاثیری برمذاکرات اتمی با ایران ندارد و این موضوع سبب 
شده سیاست این کشور در آمریکا به عنوان سیاستی افراطی ارزیابی 

شود. 
اشتباه،  های  سیاست  همین  دلیل  به  که  است  گفته  وی 
سیاستمداران آمریکایی دیگر حاضر نیستند نظر کارشناسان اسراییل 

را درباره مذاکرات اتمی با ایران بشنوند. 
رادیو صدای آلمان )دویچه وله( هم اعلام کرد: بسیارند کسانی که 
در اسرائیل از بنیامین نتانیاهو می خواهند از موضوع ایران فاصله بگیرد 
و به موضوع های داخلی واقعی بپردازد. دویچه وله همچنین افزوده 
است: بزرگ نمایی خطرات یک ایران اتمی گرچه برای سیاستمداران 
و کارشناسان اسراییل بسیار پراهمیت است، ولی چندان مورد توجه 

مردم عادی اسراییل نیست. 
»عقاب« های آمریکا، نیز هم آوا با صهیونیست ها همچنان با 
روند مذاکرات هسته ای مخالفت هیستریک می ورزند. »جان بینر« 
رییس جمهوریخواه مجلس نمایندگان آمریکا با ابراز نارضایتی از روند 
مذاکرات در گفت وگو با شبکه تلویزیونی سی.بی.اس گفته است: »اگر 
پرزیدنت اوباما میز مذاکره بر سر برنامه هسته ای ایران را ترک کند، او 
را تحسین می کنم؛ زیرا نبود توافق، بهتر از یک توافق بد خواهد بود«. 
بینر افزوده است: »آنچه از جریان مذاکرات درز کرده است، نشان 
می دهد نمایندگان آمریکا تقریبا از همه خطوط تعیین شده که 
خودشان تعیین کرده بودند، فاصله گرفته اند. نمی خواهم شاهد یک 

توافق بد باشم«. 
»باب کورکر« رییس کمیته روابط خارجی سنای آمریکا نیز به 
شبکه تلویزیونی ان.بی.سی گفته است: من فکر می کنم که مردم 
متوجه خواهند شد که اگر این توافق بدی باشد که به ایران اجازه دهد 

به سلاح اتمی دست پیدا کند، آنها این توافق را تایید نخواهند کرد.
»لورت« استاد دانشگاه ایالتی پنسیلوانیا، با تایید مخالفت اسراییل 
و عربستان با توافق با ایران و بهبود روابط تهران- واشنگتن یادآور می 
شود که دغدغه اصلی آمریکا این نیست که ایران سلاح هسته ای 
دارد یا نه، بلکه دغدغه واشنگتن اهمیت ایران در تاریخ و هویتش 
در منطقه است، به طوری که می توان تمدن این کشور را با تمدن 

چین مقایسه کرد. 
آری به گواه تاریخ، تمدن ایران، همواره تحسین برانگیز بوده است. 
تاریخ بار دیگر برگ زرین دیگری بر این تمدن خواهد افزود. این بار 
این برگ زرین در »کوبورگ« ورق خواهد خورد؛ و کوبورگ نیز به 
تاریخ خواهد پیوست و بر خود خواهد بالید و ما منتظر خبرهای 

خوب خواهیم ماند.

وزیر کشور از آمادگی وزارت کشور برای برگزاری جشن 
هسته ای خبر داد و گفت: به همه استان ها و نیروی انتظامی 
اعلام کرده ایم در صورت توافق هسته ای شرایط مناسبی را 

برای حضور مردم مهیا کنند. 
به گزارش ایرنا، عبدالرضا رحمانی فضلی روز دوشنبه در حاشیه 
هفتاد و پنجمین جلسه شورای اجتماعی کشور در جمع خبرنگاران 
افزود: اگر موضوع هسته ای ختم به خیر شود مردم به صورت 
خودجوش این موضوع را جشن می گیرند و ما آمادگی لازم را برای 
برگزاری این جشن داریم.وی تاکید کرد که به همه استان ها و نیروی 
انتظامی اعلام کرده ایم تا در صورت توافق هسته ای شرایط مناسبی 
را برای حضور مردم مهیا کنند.وزیر کشور در عین حال یادآور شد 
: تاکنون چیزی با عنوان برگزاری جشن هسته ای به وزارت کشور 

ابلاغ نشده است.
افشانی گزینه پیشنهادی برای استانداری فارس است

رحمانی فضلی همچنین در پاسخ به سوالی درباره گزینه نهایی 
استانداری فارس اظهارداشت: محمد علی افشانی گزینه پیشنهادشده 

وزارت کشور برای استانداری فارس است.
گزینه  عنوان  به  را  نفر  پنج  مجلس  نمایندگان  افزود:  وی 
اما  کردند  معرفی  کشور  وزارت  به  فارس  استانداری  پیشنهادی 
هیچ کدام صلاحیت لازم را برای این استان نداشته اند.وزیر کشور 
در پاسخ به سوال یکی دیگر از خبرنگاران مبنی بر این که باتوجه 
به اعتراض ۱۸نماینده مجلس و تهدید شما به استیضاح، آیا گزینه 
پیشنهادشده برای استانداری فارس قطعی است، اظهارداشت: هم 
نمایندگان مجلس هم دولت وظایفی دارند اما دولت تصمیم می گیرد 

که کدام گزینه مورد تایید قرار گیرد. وظیفه مجلس نیز نظارت است. 
رحمانی فضلی ادامه داد: ما در تعامل با مجلس اعلام کردیم حاضر 
به هماهنگی هستیم و در این خصوص نمایندگان مجلس آن 5 نفر 
را پیشنهاد کردند. وی اظهار امیدواری کرد که بعد از معرفی استاندار 
جدید فارس ، نمایندگان مجلس تعامل خوبی را در این خصوص با 

دولت و استاندار جدید داشته باشند. 
دستگیرشدگان تروریستی ۳ نفر بودند

وزیر کشور درباره بازداشت عوامل تروریستی دو روز گذشته در 
شرق کشور نیز گفت: 3 نفر از افراد وابسته به گروه های تروریستی 

فعال در شرق ایران در دو روز گذشته بازداشت شده اند.
رحمانی فضلی ادامه داد: در درگیری که در مناطق مرزی شرق 
کشور به وقوع پیوست، 3 نفر از اعضای شبکه های وابسته به گروه 

های تروریستی مجهز به مواد منفجره و مسلح به کمربندهای 
انفجاری بودند و قصد ورود به داخل ایران را داشتند که با تدابیر 

مرزبانان غیور بازداشت شدند.
برنامه ای برای برچیده شدن ستاد سوخت کشور نداریم

وی همچنین در پاسخ به این سوال که با توجه به تک نرخی 
شدن سوخت آیا ستاد سوخت کشور برچیده می شود، گفت: برنامه 
ای برای برچیده شدن ستاد سوخت نداریم و بهتر است وضعیت ادامه 

فعالیت ستاد سوخت را از خودشان بپرسید. 
و  هفتاد  تشریح  به  ادامه  در  کشور  اجتماعی  شورای  رییس 
پنجمین جلسه شورای اجتماعی کشور پرداخت و گفت: این جلسه 
سه دستور العمل داشت که دو دستورالعمل آن امروز مورد بحث و 

بررسی قرار گرفت.

سخنگوی قوه قضائیه  خبرداد:

بازداشت یک نفر در پرونده دکل نفتی
یادداشت

اخبار

هتل کوبورگ
بهانه ایی برای دلواپسی

ماجرای حضور تیم مذاکره کننده ایران در وین و محل 
یا به زعم یک سایت دلواپس کاخ  آنها )هتل  مذاکرات 
کوبورگ( به سوژه جدید دلواپسان تبدیل شده است. آنها 

بهانه ایی برای آزار روحی تیم ایران و تشویش اذهان عمومی پیدا نکرده اند،رفته اند سراغ 
هتل محل مذاکرات که بله!این هتل موجب دلواپسی و یادگار شکست اسلام در برابر غرب 

است.
اگر بنا باشد اخلاق ، مروت و مردانگی زیر پا گذاشته شود ،ازاین موجودی که نامش آدم 
است چه ها که سرنمیزند!.دل که سیاه شد وجود آدمی را با چشمه زمزم هم نمی توان 
پاک کرد.امان از دل سیاه و حسود.میگویند خیاطی حسود و سیاه دل به پینه دوزی با خدا 
وبا آبرو حسادت می کرد. تلاش خیاط علیه پینه دوز معمولا دامن خود او را می گرفت 
و روز بروز نزد اهالی شهر بی آبروتر می شد.نمیدانست چه چاره کند؟نهایتا شبی تاریک 
قیچی خود را برداشت و به پشت خانه پینه دوز رفت. چند ضربه به خود زد و قبل از هلاک 
شدنش قیچی را به داخل خانه پینه دوز انداخت و با خود گفت" من نباشم ،اما او گرفتار 
باشد!. آری دل که مملو از حقد و کینه شد نتیجه اش همین می شود.ای کاش آن خیاط 

و امثال او دین نداشتند،اما آزاده بودند.
حالا این حکایت شده ماجرای حضور تیم مذاکره کننده ایران در وین و محل مذاکرات 
آنها )هتل یا به زعم آن سایت کاخ کوبورگ(که به سوژه جدید یکی سایت های ارزشی و 
دلواپس تبدیل شده است. بهانه ایی برای دلواپسی وآزار روحی تیم ایران و تشویش اذهان 
عمومی پیدا نکرده اند،رفته اند سراغ هتل محل مذاکرات که بله! این هتل موجب دلواپسی 
و یادگار شکست اسلام در برابر غرب است . این سایت و وابستگان حامی تیم قبلی مذاکره 
کننده و مخرب تیم فعلی، دل نگران از توافق هسته ایی و سرخورده از قافله ملت عقب 
مانده ،بهانه ایی برای تخریب فضای مذاکرات پیدا نکرده اند، با "کاخ باشکوه" توصیف کردن 
هتل کوبورگ پای دین و ایمان را به وسط کشیده اند که چه بشود؟بخوانید تیتر مطلب را:

" هتل کوبورگ نماد نجات تمدن مسیحی از یورش اسلام!"
نویسنده خوش سلیقه سایت مذکور که ظاهرا در محل هتل حضور دارد و بهره کافی و 
وافی هم از آن میبرد)از توصیفات نویسنده که اینگونه بر می آید،والا این هتل چیز متفاوتی 
ندارد وهر شهروند و مسافر عادی می تواند در آنجا اقامت کند(به زعم خود برای به زیر سوال 
بردن هیات ایرانی ونیز جهت سازی ذهنی ایدئولوژیک به مخاطبانی که آنها را چون خود 
می پندارد با چاپ عکس هایی از داخل و خارج هتل و چند خبرنگار زن دامن کوتاه مینی 
ژوپ پوش )که بله ببینید هیات ایرانی به کجاها رفته است!!(اینگونه هتل را تصیف می کند:

" ....در یکی از این اتاق های قدیمی با دیوارهای آجری قرمز در زیرزمین، روبروی 
غنی ترین انبار شراب دنیا، برخی از جلسات مذاکره کنندگان صورت می گرفت.... در همین 
اتاق بود که در نیمه شب 3۰ نوامبر سال گذشته، وقتی که مهلت زمانی اصلی برای 
رسیدن به توافق منقضی شد، صدها نفر از خبرنگاران برای شنیدن سخنان کاترین اشتون، 

نماینده ی عالی اتحادیه ی اروپا و محمدجواد ظریف...."
"..... وی ژنرال سواره  نظام ارتش شاهنشاهی !!!اتریش و نماینده ی افتخاری یکی از 

خانواده های اشرافی و برجسته ی اروپایی بود....."
"....پیروزی بر امپراطوری عثمانی در سال ۱6۸3 در داخل همین دیوارها و توسط 
پادشاه ژان سوبیسکی که اصالتا لهستانی-لیتوانیایی بود، صورت گرفت که از این پیروزی 
از همان زمان به عنوان شاهکار عظیم نجات تمدن مسیحی اروپا از یورش اسلامی شرقی 

یاد می شود......"
"....چادرهای بزرگ سفیدی که این روزها در بیرون کاخ کوبورگ بر پا شده تا فضای 
کاری مناسبی برای صدها تن از روزنامه نگاران است به طرز عجیبی به چادرهای ترک ها در 

اطراف دیوارهای شهر طی مدت محاصره شباهت دارد....".
"...در شهر شایع است که پیش از آن که مذاکرات هسته ای در فوریه ی 2۰۱۴ در این 
مکان آغاز شود، این هتل چندان سودآور نبوده است و صاحبان آن می خواستند آن را به 

فروش برسانند...."
والا من که مانده ام ونمی دانم چه بگویم. قضاوت باشما.اما کینه و حسد با دل آدم چه 

ها که نمی کند؟ بازهم داستان آن خیاط و پینه دوز را بخوانید....

ابوطالبی:

لحظه تاریخی 
در حال فرارسیدن است 

معاون سیاسی رییس دفتر رییس جمهوری در صفحه شخصی خود نوشت: 
لحظه تاریخی درحال فرارسیدن است؛ این لحظه، فقط حل موضوع جعلی هسته 

ای ایران نیست بلکه لحظه برتری مذاکره برمقابله و پیروزی فضیلت است. 
به گزارش ایرنا، حمید ابوطالبی روز دوشنبه در پیامی در شبکه اجتماعی توییتر با 
بیان این که رییس جمهوری تا به این جا به وعده انتخاباتی خود عمل کرده است، گفت: 
مذاکرات هسته ای سه ویژگی داشت؛ بین المللی و با قدرت های جهانی بود؛ در اوج بی 
اعتمادی طرفین صورت می گرفت و بازیکنان و تماشاگران، هردو نقش آفرینی می کردند.

متن کامل این پیام ۱5 بندی به شرح زیر است:
۱( دکترروحانی یکشنبه شب گذشته گفت: وعده ای که دردوران انتخابات به مردم 

برای حل معضل هسته ای دادم، تا بدین جاعملی شده است.
2(چرا که دکترروحانی وعده» تعامل سازنده « را داده بود واکنون که تعامل سازنده 

درحال پیروزی است، ایشان می گوید به وعده خود در انتخابات عمل کرده است.
3( زیرا اصل تعامل ومذاکره، فضیلتی خردمندانه ومتمدنانه است؛ تعامل ومذاکره نماد 

قدرت ملی است؛ تعامل ومذاکره راهی برای عبوراز بحران ها است. 
۴( روحانی بزرگترین وعده انتخاباتی خود که امری ملی و مورد نظررهبری بود را به 

انجام رساند؛ ایشان در واقع هم خواست ملی و هم نظر رهبری را به کرسی نشانده است.
5( زیرا این مذاکرات مبتنی بر قدرت ملت ایران؛ فتوای رهبری؛ سیاست نرمش 

قهرمانانه ایشان ودرایت ها وسیاست ورزی های هنرمندانه دکتر روحانی بوده است.
6(این مذاکرات سه ویژگی داشت:بین المللی وباقدرت های جهانی بود؛دراوج بی 

اعتمادی طرفین صورت می گرفت؛بازیکنان و تماشاگران،هردونقش آفرینی می کردند.
7( روحانی توانست درعرصه خارجی قدرت ملی، توان دیپلماسی و هنر مذاکراتی و 
درعرصه داخلی انسجام و یکپارچگی، وحدت ملی وهمدلی وهمزبانی را به نمایش بگذارد.

۸( لذا توافق که انجام و قطعنامه که صادرشود، تمامی طرف های مذاکرات مجبور به 
تایید آن خواهند بود؛ از شورای امنیت تا اتحادیه اروپا و از آن جا تا کنگره آمریکا.

9( حتی کنگره هم نمی تواند آن را رد کرده و اعتبار و امضای بین المللی آمریکا را 
خدشه دارکند؛ در دادگاه قانون اساسی آمریکا، مطالب جالبی درخصوص کنگره هست!

۱۰( لذا لحظه تاریخی درحال فرارسیدن است؛ این لحظه، فقط حل موضوع جعلی 
هسته ای ایران نیست، بلکه لحظه برتری مذاکره برمقابله و پیروزی فضیلت است.

۱۱( این پیروزی، متعلق به ایران، مقام معظم رهبری، ملت ودولت وهمه مردم 
وسیاسیون وموافقین ومخالفین ومنتقدین است. 

۱2( اکنون که درحال عبور از این پیچ تاریخی هستیم: پیام ملت، وحدت ملی، انسجام 
و یکپارچگی است.

۱3( اکنون که درحال عبورازاین پیچ تاریخی هستیم: پیام ایران، صلح وثبات ودوستی 
درمنطقه است؛ تعامل و دوستی برای حل مشکلات وعبور از بحران ها با گفت وگو است.

۱۴( اکنون که درحال عبورازاین پیچ تاریخی هستیم: پیام ایران تعامل سازنده وهمکاری 
باتمامی جامعه جهانی ازطریق مذاکره وتمسک به گفت و گو است.

۱5( سپاس ملت ایران که بامقاومت قهرمانانه خود درجامعه جهانی خوش درخشید. 

عراقچی: 

قول امشب و فرداشب را نمی دهیم 
سید عباس عراقچی عضو ارشد تیم مذاکره کننده هسته ای گفت قول نمی دهد 

امشب و فردا شب توافق حاصل شود ولی »جای امیدواری هست«.
عراقچی صبح دوشنبه در گفت و گو باخبرنگاران مقابل هتل کوبورگ در پاسخ به این 
سوال که ایا امشب توافق حاصل می شود یا خیر، گفت: مذاکرات به لحظات نفس گیر آخر 
رسیده،پیشرفت های واقعا خوبی در این دو سه روزه حاصل شده ولی هنوز مشکلاتی وجود 
دارد که تا حل نشود نمی توانیم اعلام توافق کنیم.وی اضافه کرد: برای حل این مشکلات  
یکشنبه شب تا نزدیک چهار صبح مذاکرات ادامه داشت و امروز هم ادامه خواهد داشت. 
عضو ارشد تیم مذاکره کننده هسته ای افزود: اگر بتوانیم این مشکلات را جمع بندی کنیم 

و به نقطه ای برسانیم که مورد موافقت هر دوطرف باشد؛ انشاءالله.

فلاحت پیشه تحلیلگر مسایل بین المللی: 

توافق هسته ای توطئه ایران هراسی را 
خنثی می کند 

تحلیلگر مسایل بین المللی به مذاکرات هسته ای ایران و1+5 اشاره و تاکید 
کرد که با محقق شدن توافق نهایی، توطئه ایران هراسی خنثی می شود.

حشمت الله فلاحت پیشه یکشنبه شب در گفت و گوی ویژه خبری افزود: جمهوری 
اسلامی ایران با حضور در مذاکرات به دنیا نشان داد که ایران هراسی فقط ساخته و پرداخته 
ذهن صهیونیستها و برخی کشورهای عربی است.وی تاکید کرد که برخی کشورها، از ایران 

هراسی به دنبال بهره برداری سیاسی در جهان هستند.
فلاحت پیشه با بیان اینکه نتانیاهو در سایه پروژه »ایران هراسی« در جهان اهداف 
صهیونیستها را دنبال می کند، افزود: با نهایی شدن توافق هسته ای، این توطئه بی اثر 
خواهد شدوی خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه با توافق نهایی، حق قانونی استفاده از دانش 
هسته ای در فعالیت های صلح آمیز کشورمان به رسمیت شناخته خواهد شد، باید برای 

فردای توافق برنامه داشته باشیم.

مذاکرات هسته ای به مرحله نهایی رسیده است؟ 

گام های پایانی و قدمی تا پیروزی

وزیر کشور: 

برای برگزاری جشن هسته ای آمادگی داریم 

متین مسلم
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شما مهلتى داريد كه پشت سرش اجل است و 
آرزويى داريد كه از عمل جلو مى گيرد. پس مهلت را 

غنيمت شمريد و به سوى اجل بشتابيد.

سه شنبه - بیست و سوم تیرماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3767 روزنامه

در دیدار با ناطق نوری وارد بحث های انتخاباتی نشده ایم
گفته می شود: رییس کمیته انتخابات شورای هماهنگی اصلاح طلبان گفت: در دیدار با آقای ناطق 
نوری وارد بحث انتخاباتی نشده ایم.حجت الاسلام والمسلمین محسن رهامی  در خصوص نوع دیدارهای 
اصلاح طلبان با حجت الاسلام ناطق نوری اظهار داشت: اصلاح طلبان با آقای ناطق نوری جلسات مختلفی 
داشته اند اما در این دیدارها وارد بحث انتخاباتی نشده ایم. رییس کمیته انتخابات شورای هماهنگی اصلاح 
طلبان افزود: دیدار اصلاح طلبان و آقای ناطق نوری بیشتر جنبه طلبگی داشته و در این جلسات که با 

ایشان داشته یم وارد مباحث جدی درباره انتخابات و تدوین لیست های انتخاباتی نشده ایم.

قاچاق 20 میلیارد نخ سیگار در سال
گفته می شود: در سال 93 برآورد قاچاق سیگار با توجه به واردات ۱۴ میلیارد نخ به صورت رسمی 
و تولید 2۸ میلیارد نخ داخلی و برآورد مصرف 62 میلیارد نخ، قاچاق حدود 2۰ میلیارد خواهد بود که 
حدود 3۰ درصد مصرف کشور را شامل می شود و 7۰ درصد از طریق تولیدات داخلی و واردات رسمی 

تامین می شود.

واکنش دو مرجع تقلید به اکران "رستاخیز"
گفته می شود: سیدمجید بنی فاطمه به همراه یادداشتی نظر حضرات آیات علوی گرگانی و مکارم 
شیرازی در خصوص این فیلم را در اختیار »نسیم« قرار داد. آیت الله علوی گرگانی: اکران این فیلم به صلاح 
نیست و چه بسا توابع خوبی نداشته باشد؛ این فیلم اکران نشود. آیت الله مکارم شیرازی نیز در پاسخ به 
سوالی در خصوص اعلام نظر موافق برای اکران این فیلم چنین آورده است: »بسمه تعالی. با نهایت معذرت 

چنین چیزی مطلقا واقعیت ندارد. همیشه موفق باشید.«

بورس به استقبال توافق هسته ای رفت
گفته می شود: اگرچه هنوز مذاکره کنندگان ایرانی با قاطعیت اعلام نکرده اند که توافق انجام شده اما 
تمام نشانه ها از توافق خبر می دهد. این نشانه ها را بورس زودتر از هر بخش اقتصادی در کشور دریافت 
می کند. از همین رو از امروز به استقبال توافق هسته ای رفت. شاخص کل اوراق بهادار تهران دیروز وارد 
کانال 69 هزار شد.در معاملات امروز تالار حافظ ۱۰9 هزار و 65۱ معامله به ارزش 2 و 97۸ میلیارد ریال 

معامله شد و ارزش کل بازار بورس به رقم 3 میلیون و ۱۴2 میلیارد ریال رسید.

دلیل جدید برای تغییر زیاد وزرای احمدی نژاد
گفته می شود: آیت الله حائری شیرازی عضو مجلس خبرگان رهبری و استاد اخلاق دولت احمدی نژاد 
با بیان اینکه مخالفت با تندروی علیه احمدی نژاد به معنای حمایت از او نیست، گفته: معتقدم احمدی نژاد 
فعلی همان احمدی نژاد سابق است و آن دوره هم همین وضعیت را داشت و اکنون هم همانگونه است، 
ایشان نه سقوط کرد و نه صعود؛ احمدی نژاد دلش می خواست در دوره ریاست جمهوی خدماتی انجام 
دهد ولی شتابش زیاد بود و علت شتابش نیز به این خاطر بود که زمان ظهور را نزدیک می دید و دلش 
می خواست قدم هایی را بردارد و احساس می کرد وقت زیادی نداریم و از آن جهت هم بود که وزرایش 

را عوض می کرد و بابت همین ها بود که می گفت تعارف با کسی نکنیم.

احمدی مقدم: به عنوان شاهد به دادگاه می روم 
گفته می شود: فرمانده سابق نیروی انتظامی درمورد شکایت عبدالحسین روح الامینی مبنی بر احضار 
وی به دادگاه گفت: روح الامینی برای کمک، من را به دادگاه احضار کرده و به عنوان گواه به دادگاه می روم. 
سردار سرتیپ پاسدار اسماعیل احمدی مقدم با بیان اینکه قضیه احضار شدنم به دادگاه را از طریق سایت 
های خبری مطلع شدم، افزود: از دیدگاه های روح الامینی مطلع هستم.وی ادامه داد: مراحل رسیدگی به 
پرونده کهریزک در بخش انتظامی به پایان رسیده و تصورم این است روح الامینی از اظهارات ما به عنوان 
گواه بهره ببرد.احمدی مقدم گفت: تاکنون یکی دو مصاحبه درمورد پرونده کهریزک با خبرنگاران داشته 
ام.فرمانده سابق نیروی انتظامی تصریح کرد: با خانواده روح الامینی جلسه داشته ام و آنان در جریان امور 
هستند.وی افزود: موضوع ما روشن است و هر زمانی که دادگاه از من نظر بخواهد، اطلاعاتم را در اختیار 

دستگاه عدالت خواهم گذاشت.

اروپایی ها به تحریم ادامه نمی دهند
گفته می شود: روزنامه اسرائیلی هاآرتص طی گزارشی به فضای نفس گیر انتظار برای اعلام توافق 
پرداخته و نوشت: حتی اگر کنگره با توافق نهایی مخالفت کند و بتواند از سد وتوی ریاست جمهوری هم 
بگذرد، هیچ اطمینانی وجود ندارد که کشورهای اروپایی، روسیه و چین به تداوم تحریم ها رضایت دهند- 
به خصوص پس از آنکه سازمان ملل قطعنامه رفع تحریم ها را تصویب کند. اگر این روند ادامه پیدا کند، 

بسیاری از تحریم های آمریکا دیگر فاقد تاثیر چشمگیر پیش از تحریم خواهند بود.

مذاکرات هسته ای علت تاخیر در واریز یارانه
گفته می شود: ابراهیم نکو، عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی، با اشاره به تأخیر 
در پرداخت یارانه تیرماه با خبرنگار میزان گفت: دولت در حال حاضر با تأمین منابع مالی برای پرداخت 
یارانه ها مواجه است.وی ادامه داد: با این حال دولت با توجه به بحث مذاکرات ایران با کشورهای 5+۱ 
در پرداخت یارانه ها تأمل خواهد داشت.این نماینده مجلس درباره نتیجه مذاکرات بیان کرد: به نظر می 
رسد توافق به احتمال زیاد حاصل شود که در آن صورت محدودیت های دولت برای اجرای سیاست های 

اقتصادی از بین می رود.

مزایده خودروهای یک میلیاردی در تهران
گفته می شود: مزایده 2۰ دستگاه خودرو هامر مدل 2۰۰9 دو روز پیش در تهران برگزار شد.به 
گزارش خبرآنلاین گفته می شود این خودروها متعلق به ستاد بحران کشور بوده است.قیمت پایه 
برای هرکدام از خودروها که دارای پلاک نیز هستند، ۱۰ میلیارد ریال معادل یک میلیارد تومان 

اعلام شد.

آبیاری آسفالت توسط شهرداری قم!
گفته می شود: در حالی که چندین استان کشور در شرایط بحران کم آبی به سر می برند و گرمای 
شدید هوا در تابستان نیز باعث شده است مصرف آب بین شهروندان افزایش قابل توجهی پیدا کند از این 
رو انتظار می رود که بخش کشاورزی و همچنین در داخل شهر ها،شهرداری ها در آبیاری فضای سبز 
شهری دقت لازم را به خرج دهند و صرفه جویی کنند تا بحران کم آبی به فاجعه جبران نشدنی تبدیل 
نشود. اما متاسفانه به دلیل نبود الگوی مناسب مصرف و همچنین کمبود تجهیزات نوین و تکنولوژی روز 
شاهد هستیم روزانه میزان بسیار بالایی از آب کشور در حال هدر رفتن است،به طوری که شهرداری قم 
نیز برای آبیاری فضای سبز شهری از امکانات موجود به درستی استفاده نکرده و با روش های غیر علمی 

روی به آبیاری آسفالت خیابان ها آورده است.

   
نامحرمانه

شهردار قم با اشاره به مشکل بدهي 1۳۲۸ میلیارد 
توماني شهرداري، گفت: کمیته ای ویژه براي پرداخت 
بدهي هاي شهرداري تشکیل شده است و درعین حال 
رایزني ها با بانک هاي  ملي و تجارت نیز براي رفع این 

مشکل در حال انجام است.
سید مرتضي سقائیان نژاد در گفتگو با قم فردا، با اشاره 
به گذشت یک ماه از حضور خود در شهر قم و فعالیت های 
صورت گرفته طي این یک ماه، اظهار داشت: البته در شهري 
مانند قم نمی توان در طول مدت یک ماه به تمام پارامترهای 
موردنیاز دست یافت، اما توانسته ایم به یک قالب کلي از 
وضعیت، فرصت ها و تنگناهای موجود در شهر قم برسیم 

و مسائل اصلي را مشخص کنیم.
شهردار قم افزود: به دنبال این هستیم تا از اطلاعات 
به دست آمده بهترین استفاده را در جهت پیشبرد مباحث 

مختلف در قم استفاده کنیم.
وي برخي از مشکلات موجود در شهر قم را موردتوجه 
قم  در  که  مشکلاتي  و  معضلات  داشت:  ابراز  و  قرارداد 
مطرح است طي یک برنامه ریزی انجام شده مشخص شده، 
به طور مثال پروژه هاي  نیمه تمام موجود در شهر قم یکي 
از بزرگ ترین مشکلات موجود است که به دنبال رفع آن 
هستیم. وي گفت: در حال حاضر ۱۴ پروژه نیمه تمام در شهر 
قم وجود دارد که برخي از همین پروژه ها براي شهرداري 
نیست و در اختیار دولت که در تلاش براي بهره برداری از 

آن ها هستیم.
شهردار قم همچنین وضعیت سرانه فضاي سبز شهر و 
ورودي هاي  شهر قم را نیز موردتوجه قرارداد و افزود: در 
سازمان شهرداري اگر نتوانیم برنامه خاصي داشته باشیم 
پیشرفت نخواهیم کرد ذهنیت ما رسیدن به ایدئال ها در 

طرح هاي  عمراني، فضاي سبز و منظر شهري است.
وي تأکید کرد: به دنبال این هستیم تا یک دستگاه چابک 
و سرشار از نشاط را براي پیشبرد اهداف موردنظر هدایت 
کنیم و البته این موضوع مقداري زمان بر است و در کوتاه مدت 

نمی تواند پاسخگو باشد و سعي ما بر این است در این راه از 
نیروهاي متخصص کارآمد نیز استفاده کنیم.

به  خود  سخنان  از  دیگري  بخش  در  نژاد  سقائیان 
بدهي هاي  شهرداري اشاره کرد و گفت: در شهرداري براي 
رفع این مشکل کمیته خاصي را تشکیل داده ایم تا بتوانیم 
با برنامه ریزی مناسب داشته هاي  خودمان را نیز بسنجیم 
و براي رفع آن تلاش کنیم. وي ادامه داد: درعین حال این 
مسائل را در به مجموعه هاي  خارج از شهرداري مانند دولت، 

مجلس و حتي جاهاي بالاتر نیز انتقال داده ایم.
شهردار قم افزود: در این خصوص کمیته ای نیز در شوراي 
اسلامي شهر قم تشکیل شده تا بتواند با همکاري کمیته 
شهرداري به رصد موضوع بپردازد و راه حل های  موجود را 
جمع آوري کند. وي با بیان اینکه در حال حاضر براي رفع 

این بدهي ها راه حل هاي در دسترس ما قرار دارد، گفت: با 
بانک هاي  ملي و تجارت به توافقاتي در این زمینه دست یافته 
ایم که مي تواند در آینده نتیجه خوبي را به همراه داشته باشد.

سقائیان نژاد با اشاره به اولویت شهرداري براي افتتاح 
پروژه هاي  نیمه تمام ابراز داشت: شهرداري به دنبال این است 
تا بتواند پروژه هایی که شهر و مردم شهر را به صورت جدي با 
خود درگیر کرده است، هرچه سریعتر به بهره برداري برساند.

وي خاطر نشان ساخت: در این راستا نیز پروژه تقاطع 
سه سطحه ۱5 خرداد در اولویت قرار دارد و طبق جلسات 
و برنامه ریزي هاي  انجام شده در بهمن ماه سال 9۴ به بهره 
برداري مي رسد، البته پروژه هاي  کوچک دیگري که نیاز 
به زمان کم و هزینه کمي دارند نیز در اولویت افتتاح قرار 

خواهند گرفت.

نکته

اخبار

تخریب بعد از بازسازی برای تبدیل به فضای اداری

دبیرستان معلم را دریابید!
دبیرستان معلم در میدان پیچک منطقه سالاریه واقع شده است. این 
دبیرستان به منظور بازسازی به مدت 3 سال تعطیل بود. شنیده ها از منابع آگاه 
حاکی است که مقام سازی، نوسازی و تکمیل تجهیزات آن هزینه ای بالغ بر 3 
میلیارد تومان برای آموزش وپرورش هزینه داشته است. دانش آموزانی که در 
این مدرسه تحصیل می کردند نیز طی این مدت به مدرسه راهنمایی شهید 

رجایی منتقل شده بودند.
حال بشنوید از یک تصمیم کارشناسی! دیگر مسئولان آموزش وپرورش قم؛ 
دبیرستان ۱5 کلاسه معلم در سال تحصیلی 93-9۴ در اختیار دانش آموزان 
شهرک های سالاریه، قدس و صفاشهر قرار گرفت ولی بر اساس تصمیمات 
مسئولان اداره کل، مجدداً برای تبدیل فضای آموزش این دبیرستان به اداره؛ 

دیوارها و کلاس ها در حال تخریب می باشد.
واقعاً چه تفکری پشت این تصمیم گیری هاست، برای ما جای سؤال 
دارد؟! هنوز بچه ها در این محیط استقرار نیافته اند که مجدداً 3 کلاس چهارم 
پیش دانشگاهی تجربی و ریاضی و فیزیک آن باید آواره بلوار امین گردند. 
دبیرستان ۱5 کلاسه از آن ها گرفته می شود و به صورت موقت برای انجام 
ثبت نام و امور دانش آموزان به دبستان ابتدایی میثم تمار می روند، باز مجدداً 
برای آغاز سال تحصیلی در کوچه 37 زنبیل آباد در یک مدرسه 9 کلاسه 
استقرار می یابند. به نظر شما این اقدامات در اذهان عمومی و فرهنگیان چه 
چیزی را تداعی می نماید؟ چرا فقط ناحیه ۴ باید دستخوش تغییرات اساسی 

شود؟ آیا دیگر مناطق هیچ مشکلی ندارد؟ و چندین و چند سؤال دیگر ...
اما بیایید از یک بعد دیگر به این مسئله نگاه کنیم. تاوان این تخریب و 
بازسازی را چه کسی بپردازد؟ امروز آموزش وپرورش ازنظر هزینه ای و حتی 

پرداخت قبوض آب، برق و گاز با مشکلات اساسی مواجه است.
قم در  آموزش وپرورش  ناحیه ۴  اداره  تمام تصمیمات  از سوی دیگر 
سامان دهی فضاهای آموزشی متوسطه با در نظر گرفتن فضای آموزشی 
دبیرستان معلم در سال تحصیلی 9۴-95 انجام گردیده بود، ولی با انجام 
تغییر کاربری آموزشگاه به اداره تمام برنامه ریزی های آموزش متوسطه ناحیه 
۴ تا حدود زیادی تحت تأثیر این اقدام قرار گرفت. پاسخگوی بلاتکلیفی دانش 
آموزان و اولیاء آنان کیست؟ انجام چنین تصمیماتی در اذهان جامعه فرهنگیان 
و دانش آموزان و اولیای آنان جز عدم آرامش فکری و ذهنی و ایجاد اضطراب 

و تنش و دغدغه ثبت نام چیز دیگری را تداعی می کند؟!
از سوی دیگر کارشناسان معتقدند که احداث یک واحد اداری و سازمانی 
باید با در نظر گرفتن ساختار یا چارچوب خاصی باشد. محیطی که برای یک 
واحد اداری تعریف می شود باید دارای تمام پارامترهای لازم باشد ازجمله 
دسترسی راحت و آسان و محیط مناسب برای پارک خودروها. اماکن اداری 
پرتردد باید در مناطقی احداث شود که کمترین مزاحمت را برای مردم داشته 
باشد. احداث یک واحد اداری موجب تردد بالای مراجعه کنندگان خواهد شد 
که همین موضوع نارضایتی ساکنین را به دنبال خواهد داشت. حال آموزشگاه 
معلم بر اساس چه پارامترهایی برای تبدیل شدن به یک فضای اداری در نظر 
گرفته شده است، نکته ای است که باید مسئولان آموزش وپرورش به آن پاسخ 

دهند.
به نظر می رسد در این تصمیم گیری، تنها پارامتر »سلیقه« در نظر 
گرفته شده است؛ یعنی چون ما می گوئیم که اینجا باید اداره باشد، پس بروید و 
مدرسه را تبدیل به فضای اداری کنید! درحالی که در تمامی پروژه های شهری 
باید جامع نگری لحاظ شود آن هم توسط کارشناسان خبره. ایجاد واحدهای 
اداری بدون در نظر گرفتن شرایط خاص و مناسب آن رهاوردی جز نارضایتی 

مردم و ناراحتی آن ها را به دنبال نخواهد داشت.
توصیه تمامی انبیا الهی ازجمله امیر المومنین )ع( به مشورت صحیح در 
نهج البلاغه آمده است هر کس با آگاهان مشورت کند در عقل های آنان شریک 

شده است و هر که خودرأی ورزد به مصیبت و هلاکت مبتلا گردد.

هاشمی مشاور دهناد شد
با حکم سد اسدا... دهناد حجت الاسلام و المسلمین عبدالله هاشمی 

مشاور امور روحانیت و حوزه های علمیه شرکت مخابرات ایران شد.
در حکم سرپرست شرکت مخابرات خطاب به حجت الاسلام والمسلمین 
آمده است : نظر به ضرورت بهره گیری از ظرفیتهای فرهنگی روحانیت معظم 
و همچنین برکات معنوی حوزه های علمیه در پیشبرد اهداف عالی شرکت و 
نظر به سوابق ارزشمند و تعهد جنابعالی به موجب این حکم بعنوان مشاور امور 

و روحانیت و حوزه های علمیه شرکت مخابرات منصوب می شود 
در بخش دیگری حکم سید اسدا... دهناد آمده است توفیق جنابعالی را 
در خدمت به نظام مقدس جمهوری اسلامی در ظل توجهات حضرت ولی 
عصر)عج( و اجرای معنویات مقام معظم رهبری از خداوند متعال مسئلت دارم .

مدیرعامل شرکت شهرک هاي صنعتي استان خبر داد:

برگزاری دوره آموزشی قوانین مالیاتی 
فعالان خوشه کسب وکار قم 

مدیرعامل شرکت شهرک هاي صنعتي قم از برگزاري دوره آموزشی 
قوانین مالیاتی با حضور فعالان خوشه کسب وکار قم خبرداد.

امیر طیبی نژاد مدیرعامل شرکت شهرک هاي صنعتي قم با اعلام این 
خبر اظهارداشت: این دوره آموزشی با هدف آشنایی اعضا با قوانین مالیاتی و 
رفع مشکلات ناشی از عدم اطلاع از ساختار و فرایند برنامه ریزی امور مالي 
اجرا شد.وي با تقدیر از مشارکت دفتر توسعه خوشه مبل قم به همراه اتحادیه 
درودگران استان در برگزاري این دوره گفت: دوره آموزشی قوانین مالیاتی 
فعالان خوشه کسب وکار به مدت یک روز برپا و در آن یکی از کارشناسان 
حوزه مالیاتی به بیان موارد مورد نیاز فعالان این صنعت پرداخت. وی خاطر 
نشان کرد: تعریف مفاهیم اصلی حوزه مالیات شامل مودی، ممیز، بنگاه 
اقتصادی و، آشنایی با اظهارنامه مالیاتی و نحوه ارائه اطلاعات خرید و فروش و 
هزینه، نحوه تکمیل اظهارنامه مالیاتی بر حسب توافق و چگونگی تهیه جدول 
خرید و فروش به همراه فاکتورهای مربوطه و چگونگي بهره مندي از تخفیفات 

مالیاتي از مهمترین مباحث مطرح شده در این دوره آموزشی بود.  

معاون شهردار قم:

بودجه کافی برای انعقاد قراردادهای 
کامل شهری تامین شود

معاون برنامه ریزی و منابع انسانی شهردار قم گفت: برای انعقاد 
قراردادهای محکم بیمه ای، نیازمند بودجه کافی و لازم هستیم.

رضا پوریافر با اشاره به تعدد لوایح مربوط به اخذ مجوز پرداخت دیاتی که 
حکم آنها علیه مدیران شهرداری صادر شده است اظهار کرد: در قراردادهای جدید 
بیمه، این شرط گذاشته شده که دیه و خسارت هر نوع حادثه ای که مربوط به 
شهرداری باشد باید توسط شرکت های بیمه گر پرداخت شود. وی افزود: البته 
برای انعقاد قراردادهای محکم بیمه ای نیازمند بودجه کافی و لازم هستیم تا 
بتوانیم با شرکت های شناخته شده و معتبر وارد مذاکره شویم. معاون برنامه ریزی 
و منابع انسانی شهردار قم با بیان اینکه طی سال گذشته از نظر بودجه قراردادهای 
بیمه شاهد تحولات خوبی بوده ایم گفت: در عین حال از شورای شهر می خواهیم 

در این زمینه بررسی کامل و حمایت بودجه ای لازم را داشته باشد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان قم گفت: آموزش و ترویج ضرورت توسعه 
بخش کشاورزي قم است و در همین راستا در تمام برنامه هاي ما آموزش و ترویج 

یک مسئله اصلي است. 
محمد رضا طلایي اظهار داشت: در مجموعه وزارت جهاد کشاورزي به این نتیجه رسیده 
ایم که راهي جز آموزش و ترویج نداریم و در تمام برنامه هاي ما بحث آموزش و ترویج یک 
مسئله اصلي است. وي با اشاره به اینکه معتقدیم باید از طریق آموزش و ترویج نسبت به 
توسعه بخش کشاورزي اقدام کنیم، تصریح کرد: در حال حاضر در استان قم ۱5 هزار بهره 
بردار بخش کشاورزي وجود دارد که این افراد به همراه خانواده خود از بخش کشاورزي امرار 
معاش مي کنند. وي در ادامه سخنان خود بیان داشت: در عین اینکه بخش کشاورزي استان 
قم کوچک است، اما از ظرفیت هاي بسیار بالایي برخوردار است. طلایي با اشاره به اینکه 
مجتمع دامشهر که در بخش جعفریه ایجاد گردیده، امروز تقریبا به یک مرکز بسیار مهم در 

سطح کشور تبدیل شده است، ادامه داد: قم از سالیان دور ظرفیت بسیار بالایي در بخش دام 
داشته و امروز نیز همین موضوع پرورش پیدا کرده تا جایي که اگر به طول مثال در خراسان 
جنوبي بخواهند قیمت علوفه را تعیین کنند، از دامشهر قم استعلام مي گیرند. رئیس سازمان 
جهاد کشاورزي استان قم در ادامه سخنان خود با اشاره به اینکه استان قم ۴6 صدم درصد 
اراضي کشور را در اختیار دارد، گفت: بیش از ۴ درصد گوشت قرمز کشور، 7/2 درصد تخم 
مرغ کشور، ۱/۸ درصد شیر و گوشت سفید کشور در قم تولید مي شود و این نشان از ظرفیت 
بالاي این استان در بخش کشاورزي دارد. وي اضافه کرد: این ظرفیت بالا باعث شده که چالش 
هایي که در کشور ایجاد مي شود در قم نیز ظهور و بروز پیدا کند به طور مثال اگر یک بیماري 
در دامداري هاي زاهدان ایجاد شود، کمتر از 2۴ ساعت دیگر در دامشهر قم است. طلایي در 
بخش دیگري از سخنان خود گفت: در بخش کشاورزي نیز ظرفیت هاي بسیار خوبي داریم 

و به رغم محدودیت ها، رتبه هایي را نیز در عملکرد به دست آورده ایم. 

شهردار منطقه 5 قم گفت :اجرای طرحهای اصلاح 
هندسی در سطح معابر منطقه 5 علاوه بر روان سازی 
و کاهش ترافیک باعث افزایش ایمنی و سهولت در 

تردد شده است.
احمد ترکمن بابیان اینکه ، معابر سطح منطقه  پس از 
اجرای طرحهای اصلاح هندسی ایمن تر و روان تر شده است 
اظهارداشت :این طرحها پس از انجام مطالعات و بررسی های 
کارشناسی و تصویب در کمیته فنی و شورای ترافیک به 

مرحله اجرا رسیده اند. 

ترکمن اجرای پروژه اصلاح هندسی بلوار شهید کبیری را 
به طول بیش از ۱۴۰۰ متر شامل جدول گذاری، نهر و کانیو  
عنوان کرد گفت : اجرای دوربرگردان ها با توجه به ضرورت 
ایمن سازی میادین، کاهش مسیر تردد و روان سازی رینگ 
میادین و پس از تصویب در شورای ترافیک قابل اجرا می 
شود. وی ادامه داد: تصادفات به عنوان یک اتفاق ناگوار در 
جامعه ما یک پدیده چند علتی است که یکی از آنها ، عوامل 
محیطی است. توجه به آمارها و بررسی های کارشناسی 
در کنار این اتفاقات اجرای طرحهای ایمن سازی را بسیار 

ضروری و کارآمد نشان می دهد.ترکمن در پایان گفت : 
اجرای طرحهای ایمن سازی خاص در مقابل مراکز پر تردد 
همچون مساجد، مدارس، بازارچه ها و تقاطع ها را از دیگر 
اقدامات صورت گرفته در این خصوص ذکر کرد و به اجرای 
سرعتکاه ، نصب علائم ترافیکی و هشداری، خط کشی مسیر 
های تعیین شده محل عبور عابران پیاده ، تعیین معبر خاص 
تردد معلولین ، نصب علائم ترافیکی دید در شب ، خط کشی 
های محوری، نصب راه بندهای مناسب جهت جلوگیری از 

تردد وسایل نقلیه به پیاده رو ها اشاره کرد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان تاکید کرد:

آموزش و ترویج ضرورت بخش کشاورزي قم

با اجرای طرح اصلاح هندسی صورت گرفت :

افزایش ایمنی و کاهش ترافیک در بلوار شهید کبیری 

با هدایت دانش آموزان مستعد و توانا به شاخه فنی و حرفه ای  کشور در 
پیشرفت کشورمان سهیم باشیم . در این راستا

 هنرستان غیردولتی خواجه 
نصرالدین طوسی

 از دانش آموزان سال دوم در رشته های  
حسابداری –  معماری- کامپیوتر  در سال 95-94 ثبت 

نام بعمل می آورد.
آدرس: انتهای خیابان دورشهر  - بلوار سمیه 

جنب قنادی آرش پلاک 1۲ 
تلفن:۳774۳451-۳774761۲ - 091۲7496۸44

ابلاغ وقت رسیدگی
خواهان سید مجید رضوی دادخواستی به طرفیت خوانده محسن لاجوردی به خواسته مطالبه خسارات 
دادرسی و مطالبه خسارت تاخیر تادیه و مطالبه وجه چک و اعسار از پرداخت هزینه دادرسی تقدیم دادگاه 
های عمومی شهرستان شهرستان قم نموده که جهت رسیدگی به شعبه 6 دادگاه کیفری دو مجتمع 
قضایی دادگاه های کیفری شهرستان قم )۱۰6جزایی سابق( واقع در قم – خیابان ساحلی – جنب خانه 
معلم- دادگستری شهرستان قم – طبقه اول – شعبه ۱۰6 دادگاه عمومی ) جزایی( ارجاع و به کلاسه 
9۴۰99۸25۱۰6۰۰۱۴9 ثبت گردیده که وقت رسیدگی آن 1۳94/06/15 و ساعت ۱۰ تعیین شده است 
به علت مجهول المکان بودن خوانده / متهم و درخواست خواهان / شاکی و به تجویز ماده 73 قانون آیین 
دادرسی دادگاه های عمومی و انقلاب در  امور مدنی و دستور دادگاه مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیر 
الانتشار آگهی می شود تا خوانده/ متهم پس از نشر آگهی و اطلاع از مفاد آن به دادگاه مراجعه و ضمن اعلام 
نشانی کامل خود نسخه دوم دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی حاضر گردد.
مدیر دفتر شعبه 6 دادگاه کیفری دو شهرستان قم )106جزایی سابق( محمد قربانی
قم – خیابان ساحلی – جنب خانه معلم- دادگستری شهرستان قم- طبقه اول – شعبه 106 
دادگاه عمومی )جزایی(

سقائیان نژاد از تشکیل کمیته ویژه براي پرداخت بدهی های شهرداري قم خبر داد:

بدهی های شهرداری روی میز دولت، مجلس و حتی بالاتر

مسوولان  اندیشی  هم  نشست 
های  تشکل  و  احزاب  نمایندگان  و 
همتی  فریدون  با  استان  سیاسی 
عصر  قم  استانداری  سرپرست 
یکشنبه در تالار معصومیه فرمانداری  

برگزار شد.
به گزارش ایرنا، در این نشست که با 
حضور جمعی از مدیران و مسوولان اجرایی 
ترتیب یافته بود، مسوولان احزاب سیاسی 
استان به تبیین دیدگاهها و نظرات خود 
پیرامون انتخابات وبرخی مسائل سیاسی 
و  وحدت  حفظ  ضرورت  بر  و  پرداخته 

همدلی در جامعه تاکید کردند.

سخنرانان  برنامه های استانی
 باید از احزاب و گروه های مختلف 

انتخاب شوند
رییس ستاد انتخاباتی حجت الاسلام 
در  رییس جمهوری  روحانی  والمسلمین 
قم، دراین نشست با اشاره به رویکرد اعتدال 
و تدبیر دردولت یازدهم، نیاز به همدلی و 
در  و جناحهای سیاسی  احزاب  همراهی 
شرایط کنونی کشور را بسیار ضروری عنوان 
کنونی  درشرایط  افزود:  طیبی  امیر  کرد. 
اهمیت همدلی گروه های سیاسی بیشتر 
ازگذشته می باشد و نیاز است با توجه به 
اینکه دولت از احزاب مختلف حمایت می 
کند، بیش از پیش برنامه های اعتدالی خود 
را دراین رابطه مدنظر قرار دهد. وی درادامه 
به این نکته اشاره کرد که مشکلات کشور و 
استان در عرصه های مختلف می تواند با 
حضور موثر و مشارکت احزاب و گروه های 
سیاسی برطرف شود. طیبی دراین رابطه 
افزود: بهره گیری از توانمندیهای گروه های 
سیاسی در استان باید مورد توجه قرار گرفته 
و سخنرانان در برنامه های استانی نیز باید از 

احزاب و گروه های مختلف انتخاب شوند.

احزاب باید در پاسداشت رای مردم 
تمام تلاش خود را به کار بندند

مشورتی  شورای  رییسه  هیات  عضو 
اصلاح طلبان استان قم نیز دراین نشست 
به انتخابات ریاست جمهوری سال 92 اشاره 
دراین  مردم  باشکوه  حضور  وگفت:  کرد 
جمهوری  روی  پیش  تهدیدات  انتخابات 
اسلامی را به یک فرصت طلایی تبدیل کرد 
و زمینه حاکم شدن تدبیر و خردورزی را 
فراهم نمود. مهدی فراهانی افزود: انتخابات 
خرداد 92 شادابی و نشاط و روحیه امید 
را دوباره درکشور ایجاد کرد و دراین راستا 
همه گروه ها و احزاب باید در پاسداشت 
رای و نظر و حق مردم تمام تلاش خود را 
به کار بندند. وی با اشاره مذاکرات هسته 
ایران  اقتدار  با گروه ۱+5 گفت:  ایران  ای 
اسلامی مرهون خدمتگذاران صادقی است 
که از درگذشته و حال سربلندی این کشور 
خدمت کرده اند و امروز نیز فرزندان این مرز 
و بوم در جبهه جهاد دیپلماسی درحال فتح 
قله عزت و سرافرازی ایران بر اساس اصل 
عزت، حکمت و مصلحت می باشند. وی 
گفت: مطمئنا موفقیت و سربلندی ایران 

پیروزی  ای،  هسته  مذاکرات  در  اسلامی 
عقلانیت، درایت، تدبیر و حکمت است و 

آن را نمی توان پیروزی یک جناح دانست.
مدیران با تجربه و توانمند

 و همسو با رای ملت انتخاب شوند
نماینده شورای هماهنگی احزاب و گروه 
های اصلاح طلب دراستان قم نیز دراین 
نشست گفت: احزاب به عنوان مهمترین 
رکن از ارکان دموکراسی می باشد و لازم 
است که جایگاه خود را در کشور پیدا کرده 
و بیش از پیش مورد حمایت دولتمردان قرار 
گیرند. ابوالفضل کاویانی درادامه با اشاره به 
حمایت های اصلاح طلبان از حجت الاسلام 
والمسلمین دکتر حسن روحانی در انتخابات 
با  ایران  ملت  داشت:  اظهار   ،92 خرداد 
حمایت و همراهی اصلاح طلبان و با توجه به 
اینکه شعارهای انتخاباتی دکتر روحانی مورد 
توجه قرار گرفت، در پای صندوق های رای 
حضور یافتند و امروز انتظار است که مدیران 
همسو و همدل با دولت در مصدر امور قرار 
گیرند. وی اضافه کرد: اصلاح طلبان به دنبال 
سهم خواهی نیستند ولی انتظار دارند دراین 
دولت که شعار شایسته سالاری را به همراه 

دارد، مدیرانی انتخاب شوند که حداقل دارای 
معیار و ملاک قرار گرفتن دراین پست را 
داشته باشند. وی با اشاره به رای بالای مردم 
این  در  اظهارداشت:  روحانی  به دکتر  قم 
راستا، انتظار است که در انتصابها مدیران با 
تجربه و توانمند و همسو با رای ملت انتخاب 
شوند، مدیرانی که معنای رای مردم را بدانند 
تحقق وعده های انتخاباتی را پیگیری کنند.

جناحهای سیاسی باید با همه توان 
برای پیشبرد اهداف نظام گام بردارند

نماینده مجمع هماهنگی پیروان خط 
امام و رهبری نیز در این نشست با بیان 
افکار و  اینکه احزاب سیاسی، نمایندگان 
سلایق گوناگون در جامعه هستند، اظهار 
داشت: گروهها و جناحهای سیاسی باید با 
همه توان برای پیشبرد اهداف نظام مقدس 
جمهوری اسلامی گام بردارند. محمدرضا 
باقرپناهی بر ضرورت برگزاری انتخابات سالم 
همچون گذشته به عنوان یکی از مهمترین 
دستاوردهای انقلاب اسلامی تاکید کرد و 
افزود: احزاب سیاسی همواره اندیشه ها و 
اعتقادات خود را در جامعه بیان می کنند 
و باید به افراد منتخب مردم در هر انتخابات 
احترام بگذارند. رییس مجمع نمایندگان 
اصولگرایان استان قم نیز در این نشست از 
حمایت از مدیران و مسوولان اجرایی که 
در جهت تحقق منویات رهبر معظم انقلاب 
گام برمی دارند خبر داد و گفت: گردهمایی 
احزاب و تشکل های سیاسی و بیان نظرات 
و آرای گوناگون می تواند آثار و دستاوردهای 
مناسبی برای استان به همراه داشته باشد. 
اصولگرایی  افزود:  ادامه  در  علی محمدی 
در ایران اسلامی و در میان مردم از جایگاه 
برجسته ای برخوردار است و به ویژه در 
بسیار حساسی در  استان قم که جایگاه 

سطح ملی و بین المللی دارد.

در نشست هم اندیشی مسوولان و نمایندگان احزاب و تشکل های سیاسی استان با  همتی مطرح شد

ضرورت استفاده از مدیران همسو با دولت در قم


